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Prof. Dr. Mustafa talha Gönüllü

rektör’den
Rector’s Message

ON THE WAY OF BEING A 
PRODUCTIVE AND 
INTELLECTUAL UNIVERSITY ...

ÜRETKEN VE 
ENTELEKTÜEL 
BİR ÜNİVERSİTE 
OLMA YOLUNDA…

Üniversitemizin genç ve 
üretken karakterinin sesi olan 
Akademi dergisi,  Adıyaman’ın 
bilimsel ve kültürel yönünü 

ortaya koymaya devam ediyor. Bu sayıyla 
birlikte Üniversitemizin yayınsal 
kurumsallaşmasının da önemli ölçüde 
mesafe katettiğini belirtmek istiyorum. 
Dergimiz sayesinde duyduğumuz heyecan; 
başarma ve başardıklarını paylaşma azim 
ve iradesi, bizim için önemli bir sinerji 
oluşturmaktadır. Bu sinerji ve faaliyet 
ruhuyla, bilim camiasında adından 
söz ettiren, saygın ve etken konumda 
bulunan bir üniversite ortamı oluşturma 
niyetindeyiz. Umudumuzu çoğaltarak 
yaşatan, değiştiren, dönüştüren, 
geliştiren bütün ekip arkadaşlarımı üstün 
çabalarından dolayı tebrik ediyorum. 

Adıyaman Üniversitesi olarak, bilimsel 
faaliyetlerin yanı sıra kültürel etkinliklerin 
de insan temelli bir hizmet anlayışının 
odağında yer alması gerektiğine 
inanıyoruz. Bu nedenle, öğrencilerimiz 
ve öğretim elemanlarımızla birlikte diğer 
çalışanlarımızı da sosyal aktivitelerle 
buluşturmayı ilke edindiğimizi belirtmek 
istiyoruz. Bu vesile ile geçmiş sayılarda 
olduğu gibi bundan sonraki sayılarda da 
sosyal ve kültürel faaliyetler dergimizde 
önemli bir gündem maddesi olmaya devam 
edecek ve üniversitemizin Adıyaman 
iliyle olan sıkı bağları her fırsatta dile 
getirilecektir. 

2012–2013 eğitim öğretim yılının 

T he Academy Magazine which 
is our university’s young and 
productive character’s voice, is 
going on indicating the scientific 

and cultural aspects of Adıyaman. By this 
issue, I want  to state that as university we 
have been  institutionalized  in publishing  
too. This provides us an important synergy 
because of our enthusiasm, determination 
and desire for our successes and sharing 
them by our magazine.With this synergy 
and the energetic soul; we want to supply a 
respectable,  active and effective   university  
environment which attracts the attention of 
the scientific community. I congratulate all 
of my team members for their great efforts by 
which our hope got increased, stayed alive, 
changed, transformed and improved.

As Adıyaman University, we believe that; 
besides the scientific activities, cultural 
ones shold be based on a service to humanity 
too. Because of this reason, I want to state 
that besides our students and academic 
staff, our principal is to incorporate all of our 
personnel into social activities. On this wise; 
as it was in the previous issues; we want to 
give importance to the social and cultural 
activities of our university at the magazine to 
show that our university has a cordial relation 
with  Adıyaman.

As we have finished the first academic 
semester of 2012-2013 and started the second 
semester; our studies, projects and plannings 
for the following years are going on with no 
break. While we want to increase the number 
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ilk yarısını geride bırakırken durup 
dinlenmeden ikinci yarıyıla ve gelecek 
yıllara ilişkin proje ve çalışmalarımız 
devam ediyor. Bir yandan akademik 
hayatın vazgeçilmezi olan öğretim elemanı 
sayısını artırmaya, öte yandan bilimsel 
aktivitelerin şartların eksiksiz olduğu bir 
ortamda yapılabilmesi için gerekli adımları 
atmaya devam ediyoruz. 

İnsan odaklı bir hizmet anlayışıyla 
yolumuza devam ederken, sevgi 
çerçevesinde birlikteliğimizi pekiştiriyoruz. 
Çünkü Ortega Gasset’in “Sevgi, gönülleri 
birbirine yaklaştırarak uyum doğurur.” 
sözüne binaen, biz de sevginin meydana 
getireceği bir uyum içerisinde entelektüel 
düşüncenin özgür bir bilim ortamında 
filizlenmesine imkân tanımak istiyoruz. 

Tıp literatüründe kalp ameliyatları 
oldukça zor ve hayati önem taşıyan 
operasyonlardır. Özellikle bir 
hastanede açık kalp ameliyatı yapılıyor 
olması o hastane ve hastanenin 
bulunduğu şehir açısından ciddi bir 
avantaj oluşturmaktadır. Bu avantajı 
Üniversitemize ve Adıyamanımıza 
kazandırdığımızdan dolayı oldukça 
sevinçliyiz. Bu gelişmeyi tüm Adıyamanlılar 
için bir müjde olarak vermek istiyorum. 

Bu sayımızda, Üniversitemize ait Meslek 
Yüksek Okullarından birinin bulunduğu 
Gölbaşı’nın hem tarihi hem de doğal 
güzellikleri ile tanışacaksınız. Gölbaşının 
göl manzaralı beldelerini tanırken 
oraya gitmeyenlerin esef duyacaklarını 
ve ilk fırsatta bu şirin ilçemizi görmek 
isteyeceklerini tahmin edebiliyorum. 

Üniversitemizin tüm adımlarını takip 
etmeyi ilke edinen dergimizi okurken, 
bir sonraki sayı için sabırsızlanacağınızı 
biliyorum. Bir sonraki sayıda daha da 
ileriye gidecek olan bir üniversite ve 
şehir portresi ile karşılaşmamızı temenni 
ediyorum.

Saygılarımla

of our academic staff which is an essential for 
academic life, we are also trying  to supply an 
ideal environment for scientific researches.

While we are going on our way by a human 
based serving concept; we consolidate our 
association with a great love frame. As Ortega 
Gasset said: “Love accomodates a harmony 
by approaching the hearts”; so we want to 
supply an environment for intellectual ideas 
to have nice scientific researches  with the 
help of love harmony.

In the medical literature; the heart 
operation is considered as very difficult, 
important and vital.  Especially; if an open- 
heart operation is realised at a hospital; this 
provides a great advantage to that hospital 
and the city. We are so happy to gift such an 
advantage to our university and Adıyaman. I 
want to give this good  improvement news to 
Adıyaman.

In this issue of our magazine; you are 
going to meet the historical and natural  
beauties of Gölbaşı where we have one of our 
University’s Vocational Schools. I estimate 
that; one who hasn’t seen yet the villages of 
Gölbaşı with the gorgeous lake sceneries, will 
feel him / herself  sorry  about it and wants to 
visit and see those lovely places  immediately.

I know that; while you are reading our 
magazine which has a principle of following 
all about our university; you will wonder 
our following issues  solicitously. I wish you 
would  meet  a portrait of  a more progressive  
university and a city  at our next issue.

Best Regards
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h a B E r l E r  E t K İ n l İ K l E r  o l aY l a r
spot haberler

spot news

Adıyaman küçük Millet Meclisinin Şubat ayı 
toplantısında moderatörlük yapmak üzere 
Adıyaman’a gelen Yükseköğretim Kurulu 
(YÖK) Üyesi ve Star Gazetesi Yazarı Prof. Dr. 
Beril Dedeoğlu, Üniversitemizi ziyaret etti. 
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü’den 
Üniversitemizin gelişimi hakkında bilgi aldı.

Rektörlük makamında gerçekleşen görüşmede Prof. 
Gönüllü, Dedeoğlu’na Adıyaman Üniversitesi’nin, 
gelişimi ve hedefleri hakkında bilgi verdi. 

Adıyaman Üniversitesi’nin göstermiş olduğu 
gelişmeden memnuniyet duyduğunu ifade eden 
Prof. Dedeoğlu, Üniversitemiz şeref defterini 
imzaladı.

Görüşmede Üniversitemiz Genel Sekreteri Yrd. Doç. 
Dr. Mehmet Kaygusuzoğlu, AK Parti İl Kadın Kolları 
Başkanı Ayla Pektaş ile öğretim elamanları hazır 
bulundu.

Member of Turkish Council of High Education 
and the journalist of  Star Newspaper  Prof. Dr. 
Beril Dedeoğlu came to Adıyaman to visit and 
to be the moderator of  The February meeting 
of  Adıyaman  Mini-National Assembly. She 
was informed about improvement  of  the 
university by our Rector Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü.

The meeting was at the office of our rector and 
Mr . Gönüllü informed Ms. Dedeoğlu about the 
improvement and the targets of the university. 

Prof. Dedeoğlu told that she was so pleased to 
hear the nice improvements of the university an 
signed the honour book.

Our university’s General Secretary Ass. Assoc. 
Prof.Dr. Mehmet Kaygusuzoğlu,  AKP Women’s 
Branch President Ayla Pektaş and the academic 
staff  participated the meeting. 

YöK üYEsİ ünİVErsİtEMİZİ ZİYarEt Ettİ
MEMBEr of YöK VIsItED our unIVErsItY

Prof. Dr. Beril Dedeoğlu  
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n E W s  a C t I V I t I E s  E V E n t s

EXChanGE of VIEWs at thE 
IntErnatIonal Youth CaMP 
Mustafa Alagöz who is the president 
of  Adıyaman University’s International 
Relationship Community  joined “The 
International Relationship   Camp for the  
Youth Leaders.” The camp was organised 
at Ankara University’s  Gölbaşı Campus  by 
the Youth and Sports Ministry between the 
dates of  11-15 July 2012 . Mustafa Alagöz 
represented our university and our city 
successfully. 

This was the first camp to be held by the Youth 
and Sports Ministry for both young people 
from abroad and all over Turkey. 200 young 
people joined the camp and they had a chance 
to exchange ideas with each other. 

MİllEtVEKİlİ ErDoĞan’Dan 
DEstEK ZİYarEtİ
AK Parti Adıyaman Milletvekili Mehmet Erdoğan, 
Üniversitemizi ziyaret etti. Milletvekilimiz, Rektör Prof. 
Dr. Mustafa Talha Gönüllü ile görüşerek, üniversitenin 
hak ettiği yere gelmesi için her türlü desteği vermeye 
devam edeceklerini kaydetti. Görüşmede AK Parti 
Adıyaman İl Başkanı İbrahim Halil Fırat, Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Niyazi Kahveci ve Eğitim Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Sebahattin Arıbaş da hazır bulundu.

Erdoğan ziyarette Üniversitemiz şeref defterini 
imzaladı. Prof. Dr. Gönüllü ise Milletvekili Mehmet 
Erdoğan’a teşekkür ederek, Cendere Köprüsü 
simülasyonunu takdim etti.

suPPort VIsIt BY DEPutY 
ErDoĞan
AKP Adıyaman Deputy Mehmet Erdogan visited 
our university. He had a meeting with our Rector 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü during his visit and 
told him that all kinds of supports will continue to 
raise the university to the deserved level. During 
the meeting, AKP Adıyaman Provincial president 
Ibrahim Halil Fırat, Vice Rector Prof. Dr. Niyazi 
Kahveci and Education Faculty Dean Prof. Dr. 
Sebahattin Arıbaş were present there, too. 

Erdoğan signed our honour  book. Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü thanked to Deputy Erdoğan and 
gifted the simulation of Cendere Bridge to him. 

uluslararasI GEnÇlİK KaMPI’nDa 
fİKİr alIŞVErİŞİ
Adıyaman Üniversitesi, Uluslararası İlişkiler Topluluğu Başkanı 
Mustafa Alagöz, Gençlik ve Spor Bakanlığı’nın 11-15 Temmuz 2012 
tarihinde Ankara Üniversitesi Gölbaşı Kampüsü’nde düzenlediği 
“Uluslararası İlişkiler Temalı Lider Gençlik Kampı”na katılarak 
üniversitemizi ve ilimizi temsil etti.

Gençlik ve Spor Bakanlığı tarafından bu yıl ilki gerçekleştirilen 
kampta, yurtdışından ve Türkiye’nin dört bir yanından gelen 
200’e yakın genç lider, karşılıklı fikir alışverişinde bulundu. 
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h a B E r l E r  E t K İ n l İ K l E r  o l aY l a r
spot haberler

spot news

Mühendislik Fakültesinden bir grup öğretim üyesi, Güneydoğu 
Anadolu Projesi (GAP) Bölge Kalkınma İdaresi Başkanlığı’nın 
Şanlıurfa’da bulunan merkezine bir çalışma ziyaretinde bulundu. 

GAP İdaresi Başkanlığı’nda gerçekleştirilen çalışma toplantısında 
GAP İdaresi Başkanı Sadrettin Karahocagil, GAP İdaresi Başkan 
Yardımcısı Mustafa Kölmek, Genel Koordinatör Dr. Nusret 
Mutlu ve çok sayıda GAP İdaresi uzmanı ve yetkilisi hazır 
bulundu. GAP idaresi uzmanları tarafından yapılan sunumda 
GAP İdaresinin Ekonomik, Sosyal, Kültürel Gelişim, Turizm, 
Çevre ve altyapıya yönelik projeleri hakkında ayrıntılı bilgiler 
verildi. Sunumun ardından gerçekleştirilen müzakerelerde ise 
Adıyaman Üniversitesi öğretim üyelerinin bu projeler kapsamında 
GAP idaresine yapabileceği muhtemel katkılar konusunda fikir 
alışverişinde bulunuldu. 

A group of lecturers from the Engineering Faculty realised  a working 
group  visit to  Şanlıurfa where the center of  Southwestern Anatolian 
Project (GAP) Regional Improvement Administration Presidency.

GAP Administration President Sadrettin Karahocagil, GAP 
Administration President Assistant Mustafa Kolmek, General 
Coordinator Dr. Nusret Mutlu, and a great number of GAP 
Administration experts and authorities participated in meeting, 
which was done at  GAP  Administration Presidency center. The 
presentation that was done by the GAP Administration experts, was 
about the Economical, Social, Cultural Improvement, Tourism, 
Environment and substructural projects of  GAP Administration in 
details. After the presentation, they had some  negotiations and the 
lecturers of Adıyaman University exchanged the ideas if they may 
have some  addition to the GAP projects in any way. 

MühEnDİslİK 
faKültEsİnDEn 
GaP ÇIKarMasI

a VIsIt to GaP BY 
thE EnGInEErInG 

faCultY
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BEsnİ EĞİtİM BaYraMI 
KutlanDI
Besni Kaymakamlığı, Besni Belediyesi ve Besni 
Eğitim Vakfı’nın ortaklaşa düzenlediği 14. 
Eğitim Bayramı 4 Ekim 2012 tarihinde ilçede 
çeşitli etkinliklerle kutlandı. 

Kutlamalar kapsamında Adıyaman Üniversitesi 
Besni Meslek Yüksekokulu tarafından 
katılımcılar onuruna verilen kokteyle Rektör 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü, Besni 
Kaymakamı Gürkan Demirkale, Besni Belediye 
Başkanı Fahri Serter, Meslek Yüksekokulu 
Müdürü Doç. Dr. İbrahim Halil Tuğluk, Besni 
Eğitim Vakfı Başkanı Mehmet Karakuş, Besni 
Eğitim Vakfı yönetim kurulu üyeleri, kurum 
amirleri, Besnili vatandaşlar, Besni Meslek 
Yüksekokulu akademik ve idari personeli ile 
öğrenciler katıldı. 

BEsnI EDuCatIon holIDaY 
Was CElEBratED
Besni District Governor, Besni Mayor and 
Besni Education Foundation organised the 
14th. Education Holiday. It was celebrated  
with different activities in Besni  on 4th. 
October, 2012.

There was  a coctail, which was given  for 
the honour of the participants. Rector Prof.
Dr. Mustafa Talha Gönüllü, Besni District 
Governor Gürkan Demirkale, Besni Mayor 
Fahri Serter, Besni Vocational School Director 
Assoc. Prof. Ibrahim Halil Tugluk, Besni 
Educational Foundation President Mehmet 
Karakus, Besni Education Foundation council 
members, institution  directors, countrymen 
of Besni, Besni Vocational School’s academic 
and  management staff and students  were the 
participants of the holiday.

n E W s  a C t I V I t I E s  E V E n t s

MİSAFİR SALONU 
İNŞAATINA BAŞLANDI

üniversitemize gelen ziyaretçilere 
danışma, yönlendirme ve 
tanıtım hizmetleri verilmesi 
amacıyla misafir bekleme 
salonu yapılıyor. Kısa bir sürede 
tamamlanası beklenen ve ihalesi 
gerçekleştirilerek inşaatına 
başlanan salon, üniversitenin ana 
girişinde 120 m²’lik bir alanda 
yer alacak.  

halkla ilişkiler çalışmaları 
kapsamında yapılan bekleme 
salonunda herhangi bir amaçla 
üniversitemizi ziyaret eden 
konuklara, güler yüzlü personel 
tarafından bilgilendirme ve 
yönlendirme hizmeti verilecek. 
Misafirlerin güvenli bir ortamda 
dinlenebilmeleri için kapalı ve 
açık alanda oturma grupları yer 
alacak.  

GUESTS HALL HAS 
BEEN STARTED 
TO BE BUILT
In order to give information, to 
direct and to introduce services 
to the guests that visit our 
university, a lounge is being built. 
It will be located on 120 m2 area 
around the university’s entrance, 
the entrusting was signed and 
the building operation was 
started. 

the lounge, which is the affair 
of Public relations Department 
is being built for the guests, 
who visit our university for any 
purpose, will be welcome  and 
served about giving information or 
directing them about their wishes 
by the staff who are cheery. In 
order to make the guests rest 
and relax, open and closed places 
will include sitting units. 

Dünya aIDs Günü nedeniyle , 
adıyaman halk sağlığı Müdürlüğü 
tarafından üniversitemiz 
öğrencilerine yönelik farkındalık 
oluşturmak amacıyla bir sunum 
gerçekleştirildi.

Dr. feyza uzun’un üniversite 
öğrencilerine yönelik farkındalık 
oluşturmak ve aİDs’e dikkat 
çekmek amacıyla yaptığı 
sunumda, aIDs’in kesin tedavisi 

olmayan bir hastalık olduğunu, 
ancak hastaların yaşadıkları 
süre içinde ilaç tedavisi ile 
rahat bir şekilde yaşamlarını 
sürdürebildiklerini söyledi. 

sunuma adıyaman halk sağlığı 
Müdürü Dr. Mustafa Kutlu, 
öğretim elemanları ve çok sayıda 
öğrenci katıldı. 

Because of the “the World 
aIDs Day” adıyaman Public 
health Directorship organised 
a presentation to our students 
about the awareness of that 
dangerous disease.

Dr. feyza uzun gave a 
presentation to provide 
awareness and to attract 
attention to aIDs. she said:       
“aIDs is a kind of dangerous 
disease that is incurable . But if 
ill people  use some medicine, 
they may live  healthily  for the 
rest of their lives.” 

adıyaman Public health Director 
Dr. Mustafa Kutlu, academic 
staff and a great number of 
students participated the 
presentation.

AIDS’E DİKKAT!  
ATTENTION TO AIDS!
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GaP İDarEsİ BaŞKanI 
ünİVErsİtEMİZDE
GAP İdaresi Başkanı Sadrettin Karahocagil, 
beraberindeki heyetle birlikte Rektörümüz Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü’ye nezaket ziyaretinde bulundu.

Rektörlük makamında gerçekleşen ziyarette, GAP İdaresi 
Başkanı Sadrettin Karahocagil, GAP İdaresi Başkan 
Yardımcısı Mustafa Kölmek, Bölge Müdürü Mehmet 
Açıkgöz ve Gap İdaresi Başkanlığı personeli hazır 
bulundu.  GAP Projesinin 20 yıldır yürütülen Dünyanın 
en büyük bölgesel kalkınma projesi olduğunu belirten 
Karahocagil, “GAP çok sektörlü, entegre ve insan odaklı 
bir proje olup, sosyal sektörler dahil bütün sektörleri 
kapsamaktadır.”  dedi.

Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirerek, Üniversite olarak 
GAP İdaresi Başkanlığı’yla ortak çalışma ve projeler 
üretilmesine önem verdiklerini belirtti.

sürYanİ CEMaatİ MEtroPolİtİ‘nDEn 
nEZaKEt ZİYarEtİ 
Adıyaman Süryani Cemaati Metropoliti Ğriğoriyos 
Melki Ürek ve beraberindeki Almanya Süryani Eğitim 
Grubu, Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü’ye 
nezaket ziyaretinde bulundu.

Metropolit Ğriğoriyos Melki Ürek, Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü’ye Adıyaman Üniversitesi’nin 
gelişiminden duydukları memnuniyeti dile getirerek, 
şeref defterini imzaladı.  Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü ise üniversitelerin farklılıkların 
korunduğu, hoşgörü sahibi bireylerin yetiştirildiği 
kurumlar olduğunu dile getirerek ziyaretleri için 
teşekkür etti.

hEaD of thE GaP  
aDMInIstratIon Was at our 
unIVErsItY
GAP Administration Director Sadrettin Karahocagil  and 
a committee from GAP had a courtesy visit to our Rector 
Prof.Dr. Mustafa Talha Gönüllü.

The courtesy visit was done at the Rector’s office  
Mr. Karahocagil was with, GAP Administration Vice 
Director Mustafa Kolmek, District Director Mehmet 
Açıkgöz and the staff of GAP Administration. Mr. 
Açıkgöz  said:  “GAP is one of the greatest regional  
improvement project of the world which has been 
worked on for 20 years.  It is a multi- sector, integrated  
and man –focused project and  it covers  all of the 
sectors, including social sectors as well.” 

Our Rector Prof.Dr. Mustafa Talha Gönüllü expressed 
that he was so pleased to  welcome that committee and 
added as a university they wanted to work with GAP to 
produce some projects.

thE assYrIan ConGrEGatIon 
MEtroPolItan’s CourtEsY VIsIt
Adıyaman Assyrian Congregation Metropolitan 
Grigoriyos Melki Ürek and Germany Assyrian Education 
Group had a courtesy visit to our Rector Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü.

Metropolitan Grigoris Melki Ürek told  that they were 
so pleased about the improvements of Adıyaman 
University and he signed our honour book. Our Rector 
Mr. Gönüllü said: “Universities are the education 
instutitions where the differentness is protected and  the 
tolerant people are nurtured .” He thanked to Mr. Ürek 
and his friends for the visit.
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türkiye Petrolleri anonim 
ortaklığı’nın (tPao) 58. kuruluş 
yıldönümü münasebetiyle tPao 
Bölge Müdürü halil Murat 
Demir Başkanlığı’ndaki tPao 
Yöneticileri, rektörümüz Prof. 
Dr. Mustafa talha Gönüllü’yü 
ziyaret ederek, çalışmalarıyla 
ilgili bilgi verdiler. tPao’nun 
türkiye’nin en önemli 
kurumlarından biri olduğunu 
ifade eden Prof. Dr. Gönüllü, 
kurumun daha uzun yıllar 
başarıyla ülkemize hizmet 
edeceğine inandığını ifade etti. 

58TH. YEAR VISIT 
BY TPAO 
as the turkish Petroleum  
Corporation‘s 58th foundation 
anniversary, the tPao regional 
Director halil Murat Demir 
and the management staff 
visited our rector Prof. Dr. 
Mustafa talha Gönüllü to 
give information about their 
corporation. Prof. Dr. Mustafa 
talha Gönüllü mentioned that 
tPao is one of the most 
important corporations of 
turkey and he added that 
he believed tPao will go on 
serving successfully  to the 
turkish economy many more 
years.

TPAO’DAN 58. YıL  

ZİYARETİ 
Adıyaman Valisi Mahmut Demirtaş 
Üniversitemizi ziyaret etti. Rektörlük 
makamında gerçekleşen ziyarette Rektör 
Prof. Dr. Gönüllü, üniversitemizin gelişimi, 
hedefleri, sorunları, Adıyaman için 
gerçekleştirilen sosyal, kültürel, ekonomik 
etkinlik ve projeleri kapsayan genel bir 
bilgilendirme sunumu yaptı. 

Gönüllü, Adıyaman Üniversitesi”nin ilin 
her anlamda kalkınması, gelişmesi için 
ciddi sorumluluğu bulunduğunu, bunun 
için eğitim alanında yapılacak çalışmaların 
yanında öğretim üyelerinin bilimsel 
çalışmalarının da olacağını belirtti. 

Toplantıya Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ahmet 
Pınarbaşı, Rektör Danışmanları Yrd. Doç. 
Dr. Abdulcelil Buğutekin ve Öğr. Gör. Ahmet 
Tekin ile İl Basın ve Halkla İlişkiler Müdürü 
Mehmet Çelik katıldı.

Adıyaman governor  Mahmut Demirtaş has 
visited our university. The visit was realised at 
the office of our Rector .  Our Rector informed 
the governor about the improvements of the 
university, its targets,  problems and the social, 
cultural,  economical activities and  projects 
that were done for Adıyaman.

Gönüllü explained that: “Adıyaman University 
has a great responsibility for the improvement 
and progress of the city in every aspects and 
for this reason besides the educational duties, 
the university lecturers will support this 
responsibility by the scientific studies they 
realise.” 

Rector assistant Prof. Dr. Ahmet Pınarbaşı, 
Rector Consultant Ass. Assoc. Prof. Abdulcelil 
Buğutekin, lecturer Ahmet Tekin, Provincial 
Director of Press and Public Relations Mehmet 
Çelik  were participated at the meeting. 

Valİ MahMut 
DEMİrtaŞ’a 

BİlGİlEnDİrME 
sunuMu

a PrEsEntatIon 
to thE 

GoVErnor 
MahMut 

DEMİrtaŞ
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FEN EDEBİYAT 
FAKÜLTESİNDE 
DEVİR-TESLİM

rektörlük makamında yapılan 
devir-teslim töreninde Prof. 
Dr. süleyman Çaldak, dekanlık 
görevini Prof. Dr. ali Bayri’den 
devraldı.

rektörümüz Prof. Dr. Mustafa 
talha Gönüllü, üniversitemize 
bugüne kadar yaptığı katkı ve 
hizmetlerinden dolayı Prof. Dr. ali 
Bayri’ye teşekkür ederken,  Prof. 
Dr. süleyman Çaldak’a da yeni 
görevinde başarılar diledi. 

THE HANDOVER AT 
THE SCIENCE AND 
LITERATURE FACULTY
the handover ceremony took 
place at the rector’s office and 
Prof. Dr. ali Bayri handovered 
the  deanship task to Prof. Dr. 
süleyman Çaldak .

our rector Prof. Dr. Mustafa 
talha Gönüllü thanked to Mr. 
Bayri about his contributions and 
the works he had done up to 
now and wished a success and 
good luck to Prof. Çaldak in his 
new position.

MİllEtVEKİlİ YEtİŞ 
ünİVErsİtEMİZDE
AK Parti Adıyaman Milletvekili 
Murtaza Yetiş, Üniversitemizi ziyaret 
ederek Tıp Fakültesi Hastanesinde 
incelemelerde bulundu.

Beraberinde AK Parti İl Başkanı 
İbrahim Halil Fırat ve İl Teşkilatı 
Yönetim Kurulu Üyeleri ile ziyareti 
gerçekleştiren Murtaza Yetiş,  şeref 
defterini imzalarken, Üniversitemizin 
gelişimi hakkında Rektörümüz Prof. 
Dr. Mustafa Talha Gönüllü’den 
bilgi aldı.

DEPutY YEtİŞ Was 
at our unIVErsItY
AKP Adıyaman Deputy Murtaza Yetiş 
visited our university and the Medical 
Faculty Hospital.

AKP Deputy Mr. Yetiş came to our 
university with AKP Provincial 
President İbrahim Halil Fırat and 
Provincial Organisation Management 
Committee Members. When he wash 
signing our honour book, he got some 
information about the improvement 
of the university  from our Rector Prof. 
Dr. Mutafa Talha Gönüllü.

Batman Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Abdüsselam Uluçam, Üniversitemizi 
ziyaret ederek Rektörümüz Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü ile görüştü. 
Prof. Dr. Gönüllü kendisine Cendere 
Köprüsü minyatürü ve plaket hediye 
ederken,  Prof. Dr. Abdüsselam 
Uluçam, Üniversitemiz şeref defterini 
imzaladı.

Batman University Rector 
Prof. Dr. Abdusselam Ulucam 
visited our university and had a 
meeting with our Rector Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü. Mr. Gönüllü 
gifted him the miniature of Cendere 
Bridge and a Plaque. Then Prof. Dr. 
Abdusselam Ulucam signed our 
university’s honour book.

BatMan ünİVErsİtEsİ rEKtörü ünİVErsİtEMİZDE
thE rECtor of BatMan unIVErsItY Was at 
our unIVErsItY
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aMErİKa’Dan VİDEo-KonfErans 
YöntEMİYlE DErs
Üniversitemiz Turizm İşletmeciliği ve Otelcilik 
Yüksekokulu öğrencileri, kendi bölümleriyle ilgili 
yurtdışındaki gelişme ve deneyimleri video –konferans 
yöntemiyle takip ediyor.

Amerika’nın Nevada Üniversitesi Turizm Fakültesi 
Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet Erdem, video-
konferans yöntemiyle öğrencilerimize Otel 
Endüstrisinde Teknolojik Gelişim konulu bir ders verdi. 

Doç. Dr. Mehmet Erdem dersinde, otelcilik 
endüstrisinin teknolojiyi son yıllarda giderek artan 
bir ivmeyle kullanmaya, sunulan hizmetin kalitesini, 
hızını ve kolaylığını arttırmaya başladığını vurgulayarak, 
müşteri memnuniyetini en üst düzeye çıkartabilecek 
teknolojik yenilikleri aktardı.

Eğitim fakültesi Mustafa Vehbi Koç Konferans 
Salonu’nda gerçekleşen derse Turizm İşletmeciliği 
ve Otelcilik Yüksekokulu Müdürü Yrd. Doç. Dr. Kadir 
Çorbacı ile çok sayıda öğrenci katıldı.

lEsson froM aMErICa VIa 
VIDEo-ConfErEnCE
Our university Tourism and Hotel Management School 
students  monitorise the recent improvements and 
experiences all over the world about their subjects via 
video-conference.

Assoc. Prof. Mehmet Erdem who is the lecturer at 
Nevada University’s Tourism Faculty in the USA gave an 
informing lesson on “ The Technological Improvement 
in Hotel Management Industry” to our students via 
video-conference.

Assoc. Prof. Mehmet Erdem said during the conference 
that hotel management industry  accelerated to  use  
technology  a lot. This makes the service more qualified, 
fast and easy. It also increases customers  satisfaction. 
Erdem talked about the recent technological 
innovation. 

The lesson was watched at Educational Faculty’s Vehbi 
Koç Conference Hall by the director of Tourism and 
Hotel Management School –Ass. Assoc. Prof. Kadir 
Çorbacı and many students.  

tüMsİaD’Dan 
ünİVErsİtEMİZE ZİYarEt
Tüm Sanayici ve İşadamları Derneği (TÜMSİAD) 
Adıyaman Şube Başkanı Av. Erkan Çakmak, 
Üniversitemizi ziyaret ederek dernek çalışmaları 
hakkında bilgi verdi.  

Rektörlük makamında gerçekleşen ziyarete Rektör 
Yardımcıları Prof. Dr. Cemil Kara, Prof. Dr. Ahmet 
Pınarbaşı ve Prof. Dr. Niyazi Kahveci de katıldı.

Prof. Dr. Gönüllü Adıyaman Üniversitesi’nde 
sanayiye yönelik yürütülen çalışmalar hakkında 
Av. Erkan Çakmak’a bilgi vererek, ziyaretinden dolayı 
teşekkür etti.

tüMsİaD’s CourtEsY VIsIt  
to our unIVErsItY
All  Industrialists  and Businessmen Corporation 
(TÜMSİAD) Adıyaman Branch President Lawyer Erkan 
Çakmak visited our university and gave  information 
about  their corporation.

The visit took place at dean’s office and besides our 
Rector, Vice Rectors Prof. Dr. Cemil Kara, Prof. Dr. 
Ahmet Pınarbaşı and Prof. Dr. Niyazi Kahveci joined 
the meeting. Prof.Dr. Mustafa Talha Gönüllü informed  
Lawyer Erkan Çakmak about the industrial based 
projects of Adıyaman University and thanked  to him for 
his visit. 
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oCEan MaJEstY GEMİsİ’nDE staJlar taMaM
turizm İşletmeciliği ve otelcilik Yüksekokulu, 
seyahat İşletmeciliği ve turizm rehberliği 
bölümü öğrencileri 2012 Yaz Dönemi stajlarını 
Cruise holidays şirketine ait ocean Majesty 
gemisinde yardımcı rehber olarak tamamladılar. 
staj süresince öğrencilerimiz; adriyatik Denizi, 
hırvatistan, arnavutluk, Karadağ, atina ve 

Yunan adaları’ndan santorini, Mikonos, Girit, 
rodos, syros, Korfu, Korcula gibi önemli 
turistik destinasyonları görebilme imkânını 
buldular. uzman rehberler eşliğinde bu 
bölgelerin tarihleri hakkında detaylı bilgi sahibi 
olan öğrencilerimiz, rehber olma yolunda ilk 
önemli adımlarını atmış oldular.

aK Partİ GruP BaŞKanVEKİlİ 
ünİVErsİtEMİZDE
AK Parti Grup Başkanvekili Ahmet Aydın, Üniversitemizi 
ziyaret etti. 

Ahmet Aydın, Adıyaman Üniversitesi’nin gelişiminden 
memnuniyet duyduğunu ifade ederek, üniversitenin hak 
ettiği yere gelmesi için her türlü desteği vermeye devam 
edeceklerini kaydetti.  Aydın ziyarette Üniversitemiz şeref 
defterini imzaladı. 

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden Rektörümüz 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü ise AK Parti Grup 
Başkanvekili Ahmet Aydın’a teşekkür ederek, plaket ve 
Cendere Köprüsü simülasyonunu takdim etti.

aKP GrouP VICE ChaIrMan Was at 
our unIVErsItY
AKP Group Vice Chairman Ahmet Aydın visited our 
university. 

Ahmet Aydın explained that he was so pleased about the 
improvements of Adıyaman University  and they would 
go on supporting it in any way in order to make it on the  
right place that it deserves. Aydın signed our university’s 
honour book.

Our Rector Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü expressed his 
pleasure of the visit, thanked to Mr. Aydın and gifted him a 
plaque and the simulation of Cendere Bridge. 

aŞurE Günü’nE BüYüK İlGİ
Üniversitemiz Genç Kariyerler Topluluğu tarafından 
düzenlenen programda, yaklaşık 2 bin öğrenciye aşure 
ikram edildi. Programda konuşan Rektörümüz Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü, Muharrem ayının kutsal bir ay 
olduğunu ifade etti.

Gönüllü,  “Artık geleneksel hale getirdiğimiz bir Aşure 
Günü programında daha bir araya geldik. Programımıza 
bürokratlar, müftümüz, Alevi kanaat önderleri ve çok 
sayıda vatandaşımız katıldı. İnşallah benzer güzel 
günlerde bir araya daha çok geliriz” şeklinde konuştu. 

a GrEat IntErEst to asura DaY
Our university’s Young Careers Community organised 
a programme to cook Asura and delivered to 2000 
students. Our Rector Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü 
made a speech at the programme and said that 
Muharrem is a holly month .

He said that “Asura Day has become a tradition at our 
university and today, we have come together in this day 
again. We welcome politicians, our mufti, the Alewi 
Opinion Leaders and a large number of our citizens to 
our Asura Day. I hope we will come together in such 
nice days again.”  
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thE aPPrEntICEshIP on thE oCEan MaJEstY Was oVEr
tourism and hotel Management school, trip 
Management and tourism Guidance Department’s 
students finished their 2012 summer term 
apprenticeship on the board of ocean Majesty 
ship which belongs to Cruise holidays Company. 
During the apprenticeship period our students 
could have an opportunity to see the important  

touristic destinations in adriatic sea, Croatia, 
albania,Karadag, athens  and Greek Islands: 
santorini, Miconos, Crete, rhodos, syros,Corfu, 
Corcula. With the guideness of expert guides, our 
students learnt important details about the history 
of those places and they had their first experience 
of being a guide. 

Üniversitemiz Engelsiz Yaşam Topluluğu, Gençlik 
Hizmetleri ve Spor İl Müdürlüğü, Aile ve Sosyal 
Politikalar İl Müdürlüğü tarafından ortaklaşa 
düzenlenen panel, Eğitim Fakültesi Vehbi Koç 
Konferans Salonu’nda gerçekleştirildi.

Moderatörlüğünü Psikolojik Danışman 
Abdulkerim Işık’ın yaptığı panele, Üniversitemiz 
Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu (BESYO) 
Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. Mustafa Koç, Engelli 
Sporları Federasyonu İl Temsilcisi Mehmet Tunç 
ve Özel Sporcular İl Temsilcisi İbrahim Bağcı 
panelist olarak katıldı.

Abdulkerim Işık, Türkiye’de nüfusun yüzde 
12.29’nun engelli olduğunu, bunun da 8.7 milyon 
kişiye tekabül ettiği bilgisini vererek, engellilerin 
spora yönelmelerinin fiziksek sağlıklarının 
korunması ve sosyalleşmeleri adına önemli bir 
basamak olduğunu kaydetti.

With the collective of our university’s “Life without 
Disabilities Group”, Youth Services and Sports 
City  Directorship, Family and Social Policies City 
Directorship; a panel was held at Educational Faculty’s 
Vehbi Koç Conference Hall .

Psychological Counsellor Abdulkerim Işık was the 
moderator of the panel being organised. The lecturer of 
our university’s Physical Education and Sports School 
(BESYO) Ass. Assoc. Prof. Mustafa Koç, Disabled Sports 
Federation City Representative Mehmet Tunç and 
Special Sportspeople City Representative İbrahim Bağcı 
joined  as panelists.

Abdulkerim Işık informed the audience : “12.29% of 
Turkish  population is disabled. This makes 8.7 million 
people in total. By means of sportive activities for the 
disabled people, they may keep their physical health 
better and they may be more sociable. This is an 
important step for them.”

“sPor İlE EnGElsİZ GEnÇlİK” PanElİ
thE PanEl of “WIth sPort no DIsaBlED Youth” Was orGanIsED 
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öĞrEnCİlEr “GEnÇlİK MErKEZİ 
EVİ”nE KaVuŞuYor
Toplam bütçesi 455 bin 550 TL olan ve 18 ay sürecek olan 
proje kapsamında, Üniversitemiz kampüsünde  Gençlik 
Merkezi Evi yapılarak, birçok faaliyet düzenlenecek.

Gençlik ve Spor Bakanlığı, Güneydoğu Anadolu Projesi 
(GAP) ve Doğu Anadolu Projesi (DAP) kapsamındaki 
illerde uygulanmak üzere hazırlanan program, gençlerin 
spor yoluyla sosyal hayata katılımlarını arttırmayı 
hedefliyor.  Bu kapsamda Üniversitemiz Sağlık, Kültür ve 
Spor Daire Başkanlığı tarafından hazırlanan “Spor Yolu 
ile Daha Güzel Yarınlara” adlı proje, bakanlık tarafından 
kabul edildi.

Gençlik Merkezi Evi’nin kurulmasıyla öğrencilerin, 
öğrenci toplulukları ve kulüplerinin toplantılar yaparak 
kendilerini ifade edebilecekleri bir mekâna kavuşmaları 
sağlanacak. Gençlik Merkezi Evi’nde güçlü bir altyapı 
oluşturularak öğrencilerimizin sportif ve diğer alanlarda 
da etkinlik yapmaları sağlanacak.

thE stuDEnts WIll haVE thEIr 
Youth hoME
Total budget of the project  is 455.550 TL and it will last for 
18 months. By means of this project a Youth Center Home 
will be built and there will be many different kinds of 
activities in that center. 

The programme was prepared by the Youth and Sports 
Ministry for  the projects which include cities related with 
(GAP) and (DAP) projects.  The programme is for the 
youth to improve themselves and to join the social life 
by means of sports . Within this scope, our university’s  
Health, Culture and Sports Department Presidency 
prepared a project called “To the Better Future by means 
of   Sports” and it has been accepted by the ministry. 

By means of building  a Youth Center Home;  students, 
student communities and clubs can be able to have a 
place to go, to hold meetings and to introduce themselves 
there. At that center, by  having a strong substructural 
addings, some other facilities will be supplied to the 
students for  sportive and other kinds of activities. 

hEMosoft’tan tEKnoKEnt 
BİlGİlEnDİrME toPlantIsI
ARGE, yazılım geliştirme, eğitim ve danışmanlık 
hizmetleri ile elektronik donanım geliştirme faaliyetleri 
yürüten Hemosoft Firması Genel Müdürü Dr. Şükrü 
Çetinkaya, Adıyaman Üniversitesi’nde teknokent ile ilgili 
bilgilendirme sunumu yaptı.

Dr. Şükrü Çetinkaya, teknokentlerin üniversite ve 
bölgelerindeki yaşama yapacağı katkıları uygulama 
örnekleriyle tanıtarak, farkındalık oluşturmayı 
hedeflediklerini söyledi. 

Senato Salonu’nda gerçekleştirilen toplantıya AK Parti 
Adıyaman Milletvekili Murtaza Yetiş, Rektör Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü, Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Cemil 
Kara, Dr. Barış Mülazimoğlu,  Hacettepe Üniversitesi 
Teknokent Kurucu Genel Müdürü İlyas Yılmazyıldız, 
Mühendislik Fakültesi Dekan Yardımcısı Yrd. Doç. Dr. 
Yavuz Uysal ve öğretim elemanları katıldı.

tEChnosItE InforMatIon 
MEEtInG BY hEMosoft
Dr. Şükrü Çetinkaya who is the General Director of  
emosoft Company which has RE-DE department, improving 
software, training and councelling services and electronical 
equipment  improvement activities, made a presentation on 
technosite at Adıyaman University .

Dr. Şükrü Çetinkaya told that the technosite projects have 
lots of positive contributions on universities and places 
where they are located. He gave some examples to introduce 
the project and added that their target was to create 
awereness to the technosites. 

The meeting was held at the Senato Hall. AKP Deputy 
Murtaza Yetiş, Rector Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü, Vice 
Rector Prof. Dr. Cemil Kara, Dr. Barış Mülazimoğlu from 
Hemosoft, İlyas Yılmazyıldız from Hacettepe University who 
is the Founder General Director of  Technosite, Ass. Assoc. 
Prof. Yavuz Uysal from Engineering Faculty and the lecturers 
participated in the meeting. 



17academy adıyamanFEBRUARY / 13



18 akademi adıyaman ŞUBAT / 13

h a B E r l E r  E t K İ n l İ K l E r  o l aY l a r
spot haberler

spot news

aK Partİ MİllEtVEKİlİ 
MEtİnEr ünİVErsİtEMİZDE
AK Parti Adıyaman Milletvekili Mehmet Metiner ve 
beraberindeki heyet, Üniversitemize nezaket ziyaretinde 
bulunarak, Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü 
ile görüştü. Adıyaman Üniversitesi’nin her geçen gün 
gelişmesinden memnuniyet duyduklarını ifade eden 
Metiner, üniversitemiz şeref defterini imzaladı.

Görüşmeye, Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ahmet Pınarbaşı, 
Rektör Danışmanları Prof. Dr. Sebahattin Arıbaş, Yrd. Doç.
Dr. Abdulcelil Buğutekin, Öğr. Gör. Ahmet Tekin ve Öğr. 
Gör. Recep Köse de katıldı.

“sultan II. aBDülhaMİt han” 
oYunu sahnElEnDİ
Adıyaman Belediyesi’nin katkılarıyla gerçekleştirilen 
“Sultan II. Abdülhamit Han” isimli tiyatro oyunu, 
Üniversitemizde sahnelendi.

Rektörlük Konferans Salonu’nda Sultan II. Abdülhamit’in 
vefatının 95. yılı münasebetiyle düzenlenen etkinliği 
Adıyaman Belediye Başkanı Necip Büyükaslan, 
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü, akademik 
ve idari personel ile çok sayıda öğrenci ve vatandaş izledi.

Yönetmenliğini Mustafa Doğan’ ın yaptığı oyunda, Sultan 
II. Abdülhamit’in padişahlığının son dönemlerinden 
bazı önemli kesitler sunuldu. Adıyaman Belediyesi 
Şehir Tiyatrosu öğretmenlerinin rol aldığı, 2 perde ve 9 
bölümden oluşan, dram ve trajedi sahnelerinin yer aldığı 
oyun, izleyicilerden büyük beğeni topladı.

aKP DEPutY MEhMEt MEtİnEr 
Was at our CaMPus
AKP Adıyaman Deputy Mehmet Metiner and the committee 
with him made a courtesy visit to our university and had a 
meeting with our rector Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü.  
Metiner signed our Honour Book and told that he was so 
happy with the development of Adıyaman University.

At the meeting, vice rector Prof. Dr. Ahmet Pınarbaşı, rector 
consultants Prof. Dr. Sebahattin Arıbaş, Ass. Assoc. Prof. 
Abdulcelil Buğutekin, Lecturer Ahmet Tekin and Recep Köse 
were present. 

thE PlaY “sultan 2nD. 
aBDülhaMİt Khan” Was 
PErPorMED
With the contributions of Adıyaman Municipality the play 
“Sultan 2nd. Abdülhamit Khan” was staged at our university.

The performance was realized in relation to the 95th. year of 
Sultan 2nd. Abdülhamit’s death at the Rectorship Conference 
Hall. There were Adıyaman’s Mayor Necip Büyükaslan, 
our rector Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü, academic and 
administrative staff and many students and citizens among 
the spectators.

With the play of which the director was Mustafa Doğan some 
parts from Sultan 2nd. Abdülhamit’s last sovereignity years 
were displayed. The play was performed by the teachers of 
Adıyaman Municipality City Theatre. It was comprised of 
two scenes and nine parts. There were dramatic and tragic 
stages in the play which got great affinity from the spectators. 

n E W s  a C t I V I t I E s  E V E n t s



Bu fotoğrafın 
çözünürlüğü düşük, 

müşteriyi arayın
Akademi Dergisi 

yine çok güzel oldu

Catering
tamam mı?

Mutfakta 
sahlep mi 
pişiyor?

Yine 
mesaiye mi 
kalıyoruz?

Standların 
giydirmeleri 

bitti

Başkanın
konuşma

metni tamam

Çocuk Dergisi’nde 

masal bitti, 

çizime gitti

Konukların 
havaalanından otele 
transferi tamam

Ozalit 
düzeltmeleri 
yapıldı mı?

Image’ların 

hepsini aldık

Sahne ve ses 

düzeni tamam
Projenin 
bütçesi 

onaylandı mı?

Aksiyon planı 
hazır

Operasyon 

toplantısı yarın 

sabah

Bizimle çalışmak size çok iyi gelecek...

İLETİŞİM REKLAM BASIN 

YAYIN VE ORGANİZASYON

TAYA İletişim Reklam Basın Yayın ve Organizasyon Hizmetleri
Çubuklu Mah. Çayocağı Sok. No:36/2 Beykoz/İstanbul 

0555 965 28 35  /  0216 680 02 96
www.tayailetisim.com



20 akademi adıyaman ŞUBAT / 13

dosya/file

20 akademi adıyaman ŞUBAT /13

GÖLBAŞI’NIN EKONOMİK POTANSİYELİ
THE ECONOMICAL POTENTIAL OF  GÖLBAŞI         

ADIYAMAN’IN GİZLİ GÜZELLİKLERİ  
ADIYAMAN’S  HIDDEN  BEAUTIES  

GÖLBAŞI İLÇESİNİN TARİHİ
THE HISTORY OF GÖLBAŞI TOWN

DOĞU’NUN BATI’YA AÇILAN PENCERESİ GÖLBAŞI…
THE OPENING WINDOW OF THE EAST TO THE WEST: GÖLBAŞI22

32

48

28

46

42
GÖLBAŞI’NDA KÜLTÜREL YAŞAM VE GÖLFEST
CULTURAL LIFE IN GÖLBAŞI AND GÖLFEST

İSTANBUL’U FETHEDEN ADIYAMANLI: DEVRİM EVİN
A MAN FROM ADIYAMAN WHO HAS CONQUERED İSTANBUL 



21academy adıyamanFEBRUARY / 13 21academy adıyamanFEBRUARY / 13

GÖLBAŞI
ADIYAMAN’DA BİR 
KÜLTÜR MOZAİĞİ:

A CULTURE MOSAIC IN 
ADIYAMAN



22 akademi adıyaman ŞUBAT / 13

makale
article

22 akademi adıyaman ŞUBAT /13

DOĞU’NUN BATI’YA AÇILAN 
PENCERESİ GÖLBAŞI…

YAZI/artIClE,
ÖĞR. GÖR. / lECturEr, M. EMİN ÖZDEMİR

THE OPENING WINDOW OF THE 
EAST TO THE WEST: GÖLBAŞI…



23academy adıyamanFEBRUARY / 13

G
ölbaşı İlçesi, coğrafi ve 
sosyal bakımdan Adıyaman 
İli’nin en şirin ilçelerinden 
biridir. Doğu’nun Batı’ya 

açılan penceresi durumundaki konumu, 
ilçenin çok hızlı bir biçimde gelişmesine 
sebep olmuştur. İlçe merkezinden, 
hem devlet karayolu hem de devlet 
demiryolunun geçmesi bu hızlı 
gelişmede en büyük etkenlerdir.

Adıyaman’ a 63 Km uzaklıkta 
olan Gölbaşı İlçesi, Doğu Akdeniz 
ve Güneydoğu Anadolu’yu, Doğu 
Anadolu’ya bağlayan Gaziantep-Malatya 
karayolu ile Adana-Malatya demiryolu 
yönünde yer almaktadır. 

Gölbaşı gölünün güneybatısına 
kurulmuş olan ilçenin merkezi önceleri 
boş bir arazi iken, 1934 yılında demir 
yolunun geçmesiyle bir yerleşim merkezi 
haline gelmeye başlamıştır. Civar il 
ve ilçelerden başlayan göçler sonucu 
1954 yılında Besni İlçesine bağlı bir köy, 
1958 yılında da ilçe olmuştur. Gölbaşı, 
gösterdiği hızlı gelişme ile Adıyaman’ın 
büyük ilçelerinden biri durumuna 
gelmiştir. Bugün Gölbaşı’nın genel 
durumuna baktığımızda;
 Adıyaman’ın batısında yeralır.
 Yüzölçümü 784 km2’dir. 
 En yüksek dağı 2500 m. yüksekliğindeki 

Akdağ olup, bunu Meydan ve Boruk 

G ölbaşı Town is one 
of the cutest towns of 
Adıyaman related with its 
geographical and social 

aspects. As it is the opening window of 
the east to the west; this accelerated the 
town’s improvement. Other important 
factors in development are highway and 
railway passing through the town.

Gölbaşı is 63 km far from Adıyaman 
and it is located on the highway of East 
Mediteranean and southeast Anatolia. 
Connecting the east of Turkey by 
Gaziantep – Malatya Highway and 
Adana- Malatya Railway direction. 

Once upon a time, the center of 
Gölbaşı was empty; in 1934 the railway 
was brought to the town center and 
since then it has become a residential 
area. On 1954 it was a village of Besni 
Town. After some immigrations from 
the neighborhood towns and cities  it 
has become a town on 1958. If we look 
at Golbaşı generally;
 It is on the west part of Adıyaman.
 Its area is 784 km2.
 Its highest mountain is Akdağ with the 

height of 2500 m. Meydan and Doruk 
Mountains are the other mountains of 
the town.
 Its height from the sea surface is 862 m.
 On its north there is Malatya, on the 

>>>
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Çok genç bir mazisi 
olan Gölbaşı’nın 
gelişiminde, 
Devlet Karayolu 
ve Demiryolu’nun 
ilçe merkezinden 
geçmesinin büyük 
etkisi var. 

In the development of 
young Gölbaşı there is 
the big effect of state 
highway and railway 
which pass through 
Gölbaşı.



24 akademi adıyaman ŞUBAT / 13

makale
article

24 akademi adıyaman ŞUBAT /13

Dağlar’ı izlemektedir. 
 Deniz seviyesinden yüksekliği 862 

metredir.
 Kuzeyinde Malatya, doğusunda 

Besni ve Tut İlçeleri, güneyinde 
Gaziantep, batısında Kahramanmaraş  
ile çevrilidir. 

Gölbaşı, 1958 yılında 700 nüfusu 
ile ilçe olmasına rağmen, çok hızlı bir 
nüfus artışı ve gelişme göstererek, 
Adıyaman’ın en büyük ilçelerinden 
birisi olmuştur. 30 Köyü, 3 beldesi ile 
toplam nüfusunun 70 bin civarında 
olduğu sanılmaktadır. Sosyal, kültürel 
ve coğrafi avantajları sebebiyle 
çevre il, ilçe ve köylerden sürekli göç 
almaktadır.

GEÇİM KAYNAĞI TARIM VE 
HAYVANCILIK
Halkın temel geçim kaynağı, tarım, 
hayvancılık ve yurt dışı işçiliğine 
dayalıdır. İlçede Gaziantep fıstığı ve 
bağcılık en önemli tarım ürünleridir. 
Bunun yanı sıra buğday, mısır, 
mercimek, nohut, soğan, sarımsak, 
domates, biber, patlıcan da önemli 
tarım ürünleri arasında yer alır. 

Geçici köy koruculuğu, halı 
kursları, esnaflık ilçenin istihdam 
alanlarındandır. İlçedeki kömür 
işletmesi, tekstil atölyesi, yem 
fabrikası, poşet fabrikası ve tavuk 
çiftliği gibi işletmeler istihdam 
sahalarıdır. 

İlçe, son yıllarda sanayi alanında 
da büyük bir ilerleme kaydetmektedir. 
Un, yem ve metal fabrikalarının 
yanısıra, üç tekstil tesisi ve bir de 

süt ürünleri değerlendirme tesisi 
mevcuttur. Bunun yanısıra ilçede 
bulunan Soykan Kömür İşletmeleri, 
30 yıla yakındır ilçenin Harmanlı 
Beldesi’nden kömür çıkarıp 
bunu ülkenin değişik yerlerinde 
pazarlamaktadır. 

KAVŞAK ŞEHİR
Gölbaşı İlçesi Karadeniz ve Doğu 
Anadolu Bölgesi’ni, Akdeniz’e 
bağlayan devlet karayolu ile devlet 
demiryollarının geçtiği bir güzergâhta 
kurulduğundan, Malatya - Adıyaman 
Gaziantep ve Kahramanmaraş 
illerini birbirine bağlayan bir 
kavşak konumundadır. Adıyaman 
Havaalanı’na 90km, G.Antep 
Havaalanı’na 140 km. uzaklıktadır. 
Bu yönüyle doğunun batıya açılan 
penceresidir. Stabilizesi tamamlanan 
Kapıdere Yolu açıldığında, Şanlıurfa ve 
Güneydoğu Anadolu Bölgesi Ankara’ya 
183 km. daha yakın olacaktır. 

İÇME SUYU GÖKSU ÇAY’INDAN
Engebeli bir arazi yapısına sahip olan 
Gölbaşı İlçe sınırları içinden, Göksu 
Çayı geçmektedir. Ayrıca birbirleriyle 
bağlantılı olan Gölbaşı, Azaplı ve 
İnekli Göller’i mevcuttur. 

İlçe merkezinde bulunan göl 
çevresinde turizme yönelik tesisler, 
geniş ormanlık ve yeşil alan, ilçe 
kenarından geçen Göksu Çay’ı, 
ilçenin cazibesini artırmaktadır. Bu 
yönüyle de bölgenin mesire alanı 
durumundadır. Zaten GAP İdaresi 
de ilçeyi “ GAP Mesire Alanı “ ilan 

Bir kültür mozaiğine 
sahip olan ilçe, eğitim 
alanında Adıyaman’da 

birinciliği kimseye 
kaptırmıyor.
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east there are Besni and Tut towns, on 
the south there is Gaziantep and on the 
west there is Kahramanmaraş.

Although Gölbası had been a town 
with population of 700 on 1958; its 
rapid population increase and its 
development made it to be one of the 
greatest towns of Adıyaman. With its 
30 villages and 3 small towns, its total 
population is estimated as 70.000. Due 
to its social, cultural and geographical 
advantages it attracts migration from 
the around, continously.

THE MAINSTAY IS AGRICULTURE 
AND ANIMAL BREEDING
The basic mainstay of Gölbası is 
agriculture, animal breeding and at-
abroad working. The most importand 
agricultural products in the town are 
Gaziantep pistachio nut and grapes. 
Other agricultural products are also 
being grown.

Temporary rural securement, 
carpeting courses, and some kinds of 
trade are employment areas. There are 
a coal mining firm, textile workshop, 
small industrial firms, a flour firm, a 
feed firm, a pochette factory and some 
poultry farms in the town.

CITY ON THE CROSSROADS
As Golbası Town is located on the 

routing of both highway and railway 
which connects Karadeniz and 
eastern Anatolia to Mediterranean; it 
is at junction of Malatya-Adıyaman-
Gaziantep and Kahramanmaraş. It is 
90km far from Adıyaman Airport and 
140km far from Gaziantep Airport. 
According to this aspect, it is opening 
window of east to west. When the 
Kapıdere Highway Road’s stabilization 
finishes, Sanlıurfa and Southeastern 
Anatolian Region may have a chance 
to reach to Ankara 183 km shorter 
than today.  

THE DRINKING WATER FROM 
GÖKSU STREAM
Göksu Stream passes within the 
boundaries of Gölbaşı. There are 
Gölbaşı, Azaplı and İnekli Lakes 
connected with each.

 The lake which is located on the 
center of the town has some touristic 
facilities, large forestry and green place 
and the Goksu Stream which flows in 
the borders of the town make the town 
more attractive. It is a picnic area of 
the region. As a matter of fact, GAP 
Management announced the town 
as a “GAP Picnic Area.”  The etude 
workings of “Cataltepe Dam”which 
planned to be built on the northern 
direction of the town, a part of the GAP 

The town has a culture 
mosaic and is really 

challenging on education 
and is the first in 

educational life in 
Adıyaman.
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etmiştir. GAP’ın bir parçası olan ve 
ilçenin kuzeyine kurulması plânlanan 
“Çataltepe Barajı”nın etüt çalışmaları 
da devam etmektedir. 

Göksu Çayı’ndan pompalanarak 
göle akıtılan su, Gaziantep’e içme suyu 
olarak da verildiğinden, göller arasında 
40 metre genişliğinde kanallar 
açılmıştır. 50 km.yi bulan bu su yolu, 
ilçeye ayrı bir güzellik katmaktadır. 

EĞİTİMDE BİRİNCİ
Adıyaman’da, Merkez ilçe de dahil 
olmak üzere, eğitim alanında daima 
il birinciliğini elinde bulunduran 
Gölbaşı’nda; 1 Meslek Yüksekokulu, 
1 Mesleki ve Teknik Eğitim Merkezi, 1 
Genel Lise, 1 Anadolu Lisesi, 1 İmam 
Hatip Lisesi, 1 Çok Programlı Lise, 
1 Yatılı İlköğretim Bölge Okulu, 12 
İlkokul, 12 Ortaokul,  3 Anaokulu, 1 
Etüt Eğitim Merkezi, 3 Üniversiteye 
Hazırlık Dershanesi, 4 Özel Öğrenci 
Yurdu, 1 Rehabilitasyon Merkezi, 
2 Sürücü Kursu ile eğitim-öğretim 
hizmetleri sürdürülmektedir. Bu 
yönüyle de çevrenin ilgisini çekmekte 
ve okullara ilçe merkezi dışından da 
yoğun talepler gelmektedir.

KÜLTÜREL FAALİYETLER
Çok değişik kültürlerin mozaiği 
konumundaki ilçede, sosyal aktiviteler 
ve her türlü sosyal ve kültürel faaliyetler 

project, has been going on.
Water of the Göksu Stream has 

been pumped to the lake and it is the 
drinking water of Gaziantep. In order 
to pump the water through the lakes, 
40 mt canals were digged to transfer 
the water from one lake to another. 
And the 50 km canals make the town 
more charming.

FIRST AND FOREMOST 
IN EDUCATION 
Gölbaşı is always the first and foremost 
in education among all other towns 
of Adıyaman. There are a MYO ( 
Vocational School), an Occupational 
and Technical Training Center, a high 
scholl, an Anatolian High School, an 
Imam-Hatip School, eight  elementary 
schools, a kindergarden, an etude 
center, four courses of preparation for 
the university entrance exam and three 
private pupils’ hostels in our town. 
With this aspect, it takes the attention 
of people living at neighborhood and 
there is intense demand from them to 
the schools of the town.

CULTURAL ACTIVITIES
Being a multi-cultural town, lots 
of social activities and all kinds of 
cultural activities are being done there. 
The “Prophet grapes Festival” has 
become a tradition. Famous poets 
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participate in the “Poem celebration”. 
These activities make the town more 
attractive culturally and socially.

THE ATTRACTIVENESS 
OF THE LAKES
The three lakes (one is in the town 
center and the other two lakes are in 
the villages of the town) are connected 
with each other. The lakes have 
great function in making the town 
famous. And if we evaluate these 
beauties and introduce them well, the 
town’s tourism will be much better. 
Meanwhile, the visitors -from both 
Turkey and abroad- who come to 
see the Nemrut Mountain must pass 
through our town.

In Gölbaşı, you can live four seasons 
with their own saturations so it is 
considered  to be one of those towns 
which raise hopes.

SOURCE: www.golbasi.bel.tr

Dört mevsimin tüm 
canlılığıyla yaşandığı 

Gölbaşı, geleceğin ümit
vadeden ilçelerinin 
başında yer alıyor.

 The four seasons with 
their own saturations 
can be lived in Gölbaşı 

which is considered 
as one of those towns 

which raise hopes.

yürütülmektedir. Geleneksel hale gelen 
Kuru Peygamber Üzümü Festivali, 
ülkenin ünlü şairlerinin katılımıyla Şiir 
Şöleni, tiyatro ve sportif faaliyetler, ilçeyi 
sosyal ve kültürel anlamda da cazip bir 
yer hâline getirmiştir. 

GÖLLERİN CAZİBESİ
Biri ilçe merkezinde, diğer ikisi 
de ilçenin köylerinde bulunan 
göller birbirine bağlıdır. İlçenin 
güzelliğinde büyük bir etken olan 
göller, iyi değerlendirilip, tanıtımın 
yapılmasıyla, ilçe turizmini de 
canlandıracaktır. Zira, Nemrut 
Dağı’na gelen yerli ve yabancı 
turistler, mutlaka ilçeden geçmek 
durumundadır. 

Dört mevsimin tüm canlılığıyla 
yaşandığı Gölbaşı, geleceğin ümit 
vadeden ilçelerinin başında yer 
almaktadır.

KAYNAK: www.golbasi.bel.tr
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THE HISTORY OF GÖLBAŞI TOWN
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Yazının bulunuşu ile başlayan tarihi çağlarda da 
yerleşimlerin devam ettiği Gölbaşı’nda; hititler’in 
ve huriler‘in hâkimiyetinden sonra Kummuh, asur 
ve Pers uygarlıkları hüküm sürmüştür.

since the discovery of writing, along the historical 
periods, settling in Gölbaşı started and went on. after the 
empery of hittites and huris the civilisations of Kumuh, 
assyrians and Perses had reigned on this place. 
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G
ölbaşı, 1958 yılında 
ilçe olmuştur. Adıyaman’a 
bağlı sekiz ilçeden biri olan 
Gölbaşı, bulunduğu coğrafi 

konum itibariyle Malatya, Adıyaman, 
Gaziantep ve Kahramanmaraş illerini 
birbirine bağlamaktadır. Bu önemli 
yolların geçtiği bir kavşak noktasında 
olmasından dolayı büyüyen 
Gölbaşı’nın gelişiminde, Karadeniz ve 
Doğu Anadolu Bölgesi’ni Akdeniz’e 
bağlayan devlet karayolunun etkisi de 
büyüktür.

İlçenin bu konumu, tarihin eski 
çağlarından itibaren ticaret ve göç 
yolu olarak kullanılmasında da etkili 
olmuştur. Selçuklular zamanından 
itibaren ve sonrasında birçok konar- 
göçer taifenin buradan geçmesinin 
en önemli sebebi de bu faktöre 
bağlıdır. Türkmen, Yörük ve Ekrad 
cemaatlerin uğrak yeri olan Gölbaşı, 
bu bakımdan kültürel bir çeşitliliğe 
sahiptir. Dolayısıyla Gölbaşı kültürel 
dokusunun zenginliği ile bilinen bir 
ilçedir. 

Gölbaşı’na dair ilk resmi kayıtlara, 
her ne kadar Osmanlı tarihlerinde 
rastlanmış olsa da yapılan 
araştırmalar buranın eski çağlardan 
beri yerleşim yeri olarak kullanıldığını 
kanıtlamaktadır. Paleolitik devirden 
itibaren insanların yerleşmeye 
başladığı düşünülen Gölbaşı’nda 
yapılan araştırmalar neticesinde, 
Azaplı Höyük ve Kavkutlu Höyük’ün, 
Eski Tunç Çağı, Tunç Çağı ve Demir 
Çağı’na kadar uzanan yerleşmeler 
olduğu tescil edilmiştir. Gölbaşı, 
Yavuz Sultan Selim’in Mısır üzerine 
düzenlediği sefer sonrasında 
Memluklular’dan Besni’yi alması ile 
Osmanlı topraklarına dâhil olmuştur.  

Gölbaşı’nın Malatya, Adıyaman, 
Gaziantep ve Kahramanmaraş 
illerinin orta yerinde, önemli bir 
kavşak noktasında olması, bu 
yerleşim biriminin zamanla büyüyüp 

Gölbaşı, Yavuz Sultan Selim’in Mısır üzerine düzenlediği 
sefer sonrasında Memluklular’dan Besni’yi alması ile 

Osmanlı topraklarına dâhil olmuştur.  

Kızkapanı 

>>>
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G ölbaşı became a 
town in 1958. It is one 
of the eight towns of 
Adıyaman. It connects 

Malatya, Adıyaman, Gaziantep 
and Kahramanmaraş to each other 
because of its location position. As 
it is located on the junction of these 
important roads its improvement 
is mostly affected by the State 
Highway which connects  Karadeniz 
and Eastern Anatolian Region to 
Mediterranean.

The locational position of the 
town was so important for being 
the trade and imigration roads once 
upon a time in the past. The reason 
why many different cultures passed 
through here  is mostly depended 
on this  important factor  till the 
Seljukians time. Türkmen, Yöruk 
and Ekrad congregations  lived there. 
Because of this, it has a multi cultural 
wealth. So Gölbaşı is known with its 
rich cultural structure.

Although the first official 
registrations about Gölbaşı were 
seen in the Ottoman period, indeed 
according to the researches its history 
went back to ancient times that it 
had been a residential area. Till the 
paleolitic era, it was thought  that 
people started to  settle down the 
town. Related with the results of 

researches, it is registered that Azaplı 
Mound  and Kavkutlu Mound were 
thought to keep the people on lying 
through Ancient Bronz Age, Bronze 
Age and Iron Age. Gölbaşı  became 
an Ottoman’s town after Yavuz 
Sultan Selim’s military expedition to 
Eygpt and then took over Besni from 
Mamelukes.

As Gölbaşı located on the 
junctional point of Malatya, 
Adıyaman, Gaziantep and 
Kahramanmaraş Gölbaşı  progressed 
and  improved faster. The “Kral 
Yolu” which was said to pass on 
this route, later  was called “Bağdat 
Yolu”-“Savaş Yolu”-“Halep Yolu”- 
and “Sultan Yolu”. Gölbaşı which 
is located on this important route, 
was used as  a station connected 
to  Adıyaman  for a long time. At 
the date of September 9th. 1929 
Fevzipasa-Gölbaşı Railway and 
March 15th. 1931 Gölbaşı -Malatya 
railway services started to carry 
passengers. These made the town 
more attractive. The charm of 
railway  accelerated  people’s moving 
to this town and up to 1954, Gölbaşı  
was considered to be a hamlet 
connected to Cataltepe Village. 
Then the population was increasing 
rapidly and on the Karacalık area 
it had been a village connected to 
Besni this time. At last, on April 1st. 
1958 it had become a town.

Adıyaman had become a city, Besni 
became a town and then after a short 
time,  Golbası became a town .This 
period caused many arguments at 
Grand National Assembly of Turkey
(TBMM) in those days. 

Gölbaşı  became an 
Ottoman’s town after 
Yavuz Sultan Selim’s 

military expedition to Eygpt 
and then took over Besni 

from Mamelukes.

gelişmesinde etkili olmuştur. Tarih 
öncesi çağlardan beri bölgeden geçtiği 
belirtilen Kral Yolu, daha sonraki 
dönemlerde Bağdat Yolu, Savaş Yolu, 
Halep Yolu ve Sultan Murat Yolu 
olarak adlandırılmıştır. Bu tarihi 
güzergâh üzerinde olan Gölbaşı, 
uzun süre Adıyaman’a bağlı bir 
istasyon olarak kullanılmıştır. 9 Eylül 
1929 tarihinde, Fevzipaşa-Gölbaşı 
Demiryolu ve 15 Mart 1931 tarihinde 
de Gölbaşı- Malatya demiryollarının 
hizmete girmesi ile birlikte yerleşim 
yerinin çekiciliği daha da artmıştır. 
Demiryolunun cazibesi, buranın 
nüfusunun giderek artmasında etkili 
olmuş ve 1954 yılına kadar Çataltepe 
köyüne bağlı bir mezra olarak 
görülen Gölbaşı, nüfusunun daha 
da çoğalması ile birlikte, bu tarihten 
itibaren Karaçalık denilen mevkide, 
Besni’ye bağlı bir köy haline gelmiş, 1 
Nisan 1958 tarihinde de ilçe olmuştur. 

Gölbaşı’nın ilçe yapılması, 
Adıyaman’ın il, Besni’nin de ilçe 
olmasından kısa bir süre sonra 
gerçekleşmiştir. Bu  süreç, TBMM’de 
birçok tartışmanın gündeme 
gelmesine neden olmuştur.

KAYNAK

* Cebrail Göksu, Adıyaman İli Gölbaşı İlçesi’nin 
Tarihi, Sosyo-Ekonomik ve Kültürel Yapısı, 
Niğde Üniversitesi, Sosyal Bilimler Enstitüsü, 
Yayımlanmamış Yüksek Lisans Tezi, 2008.
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ADIYAMAN’IN 
GİZLİ GÜZELLİKLERİ
ADIYAMAN’S HIDDEN BEAUTIES 

33academy adıyamanFEBRUARY / 13



34 akademi adıyaman ŞUBAT / 1334 akademi adıyaman ŞUBAT /13

B
irbirlerine kanallarla 
bağlı olan Azaplı ve İnekli 
gölleri içerisinde yer alan 
Gölbaşı Gölü, aynı zamanda 

ilçeye adını da veren göldür. Karstik-
teknotik kökenli olan Gölbaşı Gölü’nün 
yüzölçümü 2.19 kilometrekaredir. 
Suları tatlı olmasına rağmen, 1987 
yılında yapılan su numuneleri analizi 
sonuçlarına göre; bu göllerin sularının 
mikroskobik organizmalar bakımından 
nispeten zengin olduğu tespit edilmiş ve 
içme suyu olarak kullanılamayacağına 
karar verilmiştir.

İlçe üzerinde doğu-batı 
istikametinde uzanan Gölbaşı Gölü, 
Pliosen döneminde Göksu tarafından 
beslenirken günümüzde eriyen kar 
suları, yağmurlar ve güneyden Yemişen 
ile Kırkbayır; kuzeydoğudan Nergis, 
Alikayası ve Ağ dereleri tarafından 
beslenmektedir.  

Derinliği 22 metre olan gölün su 
seviyesi, iklim şartlarından büyük ölçüde 
etkilenmektedir. Gölün yüzölçümünün, 
ilkbahar mevsiminde yağışların 
artmasına bağlı olarak artarken, 
sonbahar ve yaz aylarında azaldığı 
görülmektedir. Göl kenarında bulunan 
sazlık az bir alan kaplamakla birlikte, 
göldeki balık yoğunluğu bakımından 
zengindir. Gölün çevresi motorlu araç 
trafiğine kapalı, yürüyüş ve spor amaçlı, 
faytonların süslediği bir kıyıya sahiptir. 

A zaplı and İnekli 
Lakes have a canal 
connecting them. Gölbaşı 
is located in the area of 

these lakes and it gives its name to 
the town.The origin of the Gölbaşı 
Lake is carstic-technotic and its area  
is 2.19km2 . Although its water is 
sweet, according to the water sample 
analysis which was done in 1987, 
there were some kinds of microscobic 
organisms living in it and it was 
forbidden as drinking water .

Onto  the town, The Gölbaşı Lake 
lies  to the directions from east to west 
and it was fed by Göksu in the Pliosen 
Period. But later, it is being fed  by 
means of the melting snow and rain, 
Yemisen and Kırkbayır from south, 
Nergis, Alikayası and Ag streams from 
north-east.

The depth of the lake is 22m.  And 
the level of water is affected by the 
climate conditions a lot. The surface 
area of the lake is always increased 
in spring because of the rain, but in 
autumn and summer it decreases.
The reeds around the lake are not too 
much and the fish population in the 
lake is very intensive and rich. The 
environment of the lake is closed 
to the vehicle traffic and there are 
some sportive areas for walking  and 
phaetons decorate the front of the lake. 

>>>

Gölbaşı, azaplı ve 
İnekli Gölleri ile 
çevresi, Bakanlar 
Kurulu tarafından 
“Doğa Parkı” olarak 
ilan edilmiş ve ilçe, 
“GaP Mesire alanı” 
olarak adlandırılmıştır. 

Gölbaşı, azaplı,  
Inekli lakes and their 
environments were  
declared as “nature Park” 
by the Cabinet and the 
town has been called as 
“GaP Picnic area.”

GÖLBAŞI 
GÖLÜ

THE GÖLBAŞI 
LAKE
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HERE THE LOTUSES ARE IN  
TWO COLOURS
Lotus is a kind of flower which likes 
watery areas a lot. Its roots are under 
the water and its leaves and flowers 
are on the water. They are mostly 
seen on the lakes but initially on the 
Abant Lake. The Gölbaşı Lake is the 
richest one whit the numbers of the 
lotuses on it. 

Whereas the lotus has  a unique  
colour on other lakes ;they are in two 
different colours on the Gölbaşı Lake. 
The lake has a connection with the 
Azaplı Lake on the west by means of 
a canal. The Azaplı Lake has a surface 
area of 2.72 km2 . The water level 
of the Azaplı Lake is effected by the 
climate conditions and because of 
the canal between the other lakes it is 
mostly effected by the water regime 
of the Gölbaşı Lake. Hüseyin Dere, 
Karacaoluk, Yılanlı ve Çınarlıgöl 
are based on the seasonal  flood 
charactersitic lakes and they all come 
to join and feed the Azaplı Lake on the 
southern and northern directions of 
the lake. Besides these sources, there 
are some underground water sources  
to feed the lake on the southern 
direction.

The front of the lake is not so 
indented and the environment of the 
lake is covered by reeds and canes. 
There is Azaplı Mound on its east and 
this mound seems as an island due 
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olan göl suları, aynı zamanda sazan 
ve yayın balığı yetiştiriciliği için 
uygundur.

AZApLI GÖLÜ’NDEN 
TORF ÇIKARILIYOR
Gölün ve göl çevresinin toprağı çok 
elverişli olduğu için Azaplı Gölü’nden 
torf çıkarılarak işlenip satılmaktadır. 
Su tutma kapasitesi ve organik madde 
miktarı yüksek olan torf, çiçek ve 
mantar üretiminde yaygın olarak 
kullanılmaktadır. Ancak gölden 
torf alınırken çevreye hassasiyet 
gösterilmemesi sebebiyle göl çevresine 
zarar verilmekte, bu ise çirkin bir 
görüntüye sebep olmaktadır. 

 Gölbaşı ilçesinin batısında bulunan 
İnekli Göl’ü, 1.09 kilometrekare 
yüzölçümüne sahiptir ve çevresindeki 
diğer göllerden daha küçüktür. 
Yüzölçümü küçük olmasına rağmen 
onu diğer göllerden farklı kılan özelliği, 
beslenme havzası bakımından daha 
büyük olmasıdır. İnekli Gölü, Gölbaşı 
ve Azaplı göllerinin su rejimlerinden 
etkilenmekle birlikte, kuzeyinde 
bulunan Gözlüce kaynakları, İnekli 
Köy Çeşmesi ve Karaburun kaynağı, 
sularını bu göle boşaltmaktadır. 

Yağış rejiminden dolayı, kış 
aylarında göle sularını boşaltan 
derelerin yanı sıra, Aksu Nehri’nin 
suları da oluşturduğu birikinti 

NİLÜFER ÇİÇEKLERİ İKİ RENK
Nilüferler, sulak alanlarda yoğun 
olarak bulunan çiçeklerdir. Kökleri 
suyun altında, yaprak ve çiçekleri su 
üzerinde bulunan nilüferler, başta 
Abant Gölü olmak üzere Türkiye’de 
birçok gölde yoğun olarak bulunur. 
Ancak Gölbaşı Gölü, nilüfer açısından 
hepsinden daha zengindir. Diğer 
göllerde nilüferin tek rengi varken, 
Gölbaşı Gölü’nde iki rengi mevcuttur. 

Göl, batı istikametinde açılan 
kanal sayesinde Azaplı Gölü ile 
birleşmektedir. Azaplı Gölü, 2.72 
kilometrekare yüzölçümüne sahiptir. 
Azaplı Gölünün su seviyesi iklim 
şartlarından ve aralarındaki kanaldan 
dolayı Gölbaşı Gölü’nün su rejiminden 
de etkilenmektedir. Hüseyin Dere,  
Karacaoluk, Yılanlı ve Çınarlıgöl gibi 
sel karakterli mevsimlik dereler, gölün 
kuzeyinden ve güneyinden gelip gölü 
besleyen kaynaklardır. Bu kaynakların 
yanı sıra, gölün güneyindeki yeraltı 
suları da gölü besleyen diğer 
kaynaklardır. 

Kıyıları çok girintili çıkıntılı 
olmayan gölün etrafı sazlık ve 
kamışlarla çevrilidir. Gölün hemen 
doğusunda ise Azaplı Höyüğü 
bulunmaktadır. Bu höyük, göldeki su 
seviyesinin yükselmesine bağlı olarak 
ada özelliği göstermektedir. Ancak 
tarımsal sulamada kullanılabilecek 

to the raising of water level of the lake. 
The water of the lake is suitable for 
agriculture and for the fish production 
especially for the  species like cyprinus 
carpio and bullpout.

pEAT IS TAKEN OUT FROM THE 
AZApLI LAkE
As the  soil of the lake and of around 
are so convenient, peat is taken out 
from the Azaplı Lake, processed and 
then sold. Peat is famous for its water 
holding and high organic material level, 
it is used for flower and mushroom 
production. While taking out peat from 
the lake, people aren’t sensitive and give 
harm to the environment of the lake. 
This causes an ugly scenery around the 
lake, unfortunately.

The İnekli Lake which is on the 
western direction of Gölbaşı has 1.09 
Km2 surface area.

It is smaller than the other lakes 
around it. Although its smaller 
surface area, it has a speaciality than 
the others because it has a larger 
lake basin.It is affected by the water 
regimes of  The İnekli Lake, Gölbaşı 
and The Azaplı Lake  futhermore, 
Gözlüce Springs, İnekli Köy Fountain 
and Karaburun Spring which are on its 
northern direction empty their water 
into this lake. 

Because of the precipitation regime, 
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yelpazesinin gevşek dokulu alüvyal 
dolgularından, yeraltına sızıp gölü 
doğusundan beslemektedir.

EŞSİZ KUŞ CENNETİ
Kuş meraklıları için Gölbaşı’nın gölleri 
tam bir doğal cennet görünümündedir. 
Göçmen kuşlarının göç yolları üzerinde 
yer alan Gölbaşı, Azaplı ve İnekli 
Gölleri’nde her mevsim farklı kuşları 
görme şansımız bulunmaktadır. Gölbaşı 
ve Azaplı Gölü kıyısına yapılan Kuş 
Gözetleme Kulelerinde, birbirinden 
güzel kuşları dürbünlerle gözlemek veya 
fotoğaflarını çekmek mümkündür.

GAp MESİRE ALANI
Gölbaşı, Azaplı ve İnekli Gölleri ile 
çevresi Bakanlar Kurulu tarafından 
“Tabiat (Doğa) Parkı” olarak ilan 
edilmiş ve Gölbaşı ilçemiz GAP İdaresi 
tarafından “Gap Mesire Alanı” olarak 
duyurulmuştur. 

Gölbaşı Gölü’nün etrafını 
çevreleyen Doğa Parkı, Gölbaşı halkı 
tarafından gezinti ve piknik amaçlı 
kullanılmaktadır. Park 1.900 metre 
uzunluğunda, ailelerin kullanabileceği, 
yemek yiyebileceği, oturabileceği 
çardak şeklinde ahşap kamelyaların 
bulunduğu, koşu parkurunun da yer 
aldığı spor ve dinlenme alanı olarak göze 
çarpmaktadır.

1 Nisan 1958 yılında 700 nüfus ile 

İlçe birbirinden değerli tarihi kalıntıları, köprüleri, 
mağaraları, gölleri ve köyleri ile tarihe ışık tutarken, doğal 

görüntüsüyle de turistleri cezbediyor. 

The town has precious historical ruins, bridges, caves,
lakes and villages which enlighten the history and the 

natural beauties allure the tourists.

in winter months small streams empty 
their water into the lake, besides this, 
puddle of The Aksu River makes loose 
formation of alluvial deposits and seeps 
undergroung and this feeds the lake on 
its eastern direction.

GORGEOUS BIRDS’ HEAVEN 
The lakes of  Gölbaşı are just natural 
heaven for people who are interested 
in birds. You have a chance to see 
many different kinds of birds in 
every season as Gölbaşı, Azaplı 
and İnekli Lakes are  on the way of 
the migrotary birds. It is posible to 
observe or take photos of the various 
kinds of beautiful birds from the Bird 
Observation Towers which are located 
around Gölbaşı and Azaplı Lakes.

GAp pICNIC AREA 
The Lakes Gölbaşı, Azaplı and 
Inekli and their environmets are 
announced to be the “Natural Park” 
and our Gölbaşı town is advertised 
as “GAP Picnic Area” by the GAP 
Administration.

People living in Gölbaşı use  the 
“Natural Park”, which surrounds  the 
Gölbaşı Lake to saunter about and have 
a picnic. The Park is 1.900 m. lenght 
and there are a lot of wooden pergolas 
which are used to sit and eat something. 
There is a running track and it is mostly 

accepted as sports and resting area.
Although Gölbaşı was established 

on April 1st. 1958 because of its lakes 
and natural beauties it has completely 
become a historical treasure. In this 
sense, the first remarkable places are 
Kara Cave which was considered  as a 
shelter for the primitive men and the 
Altınlı Bridge which was considered on 
the way of famous Roman roads. 

ALTINLI BRIDGE 
The Altınlı Bridge is the most important 
historical building in the town. The 
exact building date is not known but 
some sources say it was built during 
the Selekiler period and some others 
say and predict that it was built during 
Seljukiens Period.

The bridge in the Yolbag 
(Karamagar) village, over the Göksu 
Stream, on the southeast mountainside  
of Karatepe which reaches to the valley 
and it is said to be on the way through 
The Spice Road. 

The bridge’s height from the front 
side is nearly 20 m. The main bridge 
arch is preserved by two conic supports 
on two sides in order to prevent the 
strong flowing of the river. The name 
was given to it by the near place where 
gold was said to be burried into. It 
is believed that if one day the bridge  
breaks down, the amount of the burried 
gold can rebuild the bridge easily.

THE VIJNE BRIDGE
The bridge is located on the narrowest 
point of The Göksu Stream in Yaylacık 
(Koristan) Village. Vijne  is a small  
bridge which has a big arch and two 
small arches. The arches were located 
on the rock soil and made by ashlars 
and other parts were made by rubble 
stones. It was built at the same time 
with the Altınlı Bridge and the Paşa 
Bridge. It is said that, the Vijne Bridge 
was on the routing of Spice Road. 
Besides all these, the upper part of the 
big arch and lower parts of the smaller 
arches were ruined because of the harsh 
precipitations and floods.

THE pAŞA BRIDGE
It is in Harmanlı town and it was 
built at the same time period with the 
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alındığı söylenen köprünün yıkılması 
durumunda, bu altınların köprünün 
aynını inşa edebilecek değerde olduğu 
anlatılmaktadır.

Köprü küçük bazı onarımlar görmüş 
olmasına rağmen oldukça iyi korunmuş 
durumdadır. İlçe ile köyleri arasındaki 
ulaşımın sağlanması bakımından halen 
faaliyettedir. 

VIJNE KÖpRÜSÜ
Yaylacık (Köristan) köyü sınırları 
içerisinde bulunan köprü, Göksu 
Çayı’nın dar bir noktasında 
bulunmaktadır. Küçük bir köprü 
olan Vijne, bir büyük bir de küçük 
iki kemerden yapılmıştır. Kemerler 
kesme taşlarla kaya zemin üzerinde, 
diğer kısımlar ise moloz taşlarla inşa 
edilmiştir.

Altınlı Köprü ve Paşa Köprüsü 
ile yaşıt olduğu, ayrıca Baharat Yolu 
güzergâhında bulunduğu belirtilen 
köprünün şiddetli yağışlar ve sel 
sularının etkisi ile büyük kemerinin 
üst kısmı ile küçük kemerinin alt kısmı 
tahrip olmuştur. 

kurulan Gölbaşı, gölleri ve güzellikleri 
ile ünlü, yeni kurulan bir ilçe olmasına 
rağmen yakın çevresi ile adeta bir tarih 
hazinesi konumundadır. 

Bu anlamda ilk göze çarpan yerler, 
ilk insanlara barınak vazifesi gören Kara 
Mağara ve ünlü Roma yolları üzerinde 
bulunan Altınlı Köprü’dür.   

ALTINLI KÖpRÜ 
İlçedeki en önemli tarihi yapılardan 
biridir. Yapılış tarihi kesin olarak 
bilinmeyen köprü hakkında, bazı 
kaynaklar Selefkiler bazı kaynaklar 
ise Selçuklular zamanında yapıldığı1 
yönünde tahminlerde bulunmaktadır. 

Yolbağ (Karamağara) köyü sınırları 
içerisinde, Karatepe’nin güneydoğu 
eteklerinde vadiye ulaşılan yerde, 
Göksu Çayı üzerinde kurulu köprünün 
güzergâhından tarihi Baharat Yolu’nun 
geçtiği belirtilmektedir.

 Köprünün önden yüksekliği 20 
metreye yakındır. Ana kemeri azgın 
suya karşı korumak için kemerin her iki 
tarafına koni şeklinde destek yapılmıştır. 
İsmini, yakınında gömülü olan altından 

Altınlı and the Vijne Bridges and it was 
located on the  migration road. But 
there are no detailed researches about 
the architectural or historical past of 
the bridge. 

THE TRAIN STATION BUILDINGS 
The train station buildings in the town, 
are the main station building and the  
mass houses for the staff. The main 
building was built by loadbearding 
style by using stones. It is a two-store 
building. It reminds the German 
Architecture. The ground floor is the 
station’s service department and the 
upstairs are mass house. The ground 
floor’s windows are lancet windows.

The windows of upstrairs are 
rectangular shaped. It is a very 
convenient building having a baggage 
and water storage in it. 

There are lots of historical heritage 
in the Gölbaşı town which are known 
but have not been registered yet.

AKÇABEL (pENBEYİ) VILLAGE 
Akcabel village is 19 km far from the 
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pAŞA KÖpRÜSÜ 
Harmanlı kasabası sınırları içerisinde 
olan Paşa Köprüsü’nün, Altınlı Köprü 
ve Vijne Köprüsü ile aynı dönemde 
yapılmış olduğu, ayrıca göç yolu 
üzerinde bulunduğu anlatılmaktadır. 
Fakat köprünün mimari yapısı ve 
tarihi hakkında detaylı bir inceleme 
yapılmamıştır. 

TREN İSTASYONU YApILARI 
İlçedeki tren istasyonu yapıları, 
tren istasyon binası ve istasyon 
lojmanlarından oluşmaktadır. Tren 
istasyon binası, yığma yapım tekniği 
ile taş malzeme kullanılarak inşa 
edilmiştir. İki katlı olan bu bina, Alman 
mimarisini anımsatmaktadır. Alt katı 
istasyon hizmet binası, üst katı ise 
lojman olarak projelendirilmiştir. Alt 
katın kapı ve pencereleri sivri kemerli, 
üst kattaki pencereleri ise dikdörtgen 
formundadır. Oldukça kullanışlı bir 
şekilde yapılan bu binanın, bagaj 
deposu ve su deposu mevcuttur. 

AKÇABEL (pENBEYİ) KÖYÜ 
İlçe merkezine 19 km mesafede olan 
Akçabel köyü, oldukça eski bir yerleşim 
merkezidir. Köyde, Yalangoz denilen 
mevkide “Kirvelik” adı verilen alanda 
üç mağara vardır. Bu mağaralardan bir 
tanesinin içi henüz toprakla doludur. 
Ayrıca bu mevkide bir de ören yeri vardır. 

Köyün 200 metre kuzeyinde tarihi 
yapıların olduğu Kalaycık denilen yerin 
önünde, taştan örme bir tümbül kuyusu 
vardır. Buna benzer iki tümbül kuyusu 
da Armutlu tarafındaki Kızıl Seki denilen 
yerdedir.

AŞAĞI AZApLI KÖYÜ 
İlçenin kuzeybatısında bulunan 
Aşağı Azaplı köyünün çevresi, ören 
yerleri bakımından oldukça zengindir. 
Köyün kuzeyinde Keltut denilen yerde 
İsafakılı Köy Harabesi, batısında Ören, 
doğusunda Hasan Köy ve Yol Çatında 
her tarafı ve kapağı mermer olan bir 
mezarlık tespit edilmiştir. 

HARMANLI KASABASI 
Çok eski yerleşim yerlerinden biri olan 
Harmanlı’da birçok tarihi kalıntı 
vardır. 
 Paşa Köprüsü 

town center and it has been a very old 
habitant center. In the village, near 
Yalagoz, called “Kirvelik” there are 
three caves. One of the caves is still full 
of soil. There is one  ruin place too.

There are some historical places 
around Kalaycık about 200km away 
from the village and in front of it there 
is a “Tumbul well” having stone walls.
There are two more “Tumbul wells” 
just like the one here, somewhere 
around Armutlu called Kızıl Seki.

ASAĞI AZApLI VILLAGE
On the northwest direction of the 
town, there is Asağı Azaplı Village. The 
environment of this village is quite 
rich of the historical ruins. North to 
the village near Keltut, there is İsafakılı 
Ruins, west to the village there is Ören, 
east to the village there is Hasan Köy 
and on Yol Çatı, they found  a grave 
which is completely made  by marble 
even its cover.

HARMANLI TOWN
It is a very ancient town which has got 
lots of historical ruins. 
 Paşa Bridge  
 Ulu Pınar Bridge: It is 2.000 years old 

and the inside of Ulu Pınar is just like a 
cave.
 Kemerlihan (Sırıklı Han): On the 

Sırıklı Plateau –near Hamzalar Village  

YARBAŞI (ÇALGAN) VILLAGE
There are a lot of residential ruins in 

 Ulu Pınar: İki bin yıllık bir geçmişi 
olduğu söylenen Ulu Pınar’ın içi 
mağara şeklindedir 
 Kemerlihan (Sırıklı Han): 

Sırıklı Yaylası’nda, Hamzalar Köyü 
yakınında. 

YARBAŞI (ÇALGAN) KÖYÜ 
Köydeki birçok yerleşim yeri 
kalıntısından en dikkat çekici 
olanı bir kiliseye ait temel ve yapı 
taşlarıdır. Bunun yanı sıra çok eski 
zamanlarda yapıldığı düşünülen 1,5 
m. derinliğinde taştan oyulmuş 7 adet 
kuyu mevcuttur. 

YAYLACIK (KÖRİSTAN) KÖYÜ 
Köydeki tarihi kalıntılar şunlardır: 
- Halep Yolu’nun geçtiği düşünülen 
Vijne Köprüsü, köyün 6 km doğusunda 
olup oldukça eski bir yapıdır. 
- Köyün doğusundaki Kale mevkii 
denilen yerde, genişliği 12 metre olan 
ancak derinliği bilinmeyen bir mağara 
vardır. 
- Köyün kuzeyindeki Eski Ören 
yerinde, mezar kalıntıları, su havuzu ve 
burada bulunan bir taşın üzerinde üç 
kanal çizgi ile insan resmi vardır. 

AŞAĞI NASIRLI KÖYÜ 
İlçenin güneydoğusunda ve ilçeye 
29 km mesafede olan Aşağı Nasırlı 
Köyü, tarihi zenginlikleriyle bilinen bir 
köydür. Köyün ilk kurulduğu yer olan 
Mendede’de, Mendede Höyüğü vardır.  

Bunun yanı sıra Kızkapan’da su 
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sarnıçları ile merdivenli basamaklarla 
inilip çıkılan mağaralar da mevcuttur. 
Buralarda yapılan incelemelerde, 
1 cm kalınlığında cam parçaları, ok 
demiri, çanak ve çömlek kalıntılarına 
rastlanmıştır. Yine köyün güneyine 2 
km uzaklıktaki Musa Gediği mevkiinde, 
Çardak veya Gölün Başı Mağarası 
denilen yerdeki bir mağarada öküz 
kafası rölyefi vardır. Köydeki en ilgi 
çekici tarihi kalıntılardan biri de, köye 
2 km uzaklıkta bulunan Kırkbayır’daki 
mağaralarda beş- altı cesedin 
konulabileceği düşünülen yerlerdir. 

BELÖREN KASABASI 
İlçenin güneyine 23 km mesafedeki 
Belören Beldesi, Gölbaşı’ndaki 
yerleşim merkezleri içerisinde, tarihi 
kalıntılar bakımından en zengin olan 
yerlerden biridir. Beldedeki tarihi 
kalıntılar ile mevkileri şu şekildedir: 
 Heyik Mevkii: Kasabanın 6 km 

kadar batısında bulunan bu eski 
yerleşim yerinin tarihi bir şehir olduğu 
düşünülmektedir. Burada bulunan 
yapılara ait temel kalıntıları bu 
izlenimi kuvvetlendirmektedir. Ayrıca 
burada mezar kalıntıları da mevcuttur 
 Keykubat Kalesi: Kale, beldenin 

kuzeyine 5 km mesafede yer almaktadır. 
Kalenin etrafı surlarla çevrili olup, 
Roma harcı ile inşa edilmiştir. Kale 
duvarları halen ayaktadır. 

ÇATALTEpE KÖYÜ 
Çataltepe Köyü ilçe merkezine 7 km 
mesafededir. Köydeki tarihi yapılar ve 
kalıntılar şunlardır: 
 Köristan: Burası köyün sırtını verdiği 

dağın üzerinde yer alan yapının adıdır. 
Burada bulunan kalıntılar hakkında 
kesin bir neticeye varılamamakla 
birlikte, yel değirmeni yahut bir 
kiliseye ait kalıntılar olduğu yönünde 
rivayetler vardır.
 Kara Mağara Mevkii: İlk çağlardan 

beri kullanıldığı düşünülen bu doğal 
mağaranın üstünde, 1 metre çapında 
2 metre derinliğinde dört tane oyuk 
vardır. Kimine göre bu oyuklar 
buğday veya tahıl saklamak için, 
kimine göre ise şarap kuyuları olarak 
kullanılmıştı. Buranın yerleşim amaçlı 
kullanıldığının en belirgin kanıtı, kilise 
kalıntılarının ve evlere ait temellerin 
bulunuyor olmasıdır. 
 Yolbağı: Kara Mağara denilen 

yerde, Yolbağı’nda bulunan mezarlar 
buralarda gayri müslimlerin yaşadığı 
izlenimini uyandırmaktadır. Burada 
ayrıca bir kale yıkıntısı olup hangi 
döneme ait olduğu bilinmemektedir. 
 Mezgitli Yaylası: Yaylada yer alan 

Gümbürtü Mağarası adını, yere 
setçe vurulduğu zaman çıkan sesten 
almıştır. Mağaradaki yaşam izleri 
burada yatak şeklindeki oyuntulardan 
anlaşılmaktadır. 
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 Beş Tepe: Köyün batısında, Göksu 
Irmağı’nı geçtikten sonra Meydan 
Köyü sınırında birbirine sıralı beş 
tepe vardır. Beş Tepe Mevkii denilen 
bu tepelerin üzerinde Roma harcına 
benzer harçla yapılmış yapı kalıntıları 
mevcuttur. Bu tepelerin birinde 
bulunan bir mağarada 4x4 metre 
ebadında, ikon veya benzeri eşya 
koymaya yarayan taştan oyma 
raf vardır. 

Bu çalışma aşağıdaki kaynaklardan 
derlenmiştir.
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the village and the most important 
one is the ruins of a church’s base and 
building stones. Besides these there are 
7 stone wells which are approximately 
1.5 m. deep and was thought to be 
opened very long ages ago. 

YAYLACIK (KÖRİSTAN) VILLAGE 
The historical ruins in village are:
 Vijne Bridge is about 6 km. far from 

the east of the village and it is believed 
to pass through the Halep Road. The 
bridge is fairly old.
 There is a cave whit 12m. width and its 

depth is not known. And it is on the east 
direction of the village called Kale area. 
 Near the Eski Ören area which is on 

the south direction of the village there 
are some grave ruins, water pool and a 
human picture with three canal lines on 
a stone.

AŞAĞI NASIRLI VILLAGE
Asağı Nasırlı is about 29km far from  the 
town on its southest direction and it is 
known to have a lot of historical wealth. 

The first foundation area of the village is 
Mendere and there is Mendere Mound.

Besides this, there are water cisterns 
and some caves which have steps to 
go down and come up in Kızkapan 
area. During the researches, they found 
some glass pieces in 2cm thickness, 
some arrow head iron  and pottery 
ruins. 2 km. from the village on the 
south direction, on the Musa Gedigi 
area, called Çardak or Gölün Başı Cave, 
they found  some ox- head-relives on 
the walls of the cave. One of the most 
attractive historical ruin is about 2km 
far from the village on the area called 
Kırkbayır, the cave which can keep five 
or six carcases (dead bodies) in.

BELÖREN TOWN 
Belören Town which is 23 km far from 
the  town on the south direction is 
known as one of the richest center of 
Gölbaşı related with the historical ruins 
among the other residential areas. Here 
are the ruins and their places:
 Heyik Area : It is considered as a 

historical city of an ancient time which 
is about 6 km. far from the town on its 
west direction. The base ruins of the 
buldings support the idea of it. Besides 
this, there are some grave ruins too.  
 Keykubat Citadel: The citadel is 5 

km far away from the town on  its noth 
direction. There are vallations around 
the citadel which was built with Roman 
grout. The walls of the vallations still 
stand.

ÇATALTEpE VILLAGE 
It is 7 km far from the town center. The 
historical buildings and the ruins in the 
village are: 
 Koristan:  This is the name of a 

building which is located on the 
mountain that the village loll againts it. 
Although there are no certain  records 
about the  ruins , it is murmured  that 
there could be a windmill or a church’s 
ruins. 
 Kara Cave Area: There are 4 holes  

with 1m. diameter and 2m. depth  on the 
cave. Some people say, these holes were 
for storing wheats, some others say 
those were  the wells for keeping wine 
in. As there are some ruins of church 
and houses, it is thought that it had 
been a residential area. 
 Yolbağı: There are some ruins of 

graves in the area called Kara Cave 
which shows or refers that the people 
living there were probably non-
moslem. Moreover there are some  
ruins referring a citadel but is not 
known which period it belongs to. 
 Mezgitli Plateau: Gümbürtü Cave is 

located on the plateau which took its 
name from the sound when you hit on 
the land harshly. In the cave there are 
some coves which reminded us the bed 
place that means there were people 
living in this cave. 
 Beş Tepe: On the western part of the 

village, after you pass the Göksu River, 
there are serial 5 hills on the Meydan 
Village border. It is called “Beş Tepe 
Area” and there are some building  
ruins including grout just similar with 
the Roman grout. On one of the hills, 
there is a cave with the dimensions of                  
4 x 4 and it has a small stone shelf which 
reminds to be a place to put an icon or 
such things on. 
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G
ölbaşı ilçesi 
Adıyaman İli’nin 
gelişiminde önemli 
rol üstlenecek bir 

potansiyele sahiptir. İlçenin stratejik 
ve coğrafik konumu, Adıyaman 
ilinin batı ekseninde sanayileşme 
çabasıyla birlikte daha iyi olanaklar 
sunmaktadır. 

Nitekim Adıyaman ilinin temel 
sanayi unsurları da bu eksen 
üzerinde gelişmektedir. Ancak 
bu gelişmenin anlamlı olabilmesi 
için her merkezin sahip olduğu 
karşılaştırmalı üstünlük alanlarındaki 
avantajlarını iyi kullanması gerektiği 
de unutulmamalıdır.

Gölbaşı İlçesi de Adıyaman’ın 
batıya açılan kapısı olarak hem 
kendi gelişmesi hem de ilin gelişme 

G ölbaşı Town has an 
important potential  for the 
improvement of Adıyaman.
The strategical and 

geographical location of town being on 
the west axis of Adıyaman and with the 
efforts to be  industrialised offer better  
opportunities.

The basic industrial items of 
Adıyaman are already improving on 
this axis. But we shouldn’t forget that, 
to make this improvement meaningful 
each center should use its own 
advantages well  for this purpose.

Gölbaşı has an important location 
for the improvement of both itself 
and Adıyaman as it is the opening 
door of Adıyaman to the west. 
Besides, it has some remarkable 
advantages to be the sample 

>>>
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stratejik konumu, ulaşım 
kolaylığı ve bölgedeki 
doğal güzelliğinin yarattığı 
karma çekicilik, ilçedeki 
gelişimin temel unsurlarıdır.

the basic items in the 
improvement of Gölbaşı 
are the mixture of its 
strategical location, easy 
transportation and its 
attractive natural beauty.
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olanaklarına katkısı bakımından 
çok önemli bir konuma sahiptir. 
Ayrıca bölgenin farklı bir gelişme 
merkezi örneği olarak dikkat çekecek 
avantajları vardır.

İlçe Karadeniz ve Doğu Anadolu 
Bölgesini Akdeniz’e bağlayan Devlet 
Karayolu ile Demiryollarının geçtiği 
bir güzergâhta kurulduğundan, 
Malatya, Adıyaman, Gaziantep ve 
Kahramanmaraş illerini birbirine 
bağlayan bir kavşak konumundadır. Bu 
özelliği ile aynı zamanda doğu ile batı 
arasında bir köprü olmaktadır 

Ulaşım bakımından bu stratejik 
avantaj, kısa bir dönem içinde büyük 
dönüşümlerin ortaya çıkmasını 
sağlayabilecek gizli potansiyele de 
sahip olduğunu göstermektedir. 
Nitekim ilçemiz Türkiye’de çok az 
rastlanabilecek bir örnek olarak, 
gelişimindeki bazı önemli ayrıntıları ile 
bunu kanıtlamaktadır.

BAĞCILIK
 1958 yılında 700 nüfusu ile ilçe olup, 
yaklaşık 10 yıl içinde şehir merkezinin 
10.000’lik bir nüfusa ulaşabildiği 
yerleşim merkezleri örneği Türkiye’de 
azdır. Bu gelişme potansiyeli, çok 
önemli bir yer altı zenginliğinin 
bulunması veya hızlı bir sanayileşme 
örnekleri ile açıklanamaz. 

Gelişmenin en önemli aktörü; 
stratejik konumu, ulaşım kolaylığı 
ve bölgedeki doğal güzelliği ile 
çekiciliğinin birleştiği bir özellik 
karması olmaktadır.

İlçede ekonomik yapı tarım 
ve hayvancılığın yanısıra, hizmet 
sektörünün çeşitli kollarına un ve yem 
fabrikası ile tavuk çiftliği gibi küçük 
sanayi işletmelerine dayanmaktadır. 

İlçede tarımsal sektörde özellikle 
bağcılığın önemli bir yeri vardır. 
Kurutmalık peygamber üzümü, 
kabarcık, hunisi, ezezi, ağ üzüm, 
kızlar tahtası, dökülgen, hannebi, 
serpene gibi üzüm çeşitleri üretilen 
ilçede, yılda yaklaşık 50.000 ton yaş 
üzüm rekoltesi vardır. Ayrıca bir yılda 
ortalama 15.000 ton kuru üzüm elde 
edilmektedir.

Bu ürünün katma değerini 
artıracak biçimde pazarlanabilmesi 

elde edilen gelirin çok daha fazla 
olmasına yol açacaktır.

TURİZM 
Gölbaşı İlçesi’nin sahip olduğu doğal 
güzellik ve sosyo-kültürel gelişmişlik 
düzeyinin yüksek olması nedeniyle 
esas gelişme potansiyeli hizmetler 
sektöründe kendisini göstermektedir.  
Nitekim Devlet Planlama Teşkilatı’nın 
ilçelerin Türkiye genelinde sosyo-
ekonomik özellikleri dikkate alınarak 
yapmış olduğu gelişmişlik sıralamasında 
Gölbaşı, il merkezinden sonra en 
gelişmiş ikinci merkez olarak dikkat 
çekmektedir.

Özellikle Gölbaşı Gölü ile ekoturizm, 
geçiş güzergâhında bulunması 
nedeniyle konaklama turizmi ve 
hızla gelişen Adıyaman Üniversitesi 
ile eğitim sektörü, ilçe ekonomisine 
önemli katma değer sağlayacak 
olanaklara sahiptir.

Ekoturizm özellikle son yıllarda çok 
daha fazla önem kazanmaya başlamıştır. 
İlçe bölgenin önemli gelişme 
merkezlerine yakınlığı nedeniyle, altyapı 
olanaklarının da daha fazla geliştirilmesi 
ile bu sektörde çok önemli başarılar elde 
edilmesi söz konusudur. Ekoturizm 
çevreyi koruyan ve yerel halkın refahını 
gözeten, doğal alanlara karşı duyarlı 
bir seyahattir. Turizm pazarında, 
doğaya dayalı turizm olarak tarif edilen 
ekoturizm, sürdürülebilir kalkınma aracı 
olarak da görülmektedir. Gölbaşı Gölü 
güzelliği ve farklı turizm amaçlarına 
hizmet edebilecek özelliği ile buna 
olanak sağlamaktadır. 

İlçe merkezinde bulunan göl 
çevresinde turizme yönelik tesisler 
ve yeşil alan ile ilçe kenarından geçen 
Göksu Çayı bu cazibeyi artırmaktadır. 
Bu yönüyle de bölgenin mesire alanı 
durumundadır. 

Sahip olduğu önemli konum 
değerlendirilerek Gölbaşı’nın temel 
ekonomik yapısı, turizm dışında 
diğer sektörler ile de geliştirilme 
olanaklarına sahip görünmektedir. 
Ulaşım sektörü bu anlamda çeşitli 
avantajlar sunmaktadır. Ayrıca ilçe, 
tarım sektöründe özellikle küçükbaş 
hayvancılığın geliştirilme olanaklarına 
açıktır.

İlçede yılda yaklaşık 50 000 
ton yaş üzüm ve ortalama 

15. 000 ton kuru üzüm 
elde ediliyor.

makale
article
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improvement center in its region.
As the town is located  on the  State 

Highway and Railway which join 
Karadeniz and East Anatolia Region 
to Mediterranean Region; it is at 
the  junction of  Malatya, Adıyaman, 
Gaziantep and Kahramanmaraş.

This strategical advantage of 
transportation will supply a great 
transformations in a short time. This 
potantial is hidden in the town itself. 
Hence with some important details 
of the improvements it is rare sample 
in Turkey.

VINICULTURE
In 1958 the town’s population was 
700 and in the following 10 years 
it has become 10.000 at the town 
centre. This is very rare for the 
residential area in Turkey. 

This expansion potantial can not 
be explained by the underground 
wealth or rapid industrialisation of 
a town.

The  factors of this improvement 
are its strategical location, easy 
transportation, natural beauties 
and the attraction of the town 
together. The economical structure 
of the town is basically agriculture 
and animal breeding. Besides this 
related with the service sector 
there are some small industrial 
companies like a flour factory and a 
feed factory. There is a poultry in the 
town too. 

In the town, the grapery is  an 
important agricultural sector . 
“Peygamber Grape” for drying, 
“kabarcık” ,”hunusi”,”ezezi”, “ağ 
grapes”, “kızlar tahtası”, “dökülgen”, 
”serpene” are the names and the 
types of grapes being grown in the 
town. 50.000 tons of fresh grapes 
are produced annually. And 15.000 
tons of dry grapes are produced 
annually.

If we market this product more 
effectively, we may have a chance to 
earn much more. 

TOURISM
As Gölbaşı town  has natural 
beauties and the level of the socio-

50.000 ton of fresh grapes 
and 15.000 tons of  dry 

grapes are produced 
annually in the town.

cultural  progress is high; the basic 
improvement potential is related 
with the service sector in the town.

Thus, according to the DPT 
(State Planning Governance)’s 
ordering the improvement of the 
centres related with their socio-
economic properties, Gölbaşı 
became the second  town (out of the 
city centres) in Turkey. It is really 
remarkable. 

Especially, the town has great 
opportunities to add  value to the 
town economy by means of eco-
tourism with the Gölbaşı Lake, by 
means of accomodation tourism as 
the location is on the passing route 
and by means of  educational sector 
of rapid improvement of  Adıyaman 
University. 

The eco-tourism has become  
more important than ever, 
recently. The town is so near to the 
important progress centres and the 
structural facilities are quite well. 
This makes the town to improve 
and have remarkable success in 
this sector. 

Eco-tourism is a kind of travelling 
which  protects the environment 
and adds to the wealth of  local 
people living in town. In the tourism 
marketing the eco-tourism is 
defined as the tourism based on the 
nature and it is considered as the 
way  of improvement continuously.

The Gölbaşı Lake has  a beautiful 
view and has a capacity to serve to 
different tourism purposes.

The lake is in the town centre 
and its surrondings is very 
green having  some touristic 
establishments around.Besides 
this the Göksu Stream is flowing 
border of the town and it attracts the 
attention. It is also the picnic area 
for the people of town. 

With its location, Gölbaşı has a 
potential to improve other sectors 
out of tourism for its economy too. 
For example, the transportation 
sector and the agricultural sector. 
The ovine breeding  is also very 
suitable to be progressed in Gölbaşı 
easily.   
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G
ölbaşı İlçesi’nin en büyük kültürel ve 
sosyal faaliyeti olarak, bu yıl 15.si düzenlenen 
“Gölfest” göze çarpmaktadır. Festival, 
üzümlerin yarıştığı bir organizasyondan 

çok, oldukça kapsamlı bir kültür-sanat şölenine 
dönüşmüştür. “Peygamber Üzümü Yarışması”nın yanı 
sıra Gölfest çerçevesinde resim sergileri, halk oyunları, 
konserler, milli piyango çekilişi, açılışlar, kitap fuarı, 
spor müsabakaları, mehteran takımı gösterileri ve 
sinema gösterimleri düzenlenmektedir.

T
he greatest 
cultural and social 
activity of Gölbaşı 
Town is “GÖLFEST” 

which has been carried out for 
15 years. Fest is basically for the 
competition of the grapes but 
it has become a comprehensive 
culture-art celebration. 
Besides the “Peygamber 
Grapes Competition” Gölfest 
includes picture exhibitions, 
folkloric dancings,concerts, 
lottos, openings, book fairs, 
sportive activities, Janissary 
Band Shows and movie 
presentations.

>>>

GÖLBAŞI’NDA 
KÜLTÜREL YAŞAM VE 
GÖLFEST
CULTURAL LIFE IN GÖLBAŞI AND 
GÖLFEST

Yörenin geleneksel 
hale gelen en önemli 

organizasyonu 
“Gölfest”te spor 

müsabakalarından 
fuarcılığa, yarışmalardan, 

popüler sanatçı 
konserlerine kadar pek 

çok etkinlik başarıyla 
gerçekleştiriliyor.

the most important 
organisation of Gölbaşı 
“GölfEst” has been a 

tradition for the region and it 
includes sportive activities, 
fairs, competitions, popular 
singer concerts and so on. 
all of these activities being 

performed successfully.
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festivale bugüne kadar konserleriyle 
renk katan sanatçılar olarak Mustafa 
Ceceli, ferhat Göçer, Kıraç, Murat 
Göğebakan, Murat Kekilli, Şükriye 
tutkun göze çarpıyor. Bu sanatçıların 
yanı sıra festivalde yerel sanatçılar 
da konserler veriyor. 

up to now famous singers have had 
concerts at this festival such as 
Mustafa Ceceli, ferhat Gocer, Kıraç, 
Murat Göğebakan, Murat Kekilli  and 
sukriye tutkun. Besides, our local 
singers have also participated at 
this festival.
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‹‹

Gölfest kapsamında tarım ve Ekolojik Köyler fuarı yapılıyor. 
Gölbaşı’nda üretimi gerçekleştirilen Peygamber üzümü, fıstık, sucuk, 
pekmez, pestil, muska gibi ürünler bu fuarda tanıtılıyor. fuar, ilçe 
ekonomisine önemli kazanımlar sağlıyor. 

With in the context of Gölfest there are agriculture and Ecologic Villages 
fairs,too.the kind of grapes which are grown in Gölbaşı is called 
“Peygamber Grapes”. Besides this, peanuts, soudjouck, grape-molasse, 
dried fruit roll-up and mascot promotions are done in this festival. this fair 
supplies a really big profit to the town economy.

‹
‹

halk oyunları ekibi, türkiye genelinde yapılan 
yarışmalarda önemli başarılar elde etmiştir. 

aşıklar Şöleni, Gölfest’e ayrı bir tat katmaktadır. 
fotoğraf, animasyon, çocuk ve gençlere 

yönelik ödüllü yarışmalar ve çeşitli etkinlikler 
ile her yıl halka ve misafirlere renkli bir festival 

yaşatılmaktadır.

our folkloric Dancing team has many 
important successes all around turkey. asıklar 

Şöleni adds a nice flavour to the festival. By 
photography, animation, competitions and 

some activities for children, local people and 
guests have enjoyable times every year.

‹
‹



48 akademi adıyaman ŞUBAT / 13

ropörtaj
interview

48 akademi adıyaman ŞUBAT /13

İSTANBUL’U 
FETHEDEN 

ADIYAMANLI
THE MAN FROM 

ADIYAMAN WHO 
HAS CONQUERED 

İSTANBUL  
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F
ETİH 1453 filmini 
izlemeyeniniz olsa da, sanırım 
onu duymayanınız ya da 
fragmanını  görmeyeniniz 

yoktur. Filmin başrol oyuncusu olarak 
Fatih Sultan Mehmet’i oynayan ve  “Ya 
ben İstanbul’u alacağım ya da İstanbul 
beni” diyen Devrim Evin, Adıyaman, 
Gölbaşı’ndan yetişmiş değerli bir 
tiyatro ve sinema sanatçımızdır. 
Kendilerini dergimize konuk ettik. İlgi 
ile okuyacağınızı umuyoruz.

Sayın Evin, Gölbaşı’nın yetiştirdiği 
önemli bir sanatçı olarak burada 
geçirmiş olduğunuz yıllarınızı ve 
sanat hayatına adım atışınızı anlatır 
mısınız? 
Öncelikle şunu itinayla belirtmek 
isterim ki, ben sadece oyuncuyum. 
Kendimi sanatçı olarak tarif etmem 
söz konusu değil. Devlet Tiyatroları 
sanatçısı olarak görev yapıyorum 
evet ve bu kavram o kimliğimde de 
yazılı ancak, benim için bu kavramın 
değeri çok kapsamlı ve içeriği yıllar 
sonra ancak yerini bulabilecek 
kadar güçlüdür. Özetle ben sadece 
oyuncuyum.

GÖLBAŞI BENİM BABA 
TOpRAĞIM
Gölbaşı köklerimin bağlı olduğu toprak.  
Bu toprakta çok uzun süre yaşayamamış 
olsam da etkilerini bünyemde yıllarca 

I
f you even didn’t watch the FETİH 
1453 movie, you should have heard 
the name of it or watched the 
fragment of the movie. The leading 

actor of the movie was Devrim Evin 
who acted as Fatih Sultan Mehmet 
in the movie and said there that 
famous saying:  “Either I will conquer 
Istanbul or Istanbul will conquer 
me”. But probably most of you don’t 
know that Devrim Evin was born in 
Gölbaşı-Adıyaman. He is a famous and 
honorable theatre and cinema star. We 
guest him to our magazine. We hope 
you’ll read it with pleasure.

Mr. Evin, as a famous star who was 
grown up in Gölbaşı. Can you please 
tell us the years you had passed in 
Gölbaşı and how  did you start  
your art life?
Let me firstly state that I’m only a 
performer, not an artist. I’ve been acting 
at the State Theatres. This is my notion. 
I’m just a performer  at a theatre right 
now.

GÖLBAŞI IS MY HOMELAND 
My roots are in that soil. Although I 
didn’t live on that place for a long time, 
I feel the effects of it on me for years 
and still I act and walk on my way full 
of this sense. Because, in my opinion, 
somebody who doesn’t know his/her 
roots well, may not find his/her way in 

>>>

fEtİh 1453 filmiyle kitlelerin tanıdığı Devrim Evin, baba toprağı adıyaman’da 
sahneye çıkmaktan mutluluk duyacağını söyledi. 

Devrim Evin, who won fame by the movie called FETİH 1453, said that he would be very happy 
to be on the stage in his hometown-Adıyaman. 
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People like to live 
by focusing on the 
results. But the secret 
of life is in the details.

life and he/she  can not be in peace 
with him/herself completely. On the 
contrary, he/she shouldn’t live so 
dependently to the origin. There are 
some drawbacks.The person may 
not be aware of universal values and 
instead of taking the advantages of 
universal values, he may choose to live 
with traditionalist behaviours. This 
may make you live in a narrow area by 
affecting both your ideas and life style. 
I could easily overcome it, because I 
was in Gölbaşı just before starting the 
primary school.

MY FATHER WAS AN OFFICIAL 
As my father was an official ,we 
travelled all around Turkey and I 
met many different cultures, I lived 
with them, I breathed them,and I 
had a chance to learn and improve 
myself with those various cultures. 
Kırşehir, Kastamonu, Van, Trabzon, 
İzmir, Ankara, Eskişehir, Erzurum, 
Adana and İstanbul are the cities that 
we have lived in. Then I went abroad 
to do some studies and made some 
cultural productions  for 5 years. And I 
had some works in Turkey at the same  
period. I have been to Denmark, Italy, 
Poland, Germany, Moldov, Portugal 
and Egypt. And I had some cultural 
works at those countries.

hissettim ve hala o hisle adım atıyorum. 
Çünkü kanımca kendi köklerinden 
haberi olmayanlar, nerede nasıl olursa 
olsun tam olarak hayat bulamaz 
ve kendi ile tam manasıyla barışık 
olamazlar. Ama bunun ötesinde 
klişe manada oraya takılı kalmakta 
da sakınca vardır. Çünkü o zaman da 
evrensel değerlerden yararlanmak 
yerine, gelenekçi ve yerel bir anlayışla 
sınırlanır fikirleriniz ve yaşam biçiminiz 
de aynı doğrultuda kalarak sizi dar bir 
alanda tutabilir. Benim bunu aşmam 
kolay oldu. Çünkü ilkokula başlayana 
kadar Gölbaşı’ndaydım. 

BABAM MEMURDU 
Babamın memur olması sebebiyle 
sürekli Anadolu’nun farklı şehirlerine 
tayin oluyorduk. Böylece birbirinden 
tamamıyla farklı kültürlerde yaşama, 
soluk alma, öğrenme ve kendimi 
geliştirme sansım oldu. Kırşehir, 
Kastamonu, Van, Trabzon, İzmir, 
Ankara, Eskişehir, Erzurum, Adana 
ve İstanbul bu şehirlerin başlıcaları. 
Sonrasında ise yaklaşık 5 senedir devam 
eden bir yurt dışı çalışma ve sanat 
üretme dönemim var Türkiye ile aynı 
anda devam eden. Danimarka, İtalya, 
Polonya, Almanya, Moldova, Portekiz, 
Mısır vs. birçok ülkede bulundum ve 
sanat çalışmalarım oldu. 

Farklı ülkelerde bulunmam sebebiyle, 
bir hayli farklı perspektiften bakabilme 
yetisini kazandım ve hali hazırda bu 
doğrultuda sanat üretmeye gayret 
ediyorum. Tabii ki ülkemizde sadece 
TV’de veya sinemada daha doğrusu 
popüler piyasada bir şeyler yaptığınızda 
insanların dikkatini çekiyor ve 
tanınıyorsunuz. Oysaki benim bu 
meslekte 15 seneyi aşan bir geçmişim 
var. Bence Fetih filminden çok daha 
kıymetli sanatsal üretimlerim oldu ve 
olmaya devam ediyor. Ama insanlar 
doğal olarak bu kadar iddialı bir filmin 
başrolünde görünce odaklandılar. Bu 
da mesleğimizin kaçınılmaz tarafı. 

TİYATRO İLE ERKEN TANIŞTIM
Tiyatro sanatı ile lise çağımda 
ilgilenmeye başladım. Sonrasında 
Ankara Hacettepe Üniversitesi Devlet 
Konservatuarı Oyunculuk Bölümünü 
kazandım. 2001’de mezun olduktan 
sonra Eskişehir şehir tiyatrosunda 
sonra devlet tiyatrolarında kadro 
sınavlarını kazanarak çalışmaya 
başladım. Yurtdışındaki çalışmalarım 
da devam etti. Bu arada İstanbul’da 
Mimar Sinan Üniversitesi Devlet 
Konservatuarı’nda rejisörlük dalında 
master yaptım. Yıllarca TV ve sinema 
camiasına uzak kaldım, çünkü yoğun 
sanatsal çalışmalarım vardı ve açıkçası 

ropörtaj
interview
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İnsanlar sonuca 
odaklı yaşamayı 
severler. Oysa 
yaşamın sırrı 
detaylarda gizlidir.

ulaşana kadar geçtiğin aşamaların 
detaylarında gizlidir. Dolayısıyla 
bayağı detaylı, uzun hoş bir geçmiş ve 
birikimden söz etmemiz gerek. 

Yapmakta olduğunuz başka etkinlikler  
ya da projeleriniz var mıdır? 
Oyunculuk dışında yapmakta olduğum 
hiç bir şey yok. Çünkü oyunculuk 
sanatının içinde edebiyattan felsefeye, 
tarihten coğrafyaya, fizik, matematik 
her şey var. Dolayısıyla bir oyuncu 
hayatta insanı var eden yaşamı devam 
ettiren her şey ile ilgili alakalı olmalıdır, 
ben de öyleyim.

Birçok proje var. Şu anda hem tiyatro 
hem sinemada en doğru ve kariyerim 
için değerli olan seçimi yapmak üzere 
inceleme aşamasındayım.

Gölbaşı ile diyaloğunuz ne durumda? 
Hangi sıklıkta gidip geliyorsunuz? 
Evet, Hamzalar Köyü’nde halam var. 
Gölbaşı merkezde amcam var. Meydan 
Köyü’nde de dedem ve anneannem var. 

çok da hevesli değildim. Sadece sanat 
üretmeye odaklanmıştım. Fetih filmi 
karşıma çıkınca sinema filmi olması, 
bir ilk olması ve karakterin önemi 
vesilesiyle kabul ettim. 

Sanatla ilgilenmeye nasıl karar 
verdiniz? Nasıl keşfedildiniz?
Bu bir fikir olarak çıkmadı. Lisede 
tiyatro oyunu sergilemek isteyen 
birbirinden güzel iki insan, değerli 
öğretmenlerim Semih Akgün ve Sadi 
Amstar’ın N. H. Kleinbaum’un “Ölü 
Ozanlar Derneği” romanını tiyatroya 
uyarlamasıyla başladı. Beni de ekibe 
seçmeleri ile amatör oyunculuk 
deneyimim başladı.

Sonrasında konservatuarı 
kazanmamla da devam etti. Bugünlere 
gelmem 20 senemi aldı. Oldukça 
meşakkatli ancak bir o kadar da öğretici 
ve eğitici dolu dolu geçen bir 20 yıldı. 
İnsanlar sonuca odaklı yaşamayı ve 
merak etmeyi severler. Oysa yaşamın 
sırrı detaylarda, aslında o sonuca 

Consequently, I gained an ability to 
look over various perspectives and I 
try to produce in cultural studies this 
direction. As everybody knows, in our 
country, you can only be known by 
the public if  you do something on TV 
or at the cinema or do something for 
popular culture. However, I have been 
in this sector and doing something 
for over 15 years. In my opinion, I 
had done much more important and 
artistic productions than my role in 
Fetih 1453. But, naturally, people put 
me into the focus point because the 
movie was so assertive and I was the 
main character there. This is another 
aspect of our profession. 

I GOT ACQUAINTED EARLY 
WITH THEATRE
I interested in theatre when I 
was in high school. Later, I had a 
chance to be student at Hacettepe 
University’s State Conservatory 
Acting department. I graduated in 
2001 and then I went to Eskişehir and 
started to act at the City Theatre. After 
some time, I succeded in the exam 
for being a permanent staff of the 
State Theatre and started to act there. 
Meanwhile, I was having  some studies 
abroad, too. At the same period, I 
started and finished to do my master’s 
degree on “directing a movie” at 
İstanbul Mimar Sinan University 
State Conservatory’s Department. 
For over years, I stayed away from the 
tv and cinema sectors because I had 
really serious and intensive artistic 
studies then.Besides these, I wasn’t 
so eager to these sectors. I focused 
only for the artistic activities. When 
I was offered the main character role 
at Fetih 1453  movie as it was the first 
movie  for me and as the character 
was so interesting, I accepted it with 
pleasure. 
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Fırsat buldukça gidip geliyorum. En 
son Mayıs ayında oradaydım.

Sanatın önemi hakkında neler 
düşünüyorsunuz? Mahalli olup da 
profesyonel olarak tanınmayan 
sanatçılara neler önerebilirsiniz? 
Sanat insan ruhunun ekmeği suyudur. 
Nasıl ekmeksiz susuz bedenimiz 
iflah olmazsa, ruhumuz da sanat 
olmadan kuru ve hiçtir. Bu önemli 
mekanizmayı atlayanlar yaşamlarını 
anlamsızlaştırırlar. Sanat insan 
ruhunun sürekli dönüşmesini, 
değişmesini gelişmesini sağlar. Müzik, 
resim, tiyatro, heykel, görsel ve işitsel 
sanatlar hepsi insan için olmazsa 
olmazdır. Bakın insanlık var olduğu 
günden bugüne, bu ihtiyaçla hareket 
etmiştir. İnsanlığın yok olacağı güne 
değin de bu böyle devam edecektir.

Mahalli sanatçı olmak, tanınmamak 
da apayrı bir keyiftir bence, çünkü 
ürettiklerinizi çok daha özgür 
üretebilirsiniz. Mesele çok fazla kitleye 
ulaşmak ise unutulmamalıdır ki bu 
popülerliktir ve popüler olmak ile 
sanatçı olmak arasında uçurum vardır. 
Kanımca popüler olmaktansa gerçek 
bir yerel sanatçı olabilmeyi yeğlemek 
lazım. Bırakın, sizin eserlerinizin 
sanatsal bir değeri varsa yıllar sonra 
anlaşılır ve sanat eseri olarak yerini alır. 
Amaç popüler olmak ve geniş kitlelerce 
bilinmek ise bunun yolunu ben 

bilmiyorum. Dediğim gibi bu sonuçtur 
ve kimin, ne zaman, nasıl bilineceğini 
kimse bilemez. 

Günümüzde sinemaya ve tiyatroya 
olan ilgi ve bunların toplum 
hayatındaki yeri ile ilgili ne 
düşünüyorsunuz?
Bence, yeterince ilgi görmesi için 
öncelikle iktidarların bu noktada 
samimi adımlar atması ve sanatı 
evrensel çizgilerde desteklemesi gerekir. 
Sadece bir kaç tane bina yapmakla sanat 
desteklenmez. Gelişmiş çağdaş ülkelerle 
kıyaslayamayacak kadar kötü bir 
noktadayız ama insanlarımıza bir sanat 
eserini sunmak için yol aldığımızda 
görüyoruz ki halk istiyor. 

Lütfen gerçek manada halka 
kulak versinler. Bizler yıllardır 
turne yapıyoruz. Anadolu’nun dört 
bir tarafında ulaşabildiğimiz her 
yerde benim gözlemim budur. Ama 
tiyatrodan özellikle korkuyor siyasiler, 
çünkü tiyatro gerçekten çok çok 
önemli bir muhalefet aracıdır ve halkı 
capcanlı bir organizmayla harekete 
geçiren yegâne sahne sanatıdır. 
Tüm dünyada ve tarih boyunca 
hep böyle süregelmiştir. İnsanlar 
korkutulmuştur,  sanat ve sanatçıdan. 
Tarih tekerrür ediyor.

Adıyaman ve Gölbaşı’nın tarihi, 
turizmi ve daha birçok zenginliği 

How did you decide to be an actor ? 
Who discovered you? 
When I was at high school, two wise 
and nice people -my dear teachers-
Semih Akgün and Sadi Amstar decided 
to put the  “Ölü Ozanlar Derneği” 
(Novel of N.H. Kleinbaum ) on the 
stage as a drama, and everything 
had started then. They chose me 
to the team and my amateur acting 
experience  started.

Then, the event  went on with 
my success of being a student at 
the conservatory. 20 years passed 
up to now. It was really difficult but 
educatory  and pragmatic period of 
20 years for me. People like to live by 
fixing to the results and be curious. 
The life secret is hidden in the periods 
that people live one by one, up to reach 
the result. Thus, we have to talk about 
a very detailed, long and nice past.

Do you have any other activities or 
projects out of being an actor?
Out of acting art, I haven’t done 
anything. Because in the concept 
of being an actor, there is literature, 
philosophy, history, geography, 
physics, mathematics and etc. So, an 
actor must be interested in everything 
which is necessary to carry on the life 
as a human being. And do so.

I have a lot of projects. I’m on the 
milestone for both cinema and theatre 

Bir oyuncu hayatta 
insanı var eden yaşamı 
devam ettiren herşeyle 
ilgili olmalıdır, ben de 

öyleyim.

An actor must be 
interested in everything 

which is necessary to 
carry on the life as a 

human being. And I do so.

ropörtaj
interview

52 akademi adıyaman ŞUBAT /13



53academy adıyamanFEBRUARY / 13

olmasına rağmen Türkiye’de ve 
Dünya’da çok bilinmiyor. Şehirlerin 
tanınmasında sanatçıların çok değerli 
katkıları oluyor. Sizlerin yöremizin 
gelişmesine ve tanınmasına ne gibi 
katkılarınız olabilir?
Sadece Adıyaman değil Anadolu’nun 
birçok kenti bilinmiyor, tanınmıyor ne 
yazık ki; bunun başlıca sebebi, ülkeyi 
yönetenlerin özellikle kültür ve turizm 
alanındaki yöneticilerin ellerindeki 
imkânsızlıklar ya da imkânları doğru 
kullanmamalarıdır.

Bizlerin nasıl katkısı olabilir; mesela 
buralarda çekebileceğimiz filmler, 
sahneleyeceğimiz oyunlar, konserlerde 
olur ama bunun için tüm altyapının 
oluşması ve sanatçıların desteklenmesi 
gerekir. Özellikle de yerel yönetimlerin 
kültür ve sanata daha fazla yatırım 
yapmaya hevesli olması gerekir. Şahsen 
eğer böyle bir talep ve altyapı olursa 
ben seve seve memleketimde sahneye 
çıkarım ve orada çekilecek bir filmde 
de oynarım.

Eklemek istediğiniz başka bir şey 
varsa alabiliriz…
Tüm hemşehrilerimi hasretle ve sevgiyle 
kucaklıyorum. En yakın zamanda yeni 
projelerle buluşmak üzere sevgilerimi 
iletiyorum.

İlginiz ve zaman ayırdığınız için çok 
teşekkür ederiz.

buildings doesn’t make any sense to 
support art. If we compare our country 
with the developed countries we are 
really in a very bad  position. But we see 
that if you make good thing, public likes 
it and it shows thet we are improving.

Politicians should be sensitive 
to the public’s demands. This is my 
observation during the barnstorms 
that we have done all over Anatolia. 
But the politicians are always afraid 
of theatre because theatre has been 
a transgression to the government 
and it keeps the public dynamic. It is 
also the unique stage art that do so. 
This has been so all over the world  for 
ages. Governments have been afraid 
of theatre and actors and actresses. 
History is repetitive.

Although Adıyaman and Gölbaşı  
have  lots of historical ,touristic and 
many other beauties and wealth, 
they are not so well-known both in 
Turkey in the world. We know that 
in the promotion of cities or places 
the artists, actors, actresses have 
important effects. What can you do to 
introduce or to improve our region?
Not only Adıyaman but many other 
places or cities of Anatolia aren’t known. 
Unfortunatelly, this is because of the 
approaches of officials in culture and 
tourism area. They either don’t have 
enough opportunities or they don’t use 
the opportunities in a wise way.

How can we contribute? For 
example, we may have films, concerts, 
or stage a play here. But, in order to 
make them all, officials have to supply 
the substructure well and support the 
artists. Especially, the municipalities 
should be more  eager to invest in the 
culture and art. I can come and act on 
the stage or even I may have a role in a 
film in my own hometown.  

Dou you want to add anything else?
I hug all of my fellow townspeople. 
I send my best wishes and love to 
everybody and I want to meet them in a 
new project soon.

Thanks a lot for your interest and 
being with us.

to find the best and most precious 
choice for my career. I’ve been 
searching for it right now.

How is your dialogue with Gölbaşı? 
How often do you go there?
Yes, I have an aunt in Hamzalar 
Village and an uncle in Gölbaşı. My 
grandfather and grandmother are in 
Meydan Village. I go and visit them as 
I have time. I was there in last May.

What kind of a feeling is to be an 
actor? What do you think about the 
importance of art? What can you 
suggest to the local artists?
Art is bread and water of souls. 
Whereas, if we don’t eat bread and 
drink water our body doesn’t get well; 
our soul is only and dry without art. 
Somebody who neglects art makes 
their life meaningless. Art recyles and 
improve people’s souls continuously. 
Music, painting, theatre, sculpture, 
visual and audial arts are indispensible 
for people. From the beginning till 
now that has been so. An it will be so 
forever.   

In my opinion, being a local artist 
is another fun because you can create 
your products more independently. 
If the matter is to be known by many 
then you have to know that it is just 
related to being popular not being a 
good artist. There is a large difference 
between being famous and being 
a qualified artist. Instead of being 
popular I prefer to be a qualified local 
artist. If you can produce nice things, 
if your creations are well enough they 
will be evaluated one day. Believe me 
you will be discovered in the future. 
If the only thing is to be famous 
then I don’t know the way of it. As I 
mentioned before, that is the result and 
nobody knows who will succeed, when 
will it be or how it will be realised!

What do you think about the interest 
of people to cinema and theatre and 
their place in society’s life?
The government must make important 
and intimate studies and support 
the art by universal thoughts to make 
it more interesting. Building some 
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A
çılışa, Adıyaman 
Valisi Mahmut Demirtaş, 
Adıyaman Belediye 
Başkanı Necip Büyükaslan, 

Yükseköğretim Kurulu Üyesi Prof. 
Dr. Sait Bilgiç, Harran Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. İbrahim Halil 
Mutlu, kamu kurum ve kuruluşu 
müdürleri, sivil toplum ve siyasi parti 
temsilcileri, Üniversitemiz akademik - 
idari personeli ile öğrenciler katıldı.

Açılış programına katılan 
Adıyaman Valisi Mahmut Demirtaş, 
üniversitelerin tüm dünyada 
kalkınmanın lokomotifi, bilgi ve 

A
dıyaman Governor 
Mahmut Demirtaş, 
Adıyaman Mayor Necip 
Büyükaslan, member of 

High Education Council (YÖK)Prof. 
Dr. Sait Bilgiç, Harran University’s 
Rector Prof. Dr. İbrahim Halil Mutlu, 
the directors of state and civil  society 
institutions and organisations, the 
academic and management staff 
of our university and our students  
participated the ceremony.

The governor Mahmut Demirtaş 
stated that universities all over 
the world were the locomotives of 

>>>

2012-2013 

AKADEM
İK YILI 

AÇILIŞ TÖRENİ 

YAPILDI

THE 2012-2013 ACADEMIC YEAR 

OPENING CEREMONY W
AS DONE

üniversitemizin 2012-2013 akademik Yılı 
açılışı rektörlük Konferans salonunda  
1 Kasım 2012 tarihinde düzenlenen törenle 
gerçekleştirildi.

the 2012-2013 academic Year opening ceremony of our 
university was done in the rectorship’s Conference hall 
at the date of november 1st, 2012.                 
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bilimin üretim ve paylaşım merkezleri 
olduğunu belirtti. Üniversitelerin ülke 
ve toplumların konumunu bilimin 
ışığı ile aydınlatan, en önemli beşeri 
sermayesini işleyerek yarınları inşa 
eden kurumlar olduğuna dikkate 
çekerek şunları söyledi; “2006 yılında 
kurulan Adıyaman Üniversitesi 
bugün 15 bini aşan öğrencisi ile 
Türkiye’ye ve Adıyaman’a çok önemli 
katkılar sağladı. Üniversitemizde 
yeterli bilimsel araştırma ve çalışma 
koşullarının sağlanması, daha 
kaliteli olanaklara kavuşulması, 
öğrencilerimize zengin bir sosyal ve 
kültürel ortamın hazırlanması için 
çalışmalara devam edilmelidir.”

Vali Mahmut Demirtaş, Adıyaman 
Üniversitesi’nin şehir ile olan 
diyaloğu ne kadar fazla olursa ülkeye 
ve kente katkısının da o kadar fazla 
olacağını belirtti. Bir üniversitenin 
başarısının sadece akademik 
alanda değil bulunduğu şehirle 
bütünleşmesinden de geçtiğinin altını 
çizdi. 

“HEDEFLERİNİZİ YÜKSEK TUTUN”
Adıyaman Belediye Başkanı Necip 
Büyükaslan kurulduğu tarihten 
itibaren yeni birimlerin oluşturulması 
ve akademik başarının artırılmasında, 
yönetici ve öğretim elemanlarının 
Adıyaman’ı mahcup etmediğini 
kaydederek, üniversitenin kısa 
süre içinde bölgenin en saygın 
üniversitelerinden biri haline 
geldiğini belirtti.

Büyükaslan, öğrencilere 

improvements, the producing and 
sharing centers of information and 
science. He added that universities 
were the institutions for building the 
positions of the countries and societies; 
informing people by means of science 
to establish the futures of the countries 
by using all of their humane wealth. 
He went on his speech; “Adıyaman 
University which was founded in 
2006 has over 15 thousand students 
and has had a great and important  
contribution  to Turkey and Adıyaman 
since then. We have to go on working 
for providing enough opportunies for 
scientific researches, more qualified 
resources and more social and cultural 
possibilities for the students.”

He said that if  our university has  
good relations with social life of the 
city it will have a great contribution 
the country and the city. He also 
emphasized that the success of  a 
university is not only its academic 
success but also its intragration with 
the city it is located in. 

“KEEp YOUR TARGETS HIGH”
Mayor of Adıyaman Necip 
Büyükaslan said; since the 
establishment of the university, 
new departments were opened and 
the academic and adminisrational 
staff worked hard to achieve not 
to make us dissappointed. So our 
university has been one of the reliable 
universities of the region.

Büyükaslan addressed to the 
students: “Yes, Adıyaman University 
is a reliable university. But be sure 
that, nowadays it is not so important 
which university or which faculty 
you graduate from. More important 
is that; starting from your high schol 
education, what you produce, how 
much you add to your background and 
how well you are  with innovations. 
How many languages you learn, how 
much you inform yourself on your own 
branch related to the global scales.
Keep your targets high.”

“ADIYAMAN UNIVERSITY IS 
FASTER THAN THE OTHERS OF 
THE SAME AGE”
The member of the High Education 

Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü: 

Hedefler ideolojik 
bir saplantıdan uzak, 

bilimsel verilere, ülke 
ve dünya gerçeklerine 

ve menfaatlerine uygun 
olmalıdır. 

Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü: Targets must be far 
from ideological obsessions, 

based on scientific datas, 
and be in accordance with 
the country’s and world’s 

realities and benefits.

Belediye Başkanı M. necip Büyükaslan

tören
ceremony
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arasında biraz daha hızlı yol aldı. Bu 
başarıda katkısı olan herkese teşekkür 
borçluyuz” dedi.

Dünyada gelişmiş ülkelerde 
üniversite sayısının çok fazla 
olduğunu ve bu ülkelerin üniversite 
mezunu sayısının artırılmasını da 
kendilerine hedef seçtiklerini belirten 
Bilgiç; “Bu üniversitelerin gelişmiş 
olanakları ve nitelikli insan gücü çok 
daha fazla. Üniversitelerin gelişmişliği 
ve varlığı o ülkenin gelişmişliğine 
paralel yürüyor. Bu sebeple ülkemizde 

seslenerek; “Evet, Adıyaman 
Üniversitesi saygın bir üniversitedir. 
Ancak emin olun, bugünün 
koşullarında hangi üniversiteden, 
hatta çoğunlukla hangi bölümden 
mezun olduğunuzun pek bir önemi 
yoktur. Daha liseden başlayarak 
ne ürettiğiniz, ne tür donanım 
elde ettiğiniz ve ne kadar yenilikçi 
düşündüğünüzdür önemli olan. Kaç 
dil bildiğiniz, uzmanlık alanınıza 
ilişkin olarak dünya ölçeğindeki 
gelişmelere olan yakınlığınız 
önemlidir. Hedeflerinizi yüksek 
tutun” şeklinde konuştu.

“ADIYAMAN ÜNİVERSİTESİ 
YAŞITLARINDAN DAHA HIZLI” 
Yükseköğretim Kurulu (YÖK) 
Üyesi Prof. Dr. Sait Bilgiç, Adıyaman 
Üniversitesi’nin yeni eğitim-öğretim 
yılı açılışına katılmaktan dolayı mutlu 
olduğunu ifade ederek; “Birçok 
üniversitenin açılışına, zaman zaman 
toplantılarına katılıyoruz. Ama bugün 
benim için ayrı bir önem taşıyor. 
Doğup büyüdüğüm memleketimin 
içerisinde yetişen, yaşayan, her an 
hızlı bir şekilde geliştiğini gördüğüm 
bir üniversitenin içinde olmak çok 
başka bir duygu. Hakikaten Adıyaman 
Üniversitesi kurulduğu günden 
bugüne kadar yaşıt üniversiteler 

Council (YÖK) Prof. Dr. Sait Bilgiç 
told that he was so happy to be at 
the opening ceremony of Adıyaman 
University. And he added: “We 
always join such ceremonies of other 
universities but this is something 
more important for  me because 
Adıyaman is my hometown which I 
was born and grew up. It is really a 
different feeling that your  university 
is living, growing, and  improving 
rapidly. In deed, Adıyaman University 
has been improving much more 
rapidly than the other universities 
at the same age of it since it was 
founded. I thank to everybody who 
added to this improvement.”

In the developed countries, the 
number of  universities are so high and 
their target is to have more graduate 
people Bilgiç mentioned and went 
on: “Those universities  have many 
advanced opportunities and qualified 
staff. The improvement of universities 
and their existance show the 
improvement of a country. It is always 
parallel to each other. Because of this 
reason, as the number of universities 
increasing in our country recently, 
some people get anxious that the 
quality may be decreased. For whom 
think so we must say these facts.” 

Our Rector – Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü wished to have a 
nice and successful academic year 
for 2012-2013 and thanked to the 
participants and those who sent 
congratulation messages to him. 

“OUR TARGETS ARE 
FAR FROM IDEOLOGY”
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü 
mentioned that the targets of 
universities must be parallel to 
the targets of their countries and 
researches must be done  for this. 
He went on his speech: “Researches 
mustn’t be promiscuous.They 
should be suitable for the sake of the 
country and the society. We must be  
realistic about our visions and claims. 
Sentimental ideological visions and 
targets can not exist universities. 
Targets must be far from ideological 
obsessions, based on scientific datas, 
and be in line with the country’s and 

Vali Mahmut Demirtaş
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son yıllarda üniversite sayılarının 
artışı ile ortaya çıkan tartışmalara, sayı 
artışının kaliteyi düşüreceği endişesi 
taşıyanlara, bu gerçekleri ifade etmek 
gerekir.” şeklinde konuştu.

Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü ise 2012-2013 
Akademik Yılının hayırlı olmasını 
dileyerek, açılış törenine katılan ve 
kutlama mesajı gönderen herkese 
teşekkür etti.

“HEDEFLERİMİZ 
İDEOLOJİDEN UZAK”
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü, 
üniversitelerin kendilerine, ülke 
hedeflerine paralel hedefler 
seçmesi ve bu hedeflere yönelik 
araştırmalar yapması gerektiğini 
belirterek; “Araştırmalar rastgele 
değil, ülke ve toplum yararına uygun 
olarak belirlenen hedeflere yönelik 
olmalıdır. Vizyonlarımız, iddialarımız 
konusunda gerçekçi olmalıyız. 
Hissi, ideolojik vizyon ve hedeflerin 
üniversitelerde yeri olamaz. Hedefler 
ideolojik bir saplantıdan uzak, 
bilimsel verilere, ülke ve dünya 
gerçeklerine ve menfaatlerine uygun 
olmalıdır” dedi.

Konuşmasında öğrencilere 
seslenen Rektörümüz Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü şunları 
kaydetti: “Sevgili Öğrenciler, elimiz, 
ayağımız, başımız bütün uzuvlarımız 
bir uyum içerisinde hareket ettikleri 
müddetçe kendimizi sağlıklı ve 
dinç kabul ederiz. Ve yine biliyoruz 
ki ekolojik dengede ancak güçlü 

organizmalar hayatını geliştirir 
ve sürdürebilirler. Gelecekte var 
olabilmek için, bizim de uyum 
içerisinde hareket etmeye ve güçlü 
olmaya ihtiyacımız vardır. Bunun için 
de çok çalışmalıyız. Vatanseverlik, 
insanlık budur. Gerçek vatanseverlik, 
sadece kendimiz için ve şartlar 
oluştuğunda elimizi taşın altına 
koymak değildir. Gerçek vatanperver, 
her zaman çalışır. Kimseden bir 
beklentiye girmez. Çalışmasının 
söylenmesine gerek kalmadan çalışır. 
Böylece bütün insanlığa bugüne ve 
yarına da hizmet etmiş olur.

Bilimsel çalışmaların insan 
yararına yönelik olmasını, toplumun 
üniversitelerden bu yönde haklı bir 
beklentisinin olduğunu, bir alacaklı 
konumunda olduğunu Yunus’un şu 
dizesi gayet güzel dile getirmiştir;

Okumaktan mana ne?
Kişi Hakk’ı bilmektir. 
Çün okudun bilmezsin!
Ha bir kuru emektir.”

İLK DERS HASAN CELAL 
GÜZEL’DEN
Yapılan konuşmalardan sonra 
törene sağlık nedenlerinden dolayı 
katılamayan Devlet ve Milli Eğitim 
Eski Bakanı Hasan Celal Güzel, 2012-

world’s realities and benefits.”
In his speech our Rector addressed 

to the students: “Dear Students, we can 
only feel ourselves healthy whenever 
all of our organs- our hands, our feet, 
our heads - behave in harmony. And 
we also know that only the powerful 
creatures may progress their lives and 
survive  in the ecological balance. To 
be powerfull in the future, we have to 
behave in harmony. For this reason 
we have to work hard. Patriotism and 
humanity is that. Real patriotism is not 
to take responsibilies when we have 
some benefits for ourselves but real 
patriot  works hard all the time. She/he 
never expects benefits from anybody 
and works without being warned. 
These people serve to humanity now 
and tomorrow.”

The scientific researches must 
be for the sake of the countries. 
Our traditional poet Yunus Emre 
mentioned this by the following 
poem: If you don’t respect the human 
rights it simply means that you 
cannot consider yourself as if you are 
educated even if you have diplomas.

THE FIRST LECTURE 
BY HASAN CELAL GÜZEL 
After the entrance speeches –Hasan 

Şehrin gelişimine 
ve kalkınmasına 

büyük katkı 
sağlayan Adıyaman 

Üniversitesi’nin 
yeni öğretim yılının 

ilk dersini, video 
mesaj ile Hasan 

Celal Güzel verdi. 

tören
ceremony
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Celal Güzel previous State and 
National Education Minister – started 
to give the first lesson of 2012 – 2013 
academic year by means of his video 
message as he was ill and couldn’t 
participate in the ceremony. 

Hasan Celal Güzel addressed the 
students: “ Dear Students, I can’t 
be with you today but your sincere 
Rector gave me a chance to have a 
speech to you. You are our greatest 
wealth and treasure. The well-
educated youth is the greatest wealth 
of a country. You are our future. 
Our country is great and noble. 
Everybody in this country is equal 
without considering his or her etcnic 
base or any other discrimination. 
They are the noble individuals of 
our country. As we say we are Turks 
nationally; either the Turks, Kurds, 
Arabs or Alewi or Sunni; all are equal 
for us and we behave equally  to all 
of our people. We are against the 
discrimination in any case. Our 
sincere prophet expressed clearly  
in his welfare speech, there is no 
superiority for the Arabs to the others 
who are not Arabs.”

Güzel : “ the 21st. century will be 
Turkey’s century. The futurists  all 
over the world accept this fact. Turkey 
is being a  global power. There are 
some people who treathen our foreign 
policy and tell many nonsence things 
about us. Of course we respect the 
ideas but Turkey has changed a lot in 
the last 10 years. You-young people- 
have to realize this fact.At this point, 
Turkey is much more affective and 
this makes our country an important 
actor –an important foreign policy 
actor all over the world.“

Turkey will be one of the global 
powers of the world soon. You will 
realize this by being wise, well-
educated, patriot and noble citizens of 
your country. As it is the rule of Allah we 
can not be living by 2071, but most of 
you will live even if as at your old ages. 
If you remember my speech and  pray 
for me by “Fatiha” I will be very pleased. 
Allah bless all of you. I wish this 2012-
2013 academic year will be well and 
successful for all of you-students or the 
Rector and all of the lecturers.”

2013 Akademik Yılının ilk dersini 
video mesajla verdi. 

Hasan Celal Güzel, öğrencilere 
hitaben; “Sevgili Öğrenciler, 
bugün aranızda değilim ama, Sayın 
Rektörümüz bana böyle bir imkan 
tanıdı; size seslenme şansına sahip 
oldum. Siz bizim en büyük varlığımız, 
en kıymetli hazinemizsiniz. Çok 
iyi yetişmiş bir gençlik bir ülkenin 
en büyük sermayesidir. Siz bizim 
geleceğimizsiniz. Bizim milletimiz 
büyük millet, necip bir millettir. Bu 
topraklarda yaşayan herkes hiçbir 
şekilde etnik ayrıma ve diğer ayrımlara 
tabi tutulmaksızın bu milletin birer 
şerefli ferdidir, parçasıdır. Biz millet 
olarak adına Türk Milleti desek de 
Türk’ü, Kürt’ü ve Arab’ıyla bütün 
etnik gruplara, Alevi’si Sünni’si ile tüm 
Müslümanlara, inanan insanlara aynı 
muamelenin yapılmasından yanayız. 
Ayrımcılığa ırkçılığa karşıyız. Zaten 
Efendimiz, Sevgili Peygamberimiz 
meşhur veda hutbesinde açıkça 
Arab’ın Arap olmayana üstünlüğü 
yoktur demiştir” dedi.

Güzel, 21. Yüzyılın Türkiye’nin 
yüzyılı olacağını ifade ederek, “ Son 
10 senede dünyadaki  fütürologlar 
(gelecek bilimciler) 21. asrın 
gerçekten bizim asrımız olacağını 

The first lesson of 
our  university, which 

supports development 
and improvement of the 
city a lot, was performed 

by Hasan Celal Güzel 
via video conferance.

artık kabul ediyorlar. Türkiye küresel 
bir güç olma yolunda. Türkiye’nin 
dış politikasını tehdit edenler, bilir 
bilmez bir sürü söz edenler var. 
Elbette fikirlere saygımız sonsuz ama, 
Türkiye 10 sene öncesine göre çok 
gelişti. Bunu siz genç insanlar da 
fark etmişsinizdir. Şimdi geldiği 
noktada çok daha etkili. Bu itibarla 
bütün dünyada çok önemli bir 
aktör, bir dış politika aktörü haline 
gelmiştir. 

Türkiye, dünyada bir veya 
birkaç küresel güçten biri haline 
gelecektir. Bunu ilminizle, 
irfanınızla, inancınızla, bu aziz vatana 
mensubiyetinizle, bağlılığınızla 
bu milletin bir ferdi olarak sizler 
yapacaksınız. Sizlere inanıyoruz, 
sizlere güveniyoruz, sizleri çok 
seviyoruz. Tabi Cenabı Allah’ın 
takdiri ve kanunudur. Biz 2071’de 
bu fani dünyada olmayacağız, ama 
sizin büyük bir kısmınız inşallah 
o zaman yaşlansanız da hayatta 
olacaksınız. Bu konuşmamı hatırlar 
ve seneler sonra bendenize bir Fatiha 
okursanız çok memnun olurum. 
Allah hepinizden şimdiden razı 
olsun. Yeni Eğitim-Öğretim yılının 
Adıyaman Üniversitesi’ne başta 
Sayın Rektör olmak üzere idarecilere, 
öğretim elemanlarına ve siz sevgili 
öğrencilerime hayırlı ve uğurlu 
olmasını Cenab-ı Hakk’dan niyaz 
ediyorum” şeklinde konuştu.

Tören, saygı duruşu ve İstiklal 
Marşı’nın okunması ile başladı, 
kapanış kokteyli ile sona erdi.
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PROFESÖRLERİMİZ 
HASTA KABULÜNE 

BAŞLADI
OUR PROFESSORS HAVE STARTED 

TO ACCEPT PATIENTS 

sağlık
health
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>>> H
er yıl binlerce 
hastanın il dışına 
sevk edilmek zorunda 
kalındığı Adıyaman’da, 

Üniversitemiz Tıp Fakültesi 
Hastanesi’nin hizmete girmesi ile 
birlikte bu durum tersine dönmeye 
başladı. Daha önce poliklinikleri 
hizmete giren hastanemizde, 8 Ekim 
2012 tarihi itibariyle yataklı tedavi 
uygulaması da başladı.

Tıp Fakültesi Öğretim Üyesi 
ve Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları 
Uzmanı Prof. Dr. Mehmet Turgut, Tıp 
Fakültesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları 
Anabilim dalında bir profesör, 
iki yardımcı doçent ve bir asistan 
olduğunu belirterek, “Adıyamanlı 
olduğum için buraya gelmek ve 
burada hizmet vermek bana gurur 
veriyor. Güzel şeyler yapacağımıza 
inanıyorum” dedi.

ÇOCUK YOĞUN BAKIM VE YENİ 
DOĞAN ÜNİTESİ GELİYOR
Prof. Turgut, “Bu aşamada Sağlık 
Bakanlığı ile hastanemiz afile 
olduğu için hizmetimizi hem çocuk 
hastanesinde hem de Tıp Fakültesi 
Hastanesinde sürdüreceğiz. 
Tıp Fakültesi Hastanesinde 
poliklinik hizmetlerine başlamış 

E
very year thousands of 
patients were consigned to 
other cities. After the service 
of our Medical Faculty 

of Adıyaman University started to 
accept patients, it has become vice 
versa. Before October 8th. 2012 
only the polyclinics services were 
served to people. But after that date 
we started to accept patients at the 
hospitals’ beds as well.

Member of the  Medical Faculty 
and the expert of Child Welfare Prof. 
Dr. Mehmet Turgut told that they 
have one professor, two Ass. Assoc.
Profs. and one assistant doctor 
at the hospital. He added: “As my 
hometown is Adıyaman, I’m very 
proud of being here to serve my 
people. I believe that we could do 
good things here.”

CHILD INTENSIVE CARE AND 
NEWBORN UNIT IS COMING
Prof. Dr. Turgut said: “As we have 
an affilation with the Ministry of 
Health, we will serve both at the Child 
hospital and the Medical Faculty’s 
hospital. We have started to accept 
children at the polyclinic of our 
Medical Faculty. Everyday one or 
two polyclinics at our university is 

hastanemizde 
yataklı tedavi 

hizmetine başlandı.  

It has been started 
to accept -on bed- 

patients at our 
hospital.
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durumdayız. Her gün burada bir ya 
da iki polikliniğimiz açık. Sabahları 
Kadın Doğum ve Çocuk Hastanesi 
binasında hastalara bakarken öğleden 
sonra Tıp Fakültesi Hastanesine 
gelmeye çalışıyorum. Bir süre böyle 
sürdüreceğiz. Yeterli kadromuz 
olduğunda hastanemizin çocuk 
bölümünün servis hizmetini faaliyete 
geçirerek hasta yatıracağız. Ayrıca Tıp 
Fakültesi Hastanesi Çocuk Yoğun 
Bakım Servisi faaliyete geçtiğinde, 10 
yataklı çocuk yoğun ve 10 yataklı yeni 
doğan ünitesi olmak üzere toplam 
20 yatak kapasitesinde çocuk yoğun 
bakım hizmeti verilecektir” şeklinde 
konuştu.

HEDEF, HASTALARI 
İL İÇİNDE TEDAVİ ETMEK
Prof. Dr. Mehmet Turgut, birçok 
ilde hekimlik yaptığını ifade ederek, 
Adana Numune Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi’nde Çocuk Kliniğinin 
kurucusu olduğunu ve orayı belli bir 
seviyeye getirdiğini kaydetti. 
Turgut, “Adıyaman’daki yoğun 
bakımımız Adana’daki yoğun 
bakımları aratmayacak şekilde 
olacak. Bizim amacımız çocuk 
hastaların mümkün mertebe il 
dışına çıkmamasıdır. Tabi daha 
işin başındayız. Çocuk yeni doğan 
uzmanımız var. Bu önemli bir şeydir. 
Ama diğer yan dalların da olması 
gerekiyor. Girişimlerimiz devam 
ediyor. Bunların tamamlanmasıyla 
hastaların il dışına gitmesini 
büyük ölçüde engelleyeceğimizi 
düşünüyorum” dedi.

Aynı zamanda çocuk enfeksiyon 
hastalıkları uzmanı olduğunu 
da hatırlatan Prof. Dr. Mehmet 
Turgut,  “Adana ilinde üç tane çocuk 
enfeksiyon hastalıkları uzmanı 
var. Doğu’da tek çocuk enfeksiyon 
hastalıkları uzmanı benim. Gaziantep 
ve Malatya dahil bu alanda uzman 
yok. Elimizden geldiğince bu 
hastalarımızı, yeni doğanı da yatak 
sayımız olduğu müddetçe il dışına 
göndermeyeceğiz”  diyerek sözlerini 
tamamladı.

İç Hastalıkları ve Romatoloji 
Uzmanı Prof. Dr. Abdullah 

Hastanemizdeki tıbbi 
ekipmanlar, dünyadaki 

en ileri sistemlere 
sahiptir.

sağlık
health

Our medical equipments 
have  the most advanced 

systems in the world. 
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being opened for the patients. At 
mornings while we are serving at 
the Gynecology and Child Welfare 
building, afternoons I try to come 
to Medical Faculty’s hospital. This 
will go on for a while. When we 
have enough staff, we will open our 
hospital’s child department and 
cure kids at our hospital. Besides 
this, when the Child’s Intensive Care 
section of our Medical Faculty’s 
Hospital is open we will have a 
chance to have 10 beds for Child’s 
İntensive care and 10 beds for 
newborn unit –totally 20 extra beds 
at child’s intensive care service will 
accept patients.”

THE TARGET IS TO CURE 
pEOpLE IN THE CITY
Prof .Dr. Mehmet Turgut told that he 
has been a doctor in many different 
cities and he established the Child’s 
welfare Clinic in Adana Numune 
Training and Research Hospital and 
made the unit better when he was 
there. Turgut said: “The intensive 
care unit in Adıyaman will be much 
better than the unit in Adana. Our 
goal is to keep  and cure  the child 
patients in Adıyaman . Of course 
we are at the beginning . We have 
a newborn expert doctor at our 
university. This is really an important 
thing. But we need to have some other 
sub-branches as well. Our attempts 

are going on. After finishing our 
studies I believe that we can easily 
prevent the patients  from going 
out of city.”

Internal diseases and 
Rheumatology expert Prof. Dr. 
Abdullah Canataroğlu has been 
working at Adana Training and 
Research Hospital as a temporary 
doctor for over one and a half year.
After the Medical Faculty’s Hospital 
opening in Adıyaman he came 
back to Adıyaman. And he said: 
“Since September 18th, 2012 I’ve 
been working at the rheumatology 
polyclinic. We have common 
patients with Physics Curing and 
Rehabilitation department to 
cure some patients suffering from 
rheumatic diseases. We are mostly 
cure the disease of infected articular 
rheumatism and such kinds of 
diseases. Up to now, we usually have 
10-15  patients per day.”

Prof. Dr. Abdullah Canataroğlu  
said: “ While the patients in our 
city were going to Ankara, İstanbul, 
Gaziantep or Adana to be cured, now 
are becoming  our hospital’s patients. 
After 9th. October, 2012 nearly all of 
the medical tests have been realized 
at our hospital. Since then, we will be 
able to have tests for internal diseases 
and rheumotological diseases at our 
labs, too. Our medical equipments 
have  the most advanced systems in 
the world. That means there is no a 
medical  test which can not be done 
at our hospital.”

Canataroğlu ise yaklaşık 1.5 yıldır 
Adana Numune Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi’nde geçici görevle 
Profesör olarak çalıştığını, Tıp 
Fakültesi Hastanesinin açılmasıyla 
Adıyaman’a geldiğini belirtti.  “18 
Eylül 2012 tarihinden itibaren 
Romatoloji bölümünde poliklinik 
hizmeti vermekteyim. Fizik Tedavi ve 
Rehabilitasyon bölümüyle ortak takip 
ettiğimiz Romatizmal hastalıklar da 
mevcut. Biz Romatoloji olarak daha 
çok iltihaplı eklem romatizması, 
bunun yanında organ tutulumuyla 
giden romatizmal problemler ile 
ilgileniyoruz. Şu ana kadar günlük 10-
15 hastamız oldu” dedi.

Prof. Dr. Abdullah Canataroğlu, 
şimdiye kadar Ankara’ya, İstanbul’a 
giden, Gaziantep ve Adana’da tedavi 
gören çok fazla hastanın artık kendi 
kontrolleri altına girme aşamasında 
olduğunu kaydederek, “9 Ekim 2012 
tarihi itibariyle hastanemizde bütün 
tetkikler yapılmaya başlandı. Bundan 
sonra hastalardan gerek romatizma 
gerekse de iç hastalıklarıyla ilgili 
olarak hemen hemen her tetkiki 
isteyebileceğiz. Hastanemizdeki tıbbi 
alet ve araçlar şu anda dünyadaki en 
ileri sistemlerine sahiptir, yani bu 
hastanede yapılamayacak tetkik yok.” 
şeklinde konuştu.
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ADIYAMAN’DA 
İLK KEZ TOTAL AKCİĞER 
AMELİYATI YAPILDI 
A TOTAL LUNG OPERATION WAS 
PERFORMED FOR THE FIRST TIME IN 
ADIYAMAN

sağlık
health
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>>>

türkiye’de çok az sayıda hastanede gerçekleştirilebilen 
ameliyatta, 61 yaşındaki abdurrahman Bozan adlı hastanın 

sağ akciğeri başarılı bir şekilde alındı.
the operation which can be done in very rare hospitals in turkey was performed to a man, 

abdurrahman Bozan who is 61 years old. his right lung was taken successfully.

Ü
niversitemiz 
Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi’nde 
pnomektomi denilen 

sağ akciğerin tamamıyla alınması 
ameliyatı başarılı bir şekilde 
gerçekleştirildi. Üniversitemiz Tıp 
Fakültesi Göğüs Cerrahisi Anabilim 
Dalı Başkanı Yrd. Doç. Dr. Erdoğan 
Dadaş’ın gerçekleştirdiği ameliyat 
Adıyaman’da ilk kez yapıldı.

Operasyonda 61 yaşındaki 
Abdurrahman Bozan adlı hastanın 
sağ akciğeri 6.5 saat süren ameliyatla 
başarıyla alınırken, Yrd. Doç. 
Dr. Erdoğan Dadaş, hastanın 
durumunun iyi olduğunu ve kısa 
sürede evine gidebileceğini söyledi.

Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü, Rektör Yardımcısı 
Prof. Dr. Niyazi Kahveci, Tıp 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Mustafa 
Yılmaz,  Dekan Yardımcısı Prof. Dr. 
Haydar Bağış, Sağlık Bakanlığı Kamu 
Hastaneleri Birliği Sağlık Hizmetleri 
Daire Başkanı Dr. Süleyman Kılınç, 
Başhekim Yrd. Doç. Dr. Servet 

A
t our university’s 
Training  and Research 
Hospital an  operation  
called pnomectomy 

(Taking the right lung totally)  
was performed successfully . Our 
university’s Medical Faculty’s 
Thoraric Surgery Department’s chief 
Ass. Assoc. Prof. Dr. Erdoğan Dadaş 
performed the operation which was 
done for the first time in Adıyaman.

Ass. Assoc. Prof. Erdoğan Dadaş 
took the right lung of Abdurrahman 
Bozan, who is 61 years old. The 
successful operation was lasted for 
6.5 hours. Dadaş told that the health 
of the patient was very well and he 
would leave the hospital and go 
home very soon.

Our Rector Prof Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü, Vice Rector Prof. Dr. Niyazi 
Kahveci, Dean of Medical Faculty 
Prof. Dr. Mustafa Yılmaz, Vice 
Dean Prof. Dr. Haydar Bağış, Health 
Ministry  State Hospitals Union, 
Health Services Head Dr. Süleyman 
Kılınç and Vice Head Doctor Ass. 
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Kölgelier Tıp Fakültesi Hastanesinde 
yatan hastayı ziyaret ederek, ameliyatla 
ilgili bilgi aldılar. 

Adıyaman’da ilk defa 
gerçekleştirilen ameliyatı 
değerlendiren Rektörümüz Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü, Türkiye’de 
çok az hastanede gerçekleştirilen 
bir ameliyatın Adıyaman’da 
yapılmasından mutluluk duyduğunu 
belirtti. 

GÖĞÜS CERRAHİSİNİN 
EN BÜYÜK OpERASYONU
Prof. Gönüllü, “Bu operasyon, 
Türkiye’de sadece çok ileri tıp 
merkezlerinde ve senede ancak bir 
kaç tane yapılabilen bir ameliyat. 
Bu zor ameliyatı gerçekleştiren Tıp 
Fakültemiz Göğüs Cerrahisi Anabilim 
Dalı Başkanı Yrd. Doç. Dr. Erdoğan 
Dadaş hocamızı tebrik ediyorum.  
İnşallah Adıyaman’a sağlık alanında 
daha güzel hizmetler vermeye devam 
edeceğiz” dedi.

Sağlık Bakanlığı Kamu Hastaneleri 

sağlık
health

Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü: Bu operasyon, 
Türkiye’de sadece çok 

ileri tıp merkezlerinde ve 
senede ancak bir kaç tane 
yapılabilen bir ameliyat.

Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü: This is a rare  

operation which can be 
done at very few hospitals 
in Turkey which have high 

technological conditions and 
being done only few times 

in  a year.  

Birliği Sağlık Hizmetleri Daire Başkanı 
Dr. Süleyman Kılınç ise, hedeflerinin 
Adıyaman’dan dışarıya hasta 
sevklerini mümkün mertebe azaltmak 
olduğunu söyleyerek Dadaş’ı ve 
ekibini kutladı.

Hastanın durumu ile ilgili 
bilgi veren Yrd. Doç. Dr. Erdoğan 
Dadaş, “Bronşektazi denilen 
bir hastalığa bağlı olarak sağ 
akciğerinde tam olarak harabiyet 
söz konusuydu. Hastanın sürekli 
balgam çıkartma, kanlı balgam 
gelmesi şeklinde şikayetleri 
vardı. Pnomektomi dediğimiz sağ 
akciğerinin tamamının çıkarılması 
ameliyatını gerçekleştirdik. Bu 
ameliyat göğüs cerrahisinin en büyük 
ameliyatlarından hatta en büyük 
ameliyatı diyebiliriz. Ameliyatı 
başarıyla gerçekleştirdik. Hastamızın 
sağlık durumu gayet iyi” dedi.

Hasta Abdurrahman Bozan, 
kendisine çok ilgi gösterildiğini 
belirterek, ameliyatı yapan ekibe 
teşekkür etti.
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Assoc. Prof. Servet Kölgelier visited 
the patient at the hospital. They 
were informed by the surgeon Ass. 
Assoc. Prof. Erdoğan Dadaş.

Our Rector Prof. Dr. Mustafa   
Gönüllü told that he was so pleased 
that it was a rare operation which 
can be  done at very few hospitals in 
Turkey. “It is a pleasure to have such 
an operation here in Adıyaman.”  
he said.

THORARIC SURGERY’S 
GREATEST OpERATION 
Rector Gönüllü said: “This is a rare  
operation which can be done at 
very few hospitals in Turkey which 

 Yrd. Doç. Dr. Erdoğan DadaşDr. süleyman Kılınç

Yrd. Doç. Dr. 
Erdoğan Dadaş: 

Ameliyatı başarıyla 
gerçekleştirdik ve 
hastamızın sağlık 
durumu gayet iyi.

Ass. Assoc. Prof. 
Erdoğan Dadaş:

We performed the 
operation successfully 

and our patient is  
quite  well.

have high technological conditions 
and being done only few times in a 
year. So this precious operation was 
performed by our Medical Faculty’s 
Thoraric Surgery Department’s chief 
Ass. Assoc. Prof. Erdoğan Dadaş. I 
congratulate our doctor by heart. I 
hope we will give much more good 
services  in health to Adıyaman.”  

Health Ministry  State Hospitals 
Union, Health Services Head Dr. 
Süleyman Kılınç congratulated 
Mr. Dadaş and his team and added 
that their target is, curing people in 
Adıyaman and not let them go to 
other cities.

Medical Faculty’s Thoraric Surgery 

Department’s chief Ass. Assoc. Prof. 
Erdoğan Dadaş gave information about 
the situation of the patient and said: “ 
A disease called ‘bronchectasy’ gave 
harm to  the right lung of  our patient. 
He had sufferings from phlegme, 
bloody phlegme. We performed 
an operation called Pnomectomy 
which is to take the right lung totally.
This operation is one of the greatest 
operations of Thoraric Surgery. We 
performed the operation successfully 
and our patient is quite  well.”

The patient Abdurrahman Bozan 
told that everybody was interested in 
him well and thanked to the team who 
performed his operation.
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ATATÜRK EBEDİYETE 
İNTİKALİNİN 74. YILINDA ANILDI
ATATÜRK  WAS  REMEMBERED AFTER 
HIS DEATH’S 74 YEAR
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tören
ceremony
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 KATILIMCILAR

▼	Adıyaman Valisi 
 Mahmut Demirtaş

▼	Adıyaman Belediye Başkanı 
 Necip Büyükaslan

▼	Garnizon Komutanı
 J. Albay Yusuf Yalçın

▼	Cumhuriyet Başsavcısı 
 Faruk Büyükkaramuklu

▼	Rektörümüz 
 Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü

▼	Türkiye Petrolleri Anonim   
 Ortaklığı (TPAO) Bölge Müdürü   
 Halil Murat Demir

▼	Emniyet Müdürü Mehmet Bilici

▼	Siyasi parti temsilcileri, kamu   
 kurum ve kuruluşlarının müdürleri,  
 akademik- idari personel, 
 subay-astsubay ve öğrenciler.

>>>
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Atatürk’ü anma 
programı, 10 Kasım 
saat 09:05’te, Atatürk   
Anıtı’na çelenk 

konulmasıyla başladı. Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Cemil Kara, 
akademik ve idari personelin 
katıldığı törende, saygı duruşunda 
bulunularak İstiklal Marşı okundu.

Adıyaman Güzel Sanatlar ve 
Spor Lisesi Tarih Öğretmeni 
Hüseyin Ünder, “Atatürk’ün 
Kişiliği” konulu konuşmasında, 
Atatürk’ün yaşamını milletine 
adayan mümtaz bir devlet adamı 
ve büyük bir komutan olan 
ender insanlardan biri olduğunu 
söyledi. 10 Kasım’ların aydınlık 
geleceğe yönelik atılımların esin 
kaynağı haline getirilmesinin 
önemini vurgulayan Hüseyin 
Ünder, “Atatürk’e saygının 
gereğinin bu olduğuna, O’nun 
manevi huzuruna ancak bu 
şekilde başımız dik, alnımız açık 
çıkabileceğimize inanmalıyız. 
Atamızın en büyük emaneti olan 
Türkiye Cumhuriyeti’ne her yönü 
ile sahip çıkacağımıza söz vererek 
onu bu ölüm yıldönümünde bir 
kez daha rahmet ve minnetle 
anıyoruz” dedi.

Anma programında Güzel 
Sanatlar ve Spor Lisesi Müzik 
Bölümü orkestra ve korosu, müzik 
öğretmenleri Eşref Öner Erbil, 
Bilgehan Bentbaşı, Ayfer Sönmez, 
Şerife Erbil ve Mesut Oğuz’un 
yönetiminde, Atatürk’ün sevdiği 
türkü ve marşlar ile piyano ve çello 
eşliğinde solo eserler seslendirdi.

Atatürk’s 
remembering 
program, started 
on 09:05 at 10th. 

November  by placing  a wreath.
Vice Rector Prof. Dr. Cemil Kara, 
academic and management staff  
joined   the ceremony and they 
stood in silence for a minute and 
then sang the national anthem 
altogether.

Hüseyin Önder, who is a history 
teacher at Adıyaman Fine Art 
and Sports Lycee, talked about 
“Atatürk’s Personality” by telling 
about his  noble life which was 
devoted to the Turkish nation. 
“Atatürk was an honourable 
politician, a great commander and 
a very well educated person.” he 
said. He stated that November 10 
must be a date of a source for a 
luminous future to improve the 
nation. “To respect  Atatürk can 
only be realised by this way so that 
we can easily show our respect 
and grateful to him. We promise 
that we will protect the Turkish 
Republic forever to show our 
respect to him. At this ceremony 
we remember him with respect ang 
thanksgiving once more” .

The ceremony went on by a 
concert including the songs that 
Ataturk liked a lot. The concert was 
given by the Fine Art and Sports 
Lycee’s orchestra and chorus by the 
conductors of the music teachers 
Eşref Öner Erbil, Bilgehan Bentbaşı, 
Ayfer Sönmez, Şerife Erbil and 
Mesut Oğuz.

üniversitemizde düzenlenen programda, 
atatürk sevdiği şarkılarla anıldı.

With the programme that was done at our university, 
atatürk was remembered by the songs that he liked.

pARTICIpANTS

▼	Adıyaman Governor 
 Mahmut Demirtaş

▼	Adıyaman Mayor  
Necip Büyükaslan

▼	Garrison Commander   
J. Albay Yusuf Yalçin

▼	Chief  Prosecutor of the Republic  
Faruk Büyükkaramuklu

▼	Our Rector  
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü

▼	Turkish Petrolium Incorporated  
Association  (TPAO) Zone Director 
Halil Murat Demir

▼	Police Chief  
 Mehmet Bilici

▼	Poitical Party Representatives , 
Public  Institutions and organisations 
Directors, Academic and management 
staff, Officers, serjeants and students.        
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A SUCCESSFULL PROJECT TRIP TO ITALY 
FROM OUR UNIVERSITY 

gezi
travel
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ÜNİVERSİTEMİZDEN İTALYA’YA 
BAŞARILI PROJE GEZİSİ 
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>>>T
eknoloji Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Turhan 
Koyuncu başkanlığındaki 
heyet, proje partneri 

İtalya’nın Roma, Foggia, Bari ve 
Alberobello şehirlerini ziyaret ederek, 
çeşitli görüşmelerde bulundu.

Türkiye, İtalya ve Estonya’nın 
üç partner ülke olduğu projede, 
Üniversitemiz Temsilcisi Prof. Dr. 
Turhan Koyuncu, amacın eğitim-
öğretim kurumları ile teknoloji 
üreten sektörler arasında hareketlilik 
sağlamak olduğunu belirtti. 

Gezinin başarılı bir şekilde 
gerçekleştiğini, Adıyaman’ı 
ve Adıyaman Üniversitesi’nin 
en iyi şekilde temsil edildiğini 
belirten Koyuncu, “Program 
çerçevesinde, İtalya’nın farklı 
üniversite ve enstitülerinde 
görevli akademisyenlerin çeşitli 
proje ve akademik çalışmaları 
sunulmuş ve uygulamaya aktarılmış 
olanlar incelenmiştir. Özellikle 
uluslararası ödüle sahip olan, 
enerji ihtiyacı güneş enerjisinden 
yararlanılarak sağlanan ekolojik 
evler oldukça ilgi çekmiştir.  Bizim 
tarafımızdan ise tamamlanmış olan 
güneş enerjisi temalı projelerimiz 
sunulmuştur. Yönetici konumundaki 
akademisyenler tarafından Teknoloji 
Fakültemize yeni proje ortaklıkları 
önerilmiştir” dedi.

A
delegation under 
the leadership of our 
Technology Faculty’s Dean 
Prof. Dr. Turhan Koyuncu 

visited our project partner Italy and had 
some meetings there. 

Turkey, Italy and Esthonia are the 
three partners of this project. Our 
university representative in the project 
Prof. Dr. Turhan Koyuncu said: “Our 
target is to build dynamism between the 
education and training instutitions and 
the sectors which produce technology.”

Koyuncu said that their  trip and 
the meetings were very successful and 
the delegation represented Adıyaman 
and The Adıyaman University very 
well. He went on his speech : “Related 
with the project, we visited many 
universities and instutitions of Italy 
and the lecturers of those universities 
presented us their own projects and 
academic studies. We examined the 
ones which were on progress  already. 
Especially the project which won 
an international prize related to the 
echological houses whose their energy 
needs were provided by the solar 
energy. We completed projects  related 
to solar energy. Among the participants, 
some academic staff who have 
management or directory positions 
offered us to be a partner of them -as 
the Technology Faculty- to realise 
some new projects .

üniversitemizden bir heyet,teknoloji fakültemizin ilk avrupa 
Birliği Projesi olan  “Binalara nefes aldırmak” adlı leonardo 
Da Vinci Projesi kapsamında, partner ülke olan İtalya’ya gezi 
düzenledi. 

a delegation from our university gave a visit to our partner country Italy in the 
realm of our technology faculty’s project “Giving Breath to Buildings” which was 
a leonardo Da Vinci project. 

YAZI/artIClE, fatMa hoP

71academy adıyamanFEBRUARY / 13

ÜNİVERSİTEMİZDEN İTALYA’YA 
BAŞARILI PROJE GEZİSİ 
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campaign
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rektör Prof. Dr. Mustafa talha Gönüllü: 
öğrencilerimizle ne kadar övünsek azdır.

rector Prof. Dr. Mustafa talha Gönüllü: our students 
always make us proud of themselves.

ÖĞRENCİLERİMİZ 
KENYA’DA 
SU KUYUSU AÇTIRDI
OUR STUDENTS AID TO OPEN 
A WELL IN KENYA

YAZI/artIClE; YIlMaZ Kus
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>>>Ü
niversitemiz 
Eğitim Fakültesi Sınıf 
Öğretmenliği Bölümü 
4. sınıf öğrencileri, 

‘Topluma Hizmet Uygulamaları Dersi’ 
kapsamında düzenledikleri yardım 
kampanyası ile Kenya’da su kuyusu 
açtırdılar. 

Dekan Yardımcısı Yrd. Doç. 
Dr. Yasin Doğan ile birlikte 
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü’yü makamında ziyaret eden 
öğrenciler, kampanya hakkında 
bilgi vererek Kenya’da açtırılan 
kuyunun çerçevelenmiş fotoğrafını 
Rektörümüze takdim ettiler.

Öğrencileri duyarlılıklarından 
dolayı tebrik eden Rektörümüz 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü 
Üniversitemiz öğrencilerinin 
birbirinden güzel faaliyetler 
gerçekleştirdiklerini belirterek, “Bu 
genç kardeşlerimizle, evlatlarımızla 
ne kadar övünsek azdır. Buradan 
kalkıp Kenya gibi bir yerde su 
kuyusu açtırmak son derece 
anlamlı bir davranış. Bu projede 
emeği geçen bütün hocalarıma 
ve genç kardeşlerimizin hepsine 
teşekkür ediyorum. Birçok öğrenci 
topluluğumuz ve faaliyet kulübümüz 
var. Bu faaliyet kulüplerimizin 
etkinlikleri göğsümüzü kabartıyor. 
Geleceğe olan inancımızı, 
güvenimizi de arttırıyor. Bu 
gençlik bizim istediğimiz gençlik. 
Sosyal sorumluluğu olan, dünyaya 
karşı kendini sorumlu hisseden 
öğrencilerimiz var. İnşallah bu 
örneklerin arkası gelecektir.” şeklinde 
konuştu.

“HERKES SEFERBER OLDU”
Yaptıkları yardım kampanyası 
hakkında bilgi veren Eğitim Fakültesi 
4. Sınıf öğrencisi Berivan Aslı Dağ ise 

projenin hem yarar sağlaması hem de 
örnek olması adına açlık ve susuzluk 
çeken Kenya’da projeyi yürütmeye 
karar verdiklerini söyledi. 

Dağ “Bu işe 8 kişiyle başladık. 
Projenin başlangıcında Kenya’da 
bir su kuyusu açtırmak için 3 bin 
500 dolar (6 bin 200TL) gerektiğini 
öğrendik. Parayı toplamak için 
kermesler yaptık. Kermes yoluyla 
gece arkadaşlarla evde yaptığımız 
yiyecekleri gündüz sattık. Bunun 
için de marketlerden yardım istedik. 
Bütün erzakları market sahiplerinden 
bu proje için temin ettik. Onlara da 
yardımları için teşekkür ediyoruz.

Kermesi üç gün düzenledik ve 
3 bin lira topladık. Bunun dışında 
kitap ayraçları bastırdık. Bunları 1 
liraya satarak toplamda 6 bin liraya 
ulaştık. Geriye kalan 200 lirayı da 
iş adamlarının yardımlarıyla temin 
ettik. Sonunda 6 bin 200 lirayı aşarak 

7 Bin liraya ulaştık. Artan parayı da 
yardıma muhtaç insanlara dağıttık. 
Bize yardım eden dernek, kurum, 
kuruluş ve ders hocalarımız Yrd. Doç. 
Dr. Yusuf Kürşat Aytaç ve Yrd. Doç. 
Dr Yasin Doğan’a teşekkür ediyoruz. 
Bizim çalışmamızın örnek olmasını 
istiyoruz. Sadece ders amacıyla 
değil, her yönden oradaki insanları 
düşünmek gerektiğine inanıyoruz” 
diye konuştu.

“SU İÇTİKLERİNİ GÖRÜNCE 
ÇOK MUTLU OLDUK”
Birer öğretmen adayı olarak eğitim 
sistemimizin amacının sadece 
ulusal sorunlara değil uluslararası 
sorunlara da duyarlı bireyler 
yetiştirmek olduğunu vurgulayan 
diğer öğrencimiz Fatih Oğuz Çelık 
de, “ Afrika toplumundaki susuzluk 
sorununa duyarsız kalamazdık. 
Somali ve Kenya gibi ülkelerde 
büyük bir dram yaşanıyor. Ülkemizin 
bu duyduğu sorumluluğu üzerimizde 
hissettik. Afrika’daki bu soruna bir 
katkımız olsun diye Kenya’da bir su 
kuyusu açtırmaya karar verdik ve 
bunu başardık. Oradaki insanların 
bu kuyudan su içtiklerini fotoğraf 
ve videolardan gördük. Çok 
mutluyuz” dedi. 

4. Sınıf öğrencisi 
Berivan Aslı Dağ:

Çalışmamızın örnek 
olmasını istiyoruz.

kampanya
campaign



75academy adıyamanFEBRUARY / 13 75academy adıyamanFEBRUARY / 13

O
ur university’s 
Educational Faculty’s 
Teachering Department’s 
4th. class students realised 

a project to open a well in Kenya as 
an aid campaign in their “Aid to the 
Public” lesson.

Faculty Vice Dean Ass. Assoc. Prof.
Yasin Doğan and his students visited 
our Rector Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü at his office to inform him 
about their project they had realised 
in Kenya and gifted him the framed 
photograph of the well they had 
opened in Kenya.

Our Rector congratulated the 
students for their sensitivity and 
said that their students have realised 
such good projects. He went on his 
talking: “These young people, our 
lovely children made us so proud. 
They planned to help the people in 
Kenya to open a drinking water well. It 
is really a very meaningful behaviour. 
So  I thank to all of these students 
and their teachers about their efforts 
for this nice project. We have a lot of 
such activity clubs and associations 
in our university. The activities these 
students performing, make us very 
proud. Such behaviours make us more 
confident and trusty about the future. 

This is the youth we need to have. 
There are some  students who have 
social responsibility for the world they 
are living in. I hope these samples will 
be more and more in the future.”

“EVERYBODY WAS MOBILIZED!” 
 The student of the 4th. class of 
Education Faculty  Berivan Dağ  gave 
information about the  project  and 
added that people in Kenya were 
starving and thirst problems there 
made them find such an idea for 
their project.

“We were 8 friends at the very 
beginning. At first we learnt that 
such a project needed  3.500 
dollars(6.200TL). We made 
kermesses to save money for our 
project. We made home  made food 
at evenings and then sold them 
the day after. For this, we asked 
markets to help us and supplied 
all of the provisions we needed  by 
this way. They helped very much, 
so we thanked to them too. The 
kermesses were for three days and 
we saved 3.000TL. Out of this, we 
prepared bookmarkers and sold 
them for 1 TL and saved 3.000TL 
more.The settled 200TL was given 
by some bussinessmen and we could 

have more than 6.200 and reached 
7.000TL.We gave the extra money 
to the poor people. We thank to 
everybody and our teachers Ass. 
Assoc. Prof. Yusuf Kürşat Aytaç and 
Ass. Assoc. Prof. Yasin Doğan very 
much. We also wish to be example to 
the other clubs. Not only for a lesson 
project but also we are happy to help 
those people there, we should think 
the people living there, too” said Dağ.

“WHEN WE SEE THAT THEY 
ARE DRINKING WATER, 
WE ARE VERY pLEASED”
“As teacher candidates, we have to be 
sensitive while educating students for 
the national matters and international 
troubles too, the purpose of the 
educational system needs this” said 
Fatih Oğuz Çelik. He stated that “We 
can’t be insensible towards the thirst 
problem there. In Somali and Kenya, 
people have a great tragedy.The 
responsibility that our country feel 
made us more responsible.In order to 
help people living there, we decided 
to open a well in Kenya and at last we 
succeeded. We saw the photos and 
the videos  of the people drinking 
water there from the well we afforded 
to open. We are very happy.”

 The student of the 4th. class 
at  the Education Faculty  

Berivan Aslı Dağ:  We wish 
our project be an example.



76 akademi adıyaman ŞUBAT / 13

konferans
conference

76 akademi adıyaman ŞUBAT /13

A
dıyaman eski Belediye 
Başkanları Mehmet 
Erdem, Şevket Gürsoy 
ve Abdulkadir Kırmızı, 

“Adıyaman’da Üniversiteleşme 
sürecinde Yerel Yönetimlerin Rolü” 
isimli bir konferans verdiler. 

Konferans, Rektörümüz Prof. 
Dr. Mustafa Talha Gönüllü’nün 
davetliler onuruna verdiği akşam 
yemeği ile başladı. Eğitim Fakültesi 
Mustafa V. Koç. Konferans Salonu’nda 
düzenlenen organizasyona Adıyaman 
Valisi Mahmut Demirtaş, Belediye 
Başkanı Necip Büyükaslan, Rektör 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü, 
kamu kurumu müdürleri, sivil toplum 
kuruluşu temsilcileri, Üniversitemiz 
akademik ve idari personeli ile 
öğrenciler katıldı.

>>> T
he previous mayors 
of Adıyaman Mehmet 
Erdem, Şevket Gürsoy 
and Abdülkadir Kırmızı 

gave the conference of  “The role 
of  municipalities in the university 
education period in Adıyaman”.

Conference had started by the 
supper that our Rector Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü  gave to the 
honour of the guests. Mustafa V. Koç 
Conference Hall at Education Faculty 
welcome the guests. They were the 
governor of Adıyaman Mahmut 
Demirtas, the mayor Necip Büyükaslan, 
our Rector Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü, the directors of state 
institutions and civil organizations, 
our university’s management and 
academic staff and students. 

ESKİ BAŞKANLARDAN  
ÜNİVERSİTELEŞME 
SÜRECİNE BAKIŞ  

THE VIEWS 
OF PREVIOS 
ADIYAMAN’S 
MAYORS
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adıyaman eski Belediye Başkanları Mehmet Erdem, Şevket Gürsoy ve abdulkadir 
Kırmızı kentin üniversiteleşme sürecine katkılarını “adıyaman’da üniversiteleşme 

sürecinde Yerel Yönetimlerin rolü” isimli konferansta anlattılar.
the previous mayors of adıyaman Mehmet Erdem, Şevket Gürsoy and abdülkadir Kırmızı talked at 
the conference about the role of the municipalities in the university education period in adıyaman. 

YENİ NESLİ TEŞVİK, GEÇMİŞİ 
ANLAMAKTAN GEÇER
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü konferansın, Adıyaman’da 
üniversiteleşme sürecini tarihe 
kayıt düşmek ve zamanında verilen 
emekleri günümüze aktarmak 
amacıyla düzenlendiğini belirterek, 
“Adıyaman’da 1980’li yıllarda 
başlayan ve günümüze kadar gelen 
üniversiteleşme sürecinde sivil 
toplum kuruluşları ve yerel idareler 
başta olmak üzere birçok insan ve 
kuruluşun emeği bulunuyor. Bu 
sürece katkıda bulunan başkanların 
anlatacaklarının yeni nesli teşvik 
edici olacağına inanıyorum” dedi. 

Konferansta ilk sözü alan 
1984-1989 döneminde Adıyaman 
Belediye Başkanlığı yapan Mehmet 
Erdem, İnönü Üniversitesi’ne bağlı 
olarak kurulan Adıyaman Meslek 
Yüksekokulu’nun açılması ile 
başlayan süreci ve kendi döneminde 
yapılan çalışmaları aktardı. Erdem, 
Adıyaman’da herkesin farklılıkları 
bir kenara bırakıp, işin bir tarafından 

ENCOURAGING THE 
NEW GENERATION BY 
UNDERSTANDING THE pAST
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü stated 
that the conference was held to explain 
the importance of having a university 
in Adıyaman and the efforts  that had 
been done since the first foundation 
of the university. He said: “Since the 
beginning of 1980,  having a university 
in Adıyaman needed many important 
efforts which were supported by 
the civil society organizations, local 
managements and many other 
organizations and people. The 
important efforts during this period, 
will be explained to you by the previous 
mayors. I believe that it will be a good 
motivation to  the students.”

At the conference the first 
speaker was Mehmet Erdem who was 
mayor between 1984-1989. He said that 
the first Adıyaman Vocational School 
of High Education was founded as 
connected to İnönü University. Since 
then, there had been many efforts  
during his period. Erdem said: “In 
Adıyaman everybody neglected the 
discrepancy and worked in any way and 
they had done their duties.”

Abdulkadir Kırmızı who was a 
mayor between 1994-2004 stated that 
all of the efforts were mostly supported 
by the state governors and civil society 
members. Then he talked about his 
period and added that universities were 
very important for the improvements 
of the cities. At last, Şevket Gürsoy 
who was mayor between 1989-1994 
said that universities produced science 
and had responsibilities on society’s 
economical, social and cultural 
achievements.

Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü 
thanked to the previous  mayors  of  
Adıyaman for their works and efforts  
then gave them plaques  and flowers.

tutarak bugünkü aşamaya gelinmesinde 
büyük katkı sağladıklarını belirtti.  

Daha sonra söz alan 1994-2004 
yılları arasında Adıyaman Belediye 
Başkanlığı yapan Abdulkadir Kırmızı 
ise üniversitenin kuruluşundan 
bugüne kadar sivil toplum kuruluşu 
ve mülki amirlerin büyük emek ve 
özverilerinin olduğunu belirtti. 
Dönem çalışmalarını anlatarak, 
üniversitenin kentin gelişiminde çok 
önemli olduğunun altını çizdi. 

Son olarak konuşan 1989-1994 
dönemi Belediye Başkanı Şevket 
Gürsoy ise üniversitelerin bilim 
üretip, toplumun ekonomik, sosyal 
ve kültürel gelişimine katkıda 
bulunmakla sorumlu olduklarını 
belirterek, kendi dönemlerindeki 
çalışmalar hakkında bilgi verdi. 

Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü, Adıyaman 
eski Belediye Başkanlarına 
Üniversitemizin bugüne gelmesinde 
sağladıkları katkılardan dolayı 
teşekkür ederek, çiçek ve plaket 
takdim etti.
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YAZI / artIClE,
DOÇ. DR./ASSOC. PROF. RAMAZAN GÜRBÜZ

Y
aptığı çalışmalarla 
son dönemde eğitimden 
sosyal-kültürel faaliyetlere, 
idari hizmetlerden fiziki 

yapılanmaya kadar atılım içinde olan 
Adıyaman Üniversitesi, kalitesini 
belgeleyerek İSO 9001:2008 
belgesini törenle aldı.

Üniversitemiz Rektörlük 
Konferans Salonunda yoğun 
katılımla gerçekleştirilen tören, 
ASU TV’den canlı olarak yayınlandı. 
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü, ISO 9001 Kalite 
Belgesi’ni Uniacademy Danışmanlık 
ve Denetleme Enstitüsü Eğitmeni 
ve İSO Başdenetçisi Doç. Dr. Ali 
İlseven’in elinden aldı.

“KALİTE GÜVENDİR…”
Törende konuşan Adıyaman 
Vali Yardımcısı Levent Özpin 

O
ur university  has 
made great progress 
related with education, 
social and cultural 

activities, management services and 
physical settlement. Now we have  
the ISO 9001:2008 certificate.

The ceremony was held at our 
university’s Rectorship Conference 
Hall by many participants. The 
ceremony was broadcasted by 
ASU TV live. Our Rector Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü took the 
quality certification ISO 9001 from 
Assoc. Prof. Ali İlseven who is the 
Uniacademy Councelling and Audit 
Institution Instructor and ISO Chief 
Auditor. 

“QUALITY IS RELIANCE ...”
Adıyaman Governor’s assistant 
Levent Özpin made a speech and 

ÜNİVERSİTEMİZİN 
KALİTESİ 
BELGELENDİ 
OUR UNIVERSITY’S QUALITY 
HAS BEEN CERTIFIED

>>>
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adıyaman üniversitesi türkiye’de Iso 9001:2008 belgesi 
alan bölgesindeki ilk ve kamu üniversiteleri arasında ise 10.cu 
üniversite oldu. 
adıyaman university certified its quality and got the Iso 9001:2008 which is 
the first in its region and the 10th. among state universities.
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“Toplam Kalite Yönetimi”, “Müşteri 
Memnuniyeti” kavramlarının 
günümüz dünyasında sıklıkla 
duyulduğunu belirterek: “Günümüz 
insanı kaliteyi talep ediyor. İletişim 
teknolojilerinin gelişmesi ve 
ulaşımın kolaylaşması insanların 
kaliteyi istediği yerde bulmasını 
sağlıyor. Kalite insana güven veriyor. 
Kuruluşlar İSO belgesi aldığında, 
müşteri ya da hedef kitlede güven 
oluşuyor.  Adıyaman Üniversitesi de 
bu belgeyi alarak önemli bir başarı 
sağlamış ve güven vermiştir. Hayırlı 
olsun” dedi.

Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü ise Uniacademy 
Enstitüsü üyesi Doç. Dr. Ali İlseven, 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ahmet 
Pınarbaşı ve Koordinatör Hacer 
Zeytin ile akademik ve idari personele 
bu başarının elde edilmesindeki 
katkıları için teşekkür etti.

Prof. Dr. Gönüllü, “Kalite 
konusunda çok sayıda ders verdim. 
Altyapı oluşturma çalışmalarını 
geldiğim üniversitede yapmıştım. 
Burada da çok kısa bir sürede İSO 
9001:2008 belgesini aldık. Çalışmaya 
başladığımız günden beri batı 
normlarında eğitim-öğretimle ilgili 
her türlü değişikliği hiç çekinmeden 
gerçekleştirdik. Yönetmeliklerimizi 
hazırladık, uyguladık, altyapımızı 
tamamen değiştirdik. Yapısal 
ihtiyaçlarımızı da çok hızlı bir şekilde 
beklenenin üzerinde gerçekleştirdik. 

Eğitim-öğretim yönetmeliğini ve 
altyapıyı oluşturan otomasyonu 
değiştirdik. Allah’a şükür istenilen 
ve arzulanan seviyede eğitimin elde 
edilebileceği ortamları üretmiş 
olduk.  Mutlaka her dönemde 
bir takım iyi ve doğru işler yapan 
insanlar bulunabilir. Ancak bunun 
sürdürülebilir olması lazım. Bu 
anlamda, İSO belgesi almamız ve bu 
standartları uygulamamız, devamlığı 
sağlayacaktır” dedi.

 TÖRENE KATILANLAR

▼	Adıyaman Vali Yardımcısı  
 Levent Özpin

▼	Belediye Başkan Vekili   
 Abdurrahman Kılıç

▼	Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa  
 Talha Gönüllü

▼	Rektör Yardımcıları 
 Prof. Dr. Cemil Kara ve Prof.
 Dr. Ahmet Pınarbaşı

▼	Uniacademy Danışmanlık ve
 Denetleme Enstitüsü
 Eğitmeni ve İSO Başdenetçisi  
 Doç. Dr. Ali İlseven

▼	Fakülte dekanları, enstitü ve 
yüksekokul müdürleri, kamu 
kurumu müdürleri, sivil toplum 
kuruşları, siyasi parti temsilcileri, 
basın mensupları, akademik 
ve idari personel ile çok sayıda 
öğrenci katıldı.

Rektörümüz 
Prof. Dr. Gönüllü:  

Çalışmaya başladığımız 
günden beri batı 

normlarında eğitim-
öğretimle ilgili her türlü 

değişikliği hiç çekinmeden 
gerçekleştirdik. 

kalite
quality
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said: “Total Quality Management”, 
“Customer pleasantness” 
notions have been announced 
a lot in the modern world. So 
nowadays,  modern  people demand 
quality.As the communication 
technology improves  and travel 
and transportation is getting easy, 
people can easily reach the qualified 
goods. Both the state and the private 
instutitions must revise themselves 
in this aspect. 

Quality provides reliance and 
trust to people. When an institution 
gets an ISO certificate, its customers 
or target customers trust more.
Adıyaman University took a such 
certificate and this will make it 
more successful and it provide 
an important trust. I congratulate 
everybody.”

Our Rector Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü said: “There are a lot 
of things to be said about quality. I 
taught lots of lessons on quality. I 
studied substructure of quality at 
my previous university I worked. 
Here, in a very short time we could 
get that ISO 9001:2008 certificate. 
From the beginning up to now, we did  
the changes related with education 
and training in relation with western 
norms. We prepared our regulations, 
applied them and we changed 
our substructure completely. Our 
structural necessities were realised 
shorter than we expected. We 

pARTICIpANTS OF THE 
CEREMONY

▼	Adıyaman Vice Governor 
Levent Özpin

▼	Vice Mayor
 Abdurrahman Kılıç

▼	Our Rector  
 Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü

▼ Vice Rectors
 Prof. Dr. Cemil Kara,
 Prof. Dr. Ahmet Pınarbaşı

▼	Uniacademy Councelling 
and Inspection Institution’s  
Instructor and  the ISO Chief 
Auditor Assoc. Prof. Ali İlseven

▼	Faculty deans, Directors of 
Institutions and schools, Public 
Institution Managers, Civil Public 
Organisation managers, Political 
Party representatives, Press, 
academic and management staff 
and many students.

Our Rector 
Prof. Dr. Mustafa

Talha Gönüllü:  
From the beginning up to 
now, we did  the changes 
related to education and 
training in relation with 

western norms.

“GELECEĞE SÖZ VERDİK”
Peygamber Efendimizin “Bir günü bir 
diğer günü ile eşit olan, ziyandadır” 
sözünde ifade ettiği mantıkla hareket 
ettiklerini söyleyen Rektörümüz Prof. 
Dr. Mustafa Talha Gönüllü sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Kalite yönetimi, 
üniversite bünyesinde sağlanması, 
korunması ve geliştirilmesi gereken 
önemli bir araçtır. Bu standartların 
insana yönelik olması çok önemli. 
Biz burada geleceğe bir söz verdik. 
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changed the  education-training  
regulation  and the otomation of our 
substructure. We could build  an 
environment to produce a wished 
and wanted level in education.Of 
course every time people who can do 
nice and  right  things are seen. But 
this must be sustainable. So we have 
to obey the rules to sustain. Taking 
this ISO certificate and obeying  the 
standards, we can sustain” he said.

“WE pROMISE TO THE FUTURE”
Our Rector Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü reminded our sincere 
prophet’s saying: “If your one day 
is the same with the other, that is a 
harm” and he stated that they were 
acting with that logic. 

“Quality management  is an 
important instrument which must 

Geleceğimiz ile ilgili kararları aldık. 
Hep beraber yürümek için azmettik. 
Üniversitemizin gelişmiş ülkeler 
standartlarında en güzel şekilde 
yürüyeceğine de inancımız tamdır.”

ISO Kalite Yönetim Sistemleri 
Kurulum Belgelendirme Kurulu 
Eğitim Danışmanı Doç. Dr. Ali İlseven 
ise şunları söyledi; “Kaliteli yönetim 
sistemi ISO 9001:2008 ile ilgili yapmış 
olduğu liderlikten dolayı Rektörümüze 
çok teşekkür ediyorum. Çoğunlukla 
yönetici ve liderlikten bahseden 
İSO 9001:2008; lider kişiliklerin 
yetiştirilmesini, önderlik yapmasını 
ve liderlerin fark atmasını sağlamayı 
ister. Rektörümüze Üniversitemizde 
organize ettiği kalite yönetim sistemi 
ile ilgili özverisinden dolayı ve Rektör 
yardımcılarımıza da yapmış oldukları 
liderlikten dolayı teşekkür ediyorum.”

be supplied, kept and improved at 
the university own structure. It is 
really important that these standards 
must be towards people. Here we 
promised to the future. We made 
a decision about our future. We 
determined to walk all together. I 
believe that  we will walk on our way 
with the standards of the developed 
countries.”

Assoc. Prof. Ali İlseven said: “I 
thank to the Rector of our university 
for the leadership of quality 
management of ISO 9001:2008. ISO 
9001:2008  basically needs to have 
leader staff, managing leadership 
and talking about leadership 
development. I thank again to our 
Rector and to Vice Rectors for the self 
devotion to organising the  quality 
management system.”

Rektörümüz 
Prof. Dr. Gönüllü: 

Üniversitemizin gelişmiş 
ülkeler standartlarında en 
güzel şekilde yürüyeceğine  

inancımız tamdır.

Our Rector 
Prof. Dr. Mustafa

Talha Gönüllü: I believe 
that  we will walk on our 

way with the standards of 
the developed countries. 
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ÇAĞIN MODELİ “ÖĞRENEN 
VE GELECEĞE YÖN VEREN 
ÖĞRETMEN” 
THE AGE’S MODEL “TEACHER, LEARNING 
AND DIRECTING THE FUTURE”
YAZI/artIClE, EXPErt / uZM. aBDullah KEsİCİ

konferans
conference



85academy adıyamanFEBRUARY / 13 85academy adıyamanFEBRUARY / 13

>>>

üniversitemizde 24 Kasım öğretmenler Günü dolayısıyla Bartın üniversitesi 
Eğitim fakültesi Dekanı Prof. Dr. firdevs Güneş tarafından “öğrenen ve 
Geleceğe Yön Veren öğretmen” başlıklı bir konferans verildi.
a Conference titled “teacher, learning and shaping the future” was given at teachers Day on 
24th. november by the dean of Bartın university Education faculty Prof. Dr. firdevs Güneş.

E
ğitim Fakültesi 
tarafından Vehbi Koç 
Konferans Salonu’nda 
düzenlenen konferansa 

Rektör Yardımcımız Prof. Dr. Ahmet 
Pınarbaşı, İl Milli Eğitim Müdürü Seyfi 
Özkan, Eğitim Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Sebahattin Arıbaş, Eğitim Fakültesi 
Öğretim Üyesi Servet Ekmekçi, öğretim 
üyeleri ve öğrenciler katıldı.

Prof. Dr. Firdevs Güneş 
konferansında; eğitimin geleceği, 
öğretmen eğitimi, öğretmen yetiştirme, 
Türkiye’de eğitim durumu, öğrenen 
öğretmen, eğitimdeki gelişmeler, 
geleceğin insanı nasıl yetiştirilmeli, 
eğitim yaklaşımları, yeni eğitim 
programları, MEB yeni eğitim 
programları, beyin, beyin gelişimi, 
zihinsel gelişim, dil gelişimi ve okuma 
yazma araştırmaları ile  e-kitap ve ekran 
okuma konularıyla ilgili açıklayıcı bilgi 
verdi. Prof. Dr. Güneş konferansında, 
günümüzde bilgiyle ilişkilerin ve bilgi 
tüketiminin değiştiğini, böylece zihin 
yükünün arttığını, okuma kültürünün 
değişmesiyle  de zihin yönetiminin 
değiştiğini vurguladı.

ÖĞRENCİ MERKEZLİ EĞİTİM ESAS
Prof. Dr. Güneş, “Ülkemizde bilim ve 
teknolojik gelişmeler hızla ilerlemeye 
devam edecektir. Öğrencilerin nitelikleri 
giderek artacak, eğitimde sürekli yeni 
yaklaşım ve yöntemler ortaya çıkacaktır. 
Bu gelişmelere uyum sağlamanın 
yolu öğrenen ve geleceğe yön veren 
öğretmen olmaktır. Ülkemizde geleceğe 
yön verecek, dil ve zihinsel becerileri 
gelişmiş, düşünen, anlayan, sorgulayan 
ve sorun çözen bireyler yetiştirmek 
amacıyla köklü yenilikler yapıldı. 
Eğitimde öğrenci merkezli eğitim ve 
yapılandırıcı yaklaşıma geçilerek, eğitim 
programları yenilendi. Bologna süreci 
ile üniversitelerde çalışmalar yapılıyor. 
Dileğimiz daha nitelikli öğretmenlerin 
yetiştirilmesidir.” diye konuştu.

T
he conference 
was held at the Vehbi 
Koc Conference Hall by 
the Education Faculty.

Our Vice Rector Prof. Dr. Ahmet 
Pınarbaşı, Provincial Director of 
National Education Seyfi Özkan, 
dean of Education Faculty Prof. 
Dr. Sebahattin Arıbaş, lecturer of 
Education Faculty Servet Ekmekçi, 
academic staff and the students 
joined the conference.

Prof . Dr. Firdevs Gunes  explained 
the following subjects: Teacher-
The future of Education – Teachers 
Training - Educating of Teachers – 
The Education Situations in Turkey 
– The learning Teachers – The 
Improvements in Education – How 
to train the person of the future – 
The educational approches – New 
educational programmes – MEB 
new educational programmes 
– Brain – İmproving Brain – 
Mental Development – Language 
Development and reading and writing 
researches – E-book and reading 
the screen.

Prof. Dr. Firdevs Güneş said: 
“Nowadays, relations of the 

information and the consumption of 
information have changed a lot. So 
the mental responsibility has become 
heavier and by means of the changes 
in reading culture, the mental 
management has changed a lot.”

STUDENT BASED 
EDUCATION IS ESSENTIAL 
Prof. Dr. Firdevs Güneş said :   
“The scientific and technological 
developments in our country will 
increase rapidly. The qualifications of 
students will be increasing and new 
methods and technics will be seen in 
education. In order to accomodate 
to these developments we have to 
be learning and directing the future 
teachers. In our country; In order to 
have students who can  direct  the 
future, have developed language and 
the mental abilities, think, understand, 
rogatory, solve the problems, some 
radical innovations have been realised. 
The educational programmes renewed 
for having a student-based and 
configurator approaches in education. 
There are some studies at universities 
during the Bologna period. Our wish is 
to educate more qualifed teachers.”
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AVRUPA BİRLİĞİ (AB) 
PROJELERİ TANITILDI

konferans
conference
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avrupa Birliği türkiye 
Delegasyonu Eğitim ve öğretim 
sektör Koordinatörü Prof. Dr. 
Mustafa Balcı aB Projeleri ile 
ilgili bir konferans vererek, 
adıyaman üniversitesi ve ili 
için bu projeksiyonda neler 
yapılabileceğine 
ışık tuttu. 

the European union turkish Delegetion’s 
Education sector’s Coordinator Prof. Dr. 
Mustafa Balcı gave a conference about 
the European union projects and what 
could be done for adıyaman university 
and adıyaman with these projects. 

EUROPEAN UNION  (EU)
PROJECTS PRESENTED 
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B
efore the 
conference, Prof. Dr. 
Mustafa Balcı visited our 
Rector Prof Dr. Mustafa 

Talha Gönüllü and signed our 
honour book.

The conference was held at the 
Education Faculty’s  Mustafa Vehbi 
Koç Hall and our Rector Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü, Vice Rectors 
Prof. Dr. Cemil Kara, Prof. Dr. Ahmet 
Pınarbaşı, the dean of Educational 
Faculty Prof. Dr. Sebahattin Arıbaş, 
academic and management staff and 
the students participated.

The European Union(AB)’s 
Turkish Delegetion’s Education 
Sector’s coordinator Prof. Dr. Mustafa 
Balcı explained the support of the 
European Union to the educational 
sector and how the university 
lecturers  benefit from  these  projects.

CREDIT ACREDITATION AGENT 
WILL BE FOUNDED
Balcı told that European Union 
supported some projects in Turkey. 

He said: “This is the period IPA 
(before the participation financial 
aid) which involves 2007 and 2013. I 
mean till the end of 2013, The Turkish 
Republic and European Union 
signed the financial agreements. 
The union supplied almost five  
billion euros during 7 years all of 
which is donation.This support 
will go on by increasing. We have 
three projects called IPA IV  the 
improvement of Human Resources. 
These projects are towards the girls’ 
education, encouraging the whole 
life learning and increasing the 
quality of vocational training.  All 
of the faculties and the vocational 
education departments can apply to 
these projects seperately.”

Prof. Dr. Balcı added that there 
were some more projects too. And 
with (YÖK) the High Education 
Council, they are trying to establish  a 
quality acreditation agency to acretide 
the universities in Turkey .

Balcı mentioned that he was so 
pleased  to see  that the importance 

of  the quality for  vocational training, 
general secondary education and 
as well for the universities are 
considered a lot. “The world has 
changed rapidly” he said and went 
on : “While we are argueing about 
entering to the European Union or 
not; we had already been  in Europe 
actively. Europe needs us. European 
Union can not be without us because 
Turkey is a great country. Turkey has 
a young and dinamic population. If 
we can educate this potential youth 
well nobody can prevent us from 
anything.

IT’S TIME TO HAVE NEW 
pROJECTS FOR ADIYAMAN
After the conference  Mr. Balcı 
answered the questions and our 
Rector Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü thanked to Mr. Balcı and told 
him that they were informed about an 
important subject very well .

Prof. Gönüllü “As the university, 
we have established a Project 
Producing, Management and 

K
onferans öncesi 
Avrupa Birliği (AB) 
Türkiye Delegasyonu 
Eğitim ve Öğretim Sektör 

Koordinatörü Prof. Dr. Mustafa 
Balcı, Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü’ye nezaket ziyaretinde 
bulunarak Üniversitemiz şeref 
defterini imzaladı.

Eğitim Fakültesi Mustafa Vehbi Koç 
Salonu’nda gerçekleştirilen konferansa 
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü, Rektör Yardımcılarımız Prof. 
Dr. Cemil Kara ve Prof. Dr. Ahmet 
Pınarbaşı, Eğitim Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Sebahattin Arıbaş, akademik 
ve idari personel ile öğrenciler katıldı.

Prof. Dr. Mustafa Balcı 
konferansında; Avrupa Birliği’nin 
Türkiye’ye eğitim sektöründe 
verdiği destek ve bu destekten 
Üniversitemiz öğretim görevlilerinin 

nasıl yararlanabileceğine ilişkin 
bilgiler verdi.

KALİTE AKREDİTASYON AJANSI 
KURULACAK
Avrupa Birliği’nin Türkiye’ye dönem 
dönem destek verdiğini kaydeden 
Prof. Dr. Mustafa Balcı, “Şu anda 
içinde bulunduğumuz dönem IPA 
(katılım öncesi mali yardım) dönemi. 

Bu dönem 2007 ile 2013 yıllarını 
kapsıyor. Yani 2013 yılının sonuna 
kadar Türk Hükümeti ile Avrupa 
Birliği arasında finansal anlaşmalar 
imzalanmış bulunuyor.  Birliğin bu 
yedi yıllık dönemde verdiği destek 4 
milyar 872 milyon 900 bin €. Bunun 
tamamı karşılıksız hibe desteğidir. 
Bu destek artarak devam ediyor. IPA 
IV İnsan kaynaklarının geliştirilmesi 

>>>

konferans
conference
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Coordination Center. We want to 
place various project organisations 
at  this center. We have finished the 
substructure of it and everything 
is ready. We’re  only waiting 
the representatives of those 
organisations to come to our center. 
We have some attempts about it. I 
hope projects related with Adıyaman 
will be the product of this center. We 
want to have this center alive and 

adı altında üç değişik projemiz var. 
Bu projeler; özellikle kız çocuklarının 
okullaşma oranının arttırılması, hayat 
boyu öğrenmenin teşvik edilmesi 
ve mesleki eğitimin kalitesinin 
yükseltilmesine yönelik. Projelere 
Adıyaman Üniversitesi’nin bütün 
fakülteleri, meslek yüksekokulları ayrı 
ayrı başvurabilirler” diye konuştu. 

Daha farklı projelerinin de 
bulunduğunu ifade eden Prof. Dr. 
Balcı, şu anda Yüksek Öğretim Kurulu 
ile temasta olduklarını ve Türkiye’de 
üniversiteleri akredite edecek bir kalite 
akreditasyon ajansının kurulması için 
çalıştıklarını belirtti. 

Balcı, kalite konusunun hem 
mesleki ve genel ortaöğretimde 
hem de yükseköğretimde gündeme 
gelmesinden memnuniyet duyduğunu 
da sözlerine ekledi. Dünyanın hızla 
değiştiğini söyleyen Balcı, “Biz 
Avrupa Birliğine girelim-girmeyelim 
tartışmaları devam ederken aslında 
fiilen Avrupa’ya girdik. Avrupa’nın 
bize ihtiyacı var. Avrupa Birliği  

energetic. As a university, we 
want to be sensitive about the 
troubles and problems of the 
community and try to solve them. 
The European Union Projects and 
the periods related with them are 
good chances for our people. At any 
age, our people must be enterprising, 
challenge themselves, produce more 
new projects and succeed in 
any way.” 

Türkiye olmadan yapamaz. 
Çünkü Türkiye çok büyük bir 
ülke. Türkiye’nin genç ve dinamik 
bir nüfusu var. Eğer bu genç ve 
dinamik nüfusumuzu eğitim 
ile taçlandırabilirsek, o zaman 
Türkiye’nin önünü kimse 
kesemez” dedi. 

ADIYAMAN İÇİN 
YENİ pROJELER ZAMANI
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü konferansın sonunda soruları 
yanıtlayan Balcı’ya teşekkür etti.  

Üniversite olarak Proje Üretim, 
Yönetim ve Koordinasyon Merkezi 
oluşturduklarını ifade eden Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü, “Çeşitli proje 
kuruluşlarını bu proje merkezine 
yerleştirmeyi düşünüyoruz. Gerekli 
altyapı çalışmaları tamamlandı, 
her şey hazır. Sadece ilgili kurum 
temsilcilerinin oraya gelip 
yerleşmelerini bekliyoruz. Bununla 
ilgili girişimlerimiz devam ediyor. 
Burası, inşallah Adıyaman ile ilgili 

projeler üreteceğimiz bir kuluçka 
merkezi olacak. Merkezimizin canlı 
ve dinamik bir yapıda olmasını 
bekliyoruz. Üniversite olarak işimizi, 
toplumun sorunlarına duyarlı olmak ve 
bu sorunları çözmek için yapmalıyız. 
Avrupa Birliği projeleri ve bunlarla 
ilgili süreçler, ülkemiz insanları için 
fırsatlardır. Her yaştaki insanımızın 
mutlaka girişimci olması, kendini 
aşması, projeler üretip bir yerlere 
açılması, gidebileceği yerlere kadar 
gitmesi bizim beklentilerimizdir.” 
şeklinde konuştu.

Prof. Dr. Mustafa 
Balcı: Avrupa’nın bize 

ihtiyacı var. Avrupa 
Birliği Türkiye olmadan 

yapamaz. Çünkü Türkiye 
çok büyük bir ülke. 

Türkiye’nin genç ve 
dinamik bir nüfusu var. 

Prof. Dr. Mustafa Balcı: 
Europe needs us. European 

Union can not be without 
us because Turkey is a great 
country. Turkey has a young 

and dinamic population. 
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 “ATEŞİN 
DÜŞTÜĞÜ 
YER” 
FİLMİ 

THE MOVIE “THE 
PLACE THAT FIRE 
FELL” WAS AT OUR 
UNIVERSITY

proje
project
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ÜNİVERSİTEMİZDE…
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>>>

“Gençlerin Şiddetten Kaçınması ve hoşgörü” projesi kapsamında 
“25 Kasım Kadına Şiddete hayır Günü” etkinlikleri çerçevesinde 
“ateşin Düştüğü Yer” adlı filmin gösterimi yapıldı.

By the project of “In Order to Make Youth Far from the Violence and Tolerance”, 
as the activities of “25th. November-Stop the Violence to Women Day” the movie 
called “The Place that Fire Fell” was demonstrated.
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Ü
niversitemiz, 
Adıyamanlılar 
Vakfı Şubesi ve Anadolu 
İş Kadınları Derneği’nin 

(AİKAD) ortaklaşa düzenlediği 
programa, AK Parti Adıyaman 
Milletvekili Murtaza Yetiş, 
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü, Belediye Başkan Yardımcısı 
Ebubekir Fırat, Baro Başkanı Abdullah 

T
he programme  
was performed together 
with Adıyaman Citizens 
Foundation Branch 

and Anatolian Businesswomen 
Association (AIKAD). The 
participants were:  AKP Adıyaman 
Deputy Murtaza Yetiş, our Rector 
Prof. Dr. Mustafa Talha GÖnüllü, Vice 
Mayor Ebubekir Fırat, Law Society 
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Tel, “Ateşin Düştüğü Yer” adlı filmin 
oyuncusu Abdullah Şekeroğlu, 
siyasi parti, sivil toplum ve kadın 
kuruluşların temsileri ile çok sayıda 
davetli katıldı.

Programın açılışında konuşan  
Milletvekili Murtaza Yetiş, kadının 
ve erkeğin birbirini tamamladığını 
belirterek, erkeğin olgun bir erkek 
olması için kadına, kadının ise olgun 
bir kadın olması için erkeğe ihtiyacı 
olduğunu ifade etti.

“İNSANI YENİDEN 
KEŞFETMEMİZ LAZIM”
Murtaza Yetiş, “İnsanlık tarihinden 
itibaren çok eski bir hikaye vardır. 
İnsanlık birçok şeyi başardı; matbaayı 
icat etti, lokomotif yaptı, araba yaptı, 
uçak yaptı, gemi ve denizaltı yaparak 
denizde gitmeye başladı, uzaya 
gitti, aya gitti. Ama bizim hala belki 
binlerce yıldır çözemediğimiz bir 
meselemiz var. O da bir insan olarak 
kendi değerimizin ve kıymetimizin 
farkında olamamak. Kanaatimce 
aslında kadın erkek sorunu dediğimiz 
şey, temelde buradan başlıyor. Bugün 
Amerika’da da Kanada’da yani gelişmiş 
batı ülkelerinde de kadına şiddet hala 
ciddi oranda var. Hatta yapılan bazı 
istatistiklerde üniversite okumuş 
olanların hiç okumamış olanlara göre 

AK Parti 
Adıyaman Milletvekili 

Murtaza Yetiş: Biz kadını 
kendi potansiyelinden 

uzaklaştırarak 
metalaştırdık. Adeta bir süs 

bitkisi haline getirdik.

Adıyaman  AKP Deputy 
Murtaza Yetiş: We made 

the woman just like a 
decoration plant. We made 

them just a material to be  
visual images.

daha fazla ama belli tipte şiddete maruz 
bırakıldığı yönündedir. Bir de şunu 
görüyorsunuz, bazı toplumlar şiddeti 
daha yoğun bir şekilde uyguluyor. 

Ama yeryüzünde çok daha ciddi 
bir sorun var; biz kadını kendi 
potansiyelinden uzaklaştırılarak 
metalaştırdık. Adeta bir süs bitkisi 
haline getirdik. Sadece görsel bir 
malzeme düzeyine indirgedik. 
Bunların hepsinin kadına şiddet 
temelinde görülmesi gerekiyor.
Bunların tümünün yeryüzü hayatında, 
hepimizin ortak ızdırabı olması 
gerektiğini görmemiz gerekiyor. 
Türkiye’nin yeraltı kaynakları, yerüstü 
kaynakları, ekonomisi, dış politikası, 
demokrasisini tartıştığımız bir 
dönemde, bence tartışmamız gereken 
en önemli mesele insanı yeniden      
keşfetmemiz gerektiğidir.” dedi.

“ŞİDDETİN TEDAVİSİ EĞİTİMDİR”
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü ise, böyle bir etkinliğe ev 
sahipliği yapmaktan dolayı mutlu 
olduğunu belirterek; “Yaradan her türlü 
canlıyı çift yarattığı gibi insanı da kadın 
ve erkek olarak yaratmıştır. Kadınlar 
en kutsal varlığımızdır. Ailemizin 
bir parçasıdır. Maalesef toplumlar 
ilerlediği halde kadına yönelik negatif 
yaklaşım ve olumsuzluklar devam 
etmiştir. Kentleşme ve eğitim düzeyinin 
artışına rağmen bu durum devam 
etmektedir. Ancak kadına yönelik 
olumsuzlukların engellenmesinin yolu 
yine eğitimdir. Kadına yönelik şiddetin 
azaltılması eğitimi ailede başlar. En 
önemli görev de annelere düşüyor. 
Evdeki sevginin çoğaltılması toplumda 
da olumlu sonuçlara vesile olacaktır” 
şeklinde konuştu.

proje
project
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President Abdullah Tel, the actor 
of the film Abdullah Şekeroğlu, the 
representatives of political parties,civil 
society and women organisations and 
many guests.

Adıyaman  AKP Deputy Murtaza 
Yetiş made the opening speech and 
said: “Man and woman complete each 
other. A man needs a woman and a 
woman needs a man to be  a mature.”

“WE HAVE TO DISCOVER THE 
HUMAN AGAIN”
Murtaza Yetış went on his speech by 
saying: “Since the beginning of the 
humanity there has been a vey old 
story. Humanity succeeded many 
things; printing machine, locomotive, 
car, palen, ship and submarine were 

invented, people went to the space 
and the moon. But we have a very 
important problem which can not be 
solved for ages. That is the problem 
that we can not understand our 
“worth”and “value” as human beings. 
In my opinion, the woman and man 
problem is based on this matter. 
Today, in America, Canada and in 
many developed countries in Europe; 
there are a violence towards women. 
Even the women who are exposed 
to violence are university gratuate  
more than the uneducated women. 
We can see in some societies that the 
violence is applied roughly.”

But in the world we have a problem 
which is more important than that: 
We made the woman just like a 

decoration plant. We made them 
material to be  visual  image. All of 
these  must be considered seriously 
about the violence to the women 
and on the world we were sent to 
live; we must feel such common 
troubles togetter. As we are discussing 
the problems about underground 
sources, earth sources, economy, 
foreign policy  and the democracy - in 
my opinion - we should discuss to 
discover the humanity again.”

“EDUCATION THE CURE OF 
VIOLENCE”
Our Rector Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü told that he was very pleased 
and happy to welcome such a subject 
at the compus and added that: “When 
Allah created the creatures in pairs, 
the human being was created as a 
woman and a man. The women are 
the most sacred wealth of us. Our 
mothers, our sisters and our daughters 
are our families’ important parts. 
Unfortunatelly, although the societies 
improve, the negative approaches 
and the negation towards women  
are  increasing badly. Tough the 
urbanization and increasing level 
of education, this manner is going 
on. On the other hand, I insist that 
this problem can only be solved  by 
education. The education to prevent 
the violence towards women starts in 
family. The most important duty is of 
the mothers. Growing love in family 
reflects to the community positively.” 
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ADIYAMAN VALİLİĞİ VE 
ADIYAMAN ÜNİVERSİTESİ

THE COOPERATION 
BETWEEN ADIYAMAN 

UNIVERSITY 
AND ADIYAMAN 
GOVERNORATE 

İŞBİRLİĞİ    

proje
project
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A
dıyaman Valiliği 
brifing salonunda 
gerçekleştirilen, Üniversite 
Rektörü Prof. Dr. Mustafa 

Talha Gönüllü ve Adıyaman Valisi 
Mahmut Demirtaş’ın katılımıyla 
imzalanan protokol ile  sosyal, 
kültürel, sportif ve sanatsal içerikli iki 
proje hayata geçecek.

Projeler, (158 bin 895 TL bütçeli) 
‘Üniversite Gençliği ile Aydınlık 
Yarınlara’ ve (65 bin 740 TL bütçeli) 
‘Üretiyorum, Pazarlıyorum, Mutluyum’ 
adıyla uygulanıp, içeriklerindeki çeşitli 
faaliyetlerle öğrencilerimizin daha 
donanımlı hale gelmeleri amaçlanıyor.

54 pROJE ONAYLANDI
Protokolle ilgili açıklamada bulunan 
Vali Mahmut Demirtaş; 2008-2012 
yılları arasında bölgesel kalkınma 
projelerinin tamamlanması amacıyla 
GAP Eylem Planının hazırlandığını 
belirterek, “Sosyal Destek Programı” 
(SODES), Kalkınma Bakanlığı 
tarafından hayata geçirilmiştir. 
Valiliklerin doğrudan sorumlu olduğu 
bu uygulamada, sosyal ihtiyaçların 
projeler yoluyla kısa sürede giderilmesi 
amaçlanmaktadır. 2012 yılında 
ilimize SODES Proje Ofisi aracılığıyla 
Kalkınma Bakanlığı’na 513 adet 
proje başvurusu yapıldı. Bağımsız 
değerlendiricilerin kararları sonucunda 
54 proje destek almaya hak kazandı. 
Desteklenen tutar 6.980.000.00 
TL’dir. İstihdam, Kültür-Sanat-Spor 
ve Sosyal İçerme türünde olan bu 

A
t  Adıyaman 
Governorate’s Briefing 
Hall, Our University 
Rector Prof. Dr. Mustafa 

Talha Gönüllü and Adıyaman 
Governor signed a protocol for 
two projects. So social, cultural, 
sportive and artistic manners will 
be actualised. 

Projects’s budgets are: 158.895 
TL for “Enlightment Futures with 
the University Youth” project and 
65.740 TL for  “I’m Producing, I’m  
Marketing, I’m happy” project. 
By actualising these projects, our 
students will  be more equipped 
with many different activities. 

54 pROJECTS HAVE BEEN 
AppROVED 
Governor Mahmut Demirtas gave 
information about the projects and 
said: “Between 2008-2012 the GAP 
Commision Planning for finishing 
the regional progressing projects  
have been prepared; ‘Social 
Supporting Programme’ (SODES) 
project has been actualised by 
the Improvement Ministry. The 
governorates are responsible for 
these implementations and the 
target is to satisfy the social needs 
urgently. In 2012 ; 513 projects were 
given to the Improvement Ministry  
by means of  SODES Project Office 
in Adıyaman. By the independent 
evaluators decisions, 54 project 
deserved to be supported. 

>>>

sosyal ihtiyaçların projeler yoluyla kısa sürede giderilmesini amaçlayan 
sosyal Destek Programı (soDEs) kapsamında, adıyaman üniversitesi 
tarafından sunulan iki proje kabul edilerek, protokolü imzalandı.

Adıyaman University’s two projects which are related with satifying the social needs and  
necessities in a short time (SODES) Social Support Programme have been accepted and 
the protocol was signed.
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YAZI / artIClE, YIlMaZ Kus
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Vali Mahmut Demirtaş: 
Projelerle geniş 

kesimlere ulaşılması 
planlanıyor. 

proje
project
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projelerle geniş kesimlere ulaşılması 
düşünülmektedir. Hayırlı ve uğurlu 
olmasını diliyorum” şeklinde konuştu.

Adıyaman Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü ise 
üniversitenin 2012-2013 Eğitim ve 
Öğretim yılında ilk yerleştirmede 
yüzde 93’lük doluluk oranıyla kamu 
üniversitelerini geride bırakan 
Adıyaman Üniversitesi’nin öğrenci 
sayısı, ek kontenjanlarla 15.000’i aştı. 
“Sosyal, kültürel, sportif ve sanatsal 
içerikli projeler, öğrencilerimizin 
kendilerini geliştirmeleri açısından 
çok önemli” dedi.

Prof. Dr. Gönüllü, desteklerinden 
dolayı Kalkınma Bakanı Dr. Cevdet 
Yılmaz’a, Kalkınma Bakanlığı 
personeline, önceki dönem Valisi 
Ramazan Sodan’a ve Valimiz Sayın 
Mahmut Demirtaş’a teşekkürlerini 
ileterek projelerin hayırlı olmasını 
temenni etti.
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Governor 
Mahmut 

Demirtaş: With 
these projects we 

plan to reach to 
great numbers of 

people.

The total amount of supporting  is 
near to  7 million TL. The projects 
are about Employment, Culture-
Art-Sports and Social Inclusion.  
We need to reach to great  
numbers of people. I wish good 
luck for it.”

Adıyaman University Rector Prof. 
Dr. Mustafa Talha Gönüllü stated 
that the number of their students 
reached to 15.ooo and said: “The 
projects, which are about social, 
cultural, sportive and artistic,  are 
very important for improving 
students. I thanked to the Minister 
of Improvement Dr. Cevdet Yılmaz, 
to the Ministry of Improvement 
staff, to the previous governor 
Ramazan Sodan and of course our 
Present Governor Mr. Mahmut 
Demirtaş for their supportings to 
the projects. I wish good luck to all 
projects.”
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adıyaman üniversitesi rektörü Prof. Dr. Mustafa talha Gönüllü, 
konuk olduğu “hedef” programında yeni eğitim-öğretim yılına 
ilişkin hedeflerini anlattı. 

Prof. Dr. Mustafa talha Gönüllü at the tV programme called “tarGEt” explainet 
his targets related to the new educational year.

REKTÖR GÖNÜLLÜ HEDEF 
PROGRAMINA KONUK OLDU
RECTOR GÖNÜLLÜ WAS GUESTED BY THE TV 
PROGRAMME  CALLED “TARGET” 

medya
media
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İSO 9001 KALİTE BELGELİ 
ÜNİVERSİTE
Eğitim yılının başlangıcı dolayısıyla 
canlı yayında öğrencilere ve ailelerine 
mesaj veren Rektör Prof. Dr. Gönüllü, 
15 bin öğrencisi olan Adıyaman 
Üniversitesi’nde kaliteli bir eğitim 
vermek için gayret ettiklerini ve İSO 
9001 Kalite Belgesini aldıklarını 
ifade etti. Bu belge ile uluslararası 
standartlara sahip bir üniversite 
olduklarının tescillediğini belirten 
Gönüllü, “Üniversitemizde lisansüstü 
eğitime ağırlık veriyoruz. Her branşta 
lisansüstü eğitim vermek istiyoruz. 
Kaliteli bir eğitim için ana unsur 
olan öğretim elemanı sayısında 
ciddi manada alımlar gerçekleştirip 
iyileştirme yapıyoruz” dedi. 

Öğrencilerin iftihar edecekleri 
bir üniversitede okumaları için 
çalıştıklarını kaydeden Rektör Prof. Dr. 

Gönüllü, aynı zamanda öğrencilerin 
sosyal ve kültürel ihtiyaçlarının 
giderilmesi için de çalıştıklarını 
söyledi. Bu amaçla sosyal tesislerin 
yapıldığını ifade eden Gönüllü, “Çok 
Amaçlı Spor Salonununu hizmete 
açtık. Kapalı yüzme havuzu inşaat 
çalışmaları ise devam ediyor. Kampüs 
içerisinde ağaçlandırma çalışmaları, 
yürüyüş parkuru ve dinlenme alanları 
oluşturulması planlanıyor. Kampüsteki 
kantin sayısını arttırdık. Ayrıca 4 bin 
kişinin ibadet edebileceği caminin 
yapımına da başlandı” dedi. 

“ADIYAMAN’NIN KALKINMASI 
SORUMLULUĞUMUZ”
Yeni kütüphane binasının yapımı 
için proje ihalesi gerçekleştirildiğini 
ifade eden Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü, 500 bin kitaplı bu büyük 
kütüphanenin hem öğrencilerin 
hem de Adıyamanlıların hizmetine 
sunulacağını kaydetti.

Tıp Fakültesi Hastanesinin günde 
700 kişiye poliklinik hizmeti verdiğini 
söyleyen Gönüllü, servislerin hizmete 
girmesi ve ameliyatların başlaması 
ile birlikte bu sayının günde 2 bin 
hastaya ulaşacağını belirtti. Hastanenin 
hizmete girmesinin vatandaşlar 
tarafından büyük bir memnuniyetle 
karşılandığı bilgisini aktardı. Adıyaman 
Üniversitesi’nin Adıyaman’a karşı 
yükümlülükleri bulunduğunu ve bu 
bililnçle hareket ettiklerini belirten 
Rektör Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü,  
“Üniversitemizde oluşturulan Proje 
Koordinasyon Merkezi ile Adıyaman’ın 
kalkınması noktasında paydaş 
kuruluşlarla ortak projelerin hayata 
geçirilmesi için çalışacağız” dedi. 

A
SU TV’de canlı 
yayınlanan ve Gazeteci 
İskender Korkut’un sunduğu 
“Hedef” programı Eğitim 

Fakültesi Mustafa V. Koç Konferans 
Salonu’na gerçekleştirildi. Rektör Prof. 
Dr. Mustafa Talha Gönüllü’nün konuk 
olduğu programa izleyici olarak Rektör 
Yardımcıları Prof. Dr. Cemil Kara, Prof. 
Dr. Ahmet Pınarbaşı, Tıp Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Mustafa Yılmaz, Eğitim 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Sebahattin 
Arıbaş, akademik ve idari personelimiz 
ile çok sayıda öğrenci katıldı.

>>>

Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü: Adıyaman’ın 
kalkınması noktasında 

paydaş kuruluşlarla 
ortak projelerin 

hayata geçirilmesi için 
çalışıyoruz.

medya
media
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students proud of their university 
and besides this, we are working for 
supplying social and cultural  facilities 
to the students at our  university.
For this, Social establishments are 
being built now. Comprehensive 
Sportive Hall was opened. The roofed 
swimming pool is being built at 
present. We are planning to plant trees 
into the campus, walking track and 
resting areas all over the university 
land. The number of canteens are 
increased. On the other hand, we have 
started to build a mosque where 4.000 
people can pray at the same time.

“WE ARE RESpONSIBLE 
FOR THE DEVELOpMENT OF 
ADIYAMAN” 
Prof. Gönüllü told : “The New Library 
building’s bidding project has realized. 
It will be a very large one and include 
500.000 books both for the usage  of 
students and the citizens of Adıyaman.  

Medical Faculty’s hospital has 
given polyclinic services to 700 
patients a day  and after the other 
services and the surgeons start the 
number will be 2.000 patients a day.
The hospital’s opening were  pleased 
the citizens very much. Adıyaman 
University has great responsibilities 
towards the Adıyaman citizens. 
For this reason, we are building a 
Project Coordination Center for the 
development of Adıyaman by the 
help of partner organisations to have 
common projects for the sake of 
citizens in Adıyaman we will 
work a lot.”

J
ournalist İskender 
Korkut broadcast the 
LIVE programme called 
“TARGET” on ASU TV 

welcoming Prof. Dr. Mustafa  Talha 
Gönüllü at the Education Faculty’s 
Mustafa V. Koç Conference Hall. 
As the audience, Vice Rector 
Prof. Dr. Cemil Kara, Prof. Dr. 
Ahmet Pınarbaşı, dean of Medical 
Faculty Prof. Dr. Mustafa Yılmaz, 
dean of Education Faculty Prof. 
Dr. Sebahattin Arıbaş, academic 
and management staff and many 
students joined the broadcasting.

THE UNIVERSITY HAVING  
THE ISO 9001 QUALITY 
CERTIFICATE 
At the live broadcasting programme 
on TV Rector Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü gave a massage to 
the students and their parents of 
the new academic year. He said: 
“There are 15.000 students  and 
Adıyaman University tries to give a 
qualified education so we took an 
ISO 9001 Quality Certification. With 
this certificate, our university has 
been certified that it has become an 
international standard university. We 
give importance to the master degree 
education at our university. We are 
enlarging our  lecturer numbers in 
order to supply qualified master 
programmes in every branches as we 
know that the basic necessity is the 
staff at a university.”

Rector Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü said: “We are trying to make 

Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü: For the 

development of Adıyaman 
by the help of partner 
organisations to have 
common projects for 

Adıyaman we will work a lot. 
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rusya federasyonu’na yapılan ziyaretlerde üç üniversite ile anlaşma 
imzalanırken, üç üniversiteyle de ön görüşmeler yapıldı.
While signing agreements with 3 russian federation universities, we have had 
prenegotiations with other 3 universities.

RUS ÜNİVERSİTELERİ İLE 
ANLAŞMALAR İMZALANDI
AGREEMENTS HAVE BEEN SIGNED 
WITH RUSSIAN UNIVERSITIES

işbirliği
collaboration
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>>>A
dıyaman 
Üniversitesi dış 
ilişkilerden sorumlu 
Rektör Danışmanı Yrd. 

Doç. Dr. Suat Aşkın ile İktisadi İdari 
Bilimler Fakültesi Dekan Yardımcısı 
Yrd. Doç. Dr. Murat Ayan, 21-29 
Ekim 2012 tarihleri arasında Rusya 
Federasyonu ve Tataristan Özerk 
Cumhuriyeti’nin farklı şehirleri ve 
üniversitelerini ziyaret ettiler.

Yapılan ziyarette ön görüşmeleri 
Haziran 2012’de gerçekleştirilen 
Rusya Federasyonu’nun köklü 
üniversitelerinden Kazan Federal 
Üniversitesi, Naberejniye Çelni 
Pedagoji Enstitüsü ve Aröl (Aryol) 
Devlet Üniversitesi ile eğitim işbirliği 
anlaşmaları gerçekleştirildi.

Üniversitemiz heyeti, 
program kapsamında yine Rusya 
Fedarasyonu’nun üç saygın 
üniversitesi olan Lobaçevskiy 
Devlet Üniversitesi, Moskova 
Devlet Bölge Üniversitesi ve Rusya 
Plihanova Ekonomi Üniversitesi ile 
ileri tarihlerde işbirliği anlaşmaları 
imzalanmak üzere ön görüşmelerini 
tamamladı.

RUSÇA TERCÜMANLIK VE 
RUS DİLİ EDEBİYATI BÖLÜMÜ 
GELİYOR
İşbirlikleri kapsamında ilk olarak 
Adıyaman Üniversitesi’nde Rusça 
Tercümanlığı veya Rus Dili Edebiyatı 
Bölümünün açılması planlanıyor. 
Adıyaman turizmine ve iki ülke 
arasındaki turizm potansiyeline katkı 
sağlaması adına ‘Turizm’ konusunda 
çalışmaların yoğunlaştırılması 
ve çok yönlü bilimsel projelerin 
hazırlanması, belirlenen hedefler 
arasında yer alıyor. 

Rusya Federasyonu gezisi 
kapsamında ziyaret edilen 6 
üniversitede Yrd. Doç. Dr. Suat 
Aşkın ve Yrd. Doç. Dr. Murat 
Ayan “Türkiye’de Yükseköğretim 
Sistemleri” ve “Eğitim Kalitesi” 

A
dıyaman 
University’s Rector 
Adviser Ass. Assoc. 
Prof.Suat Aşkın, who 

is in charge of foreign affairs and 
Vice Dean of Economics and BA 
Faculty Ass. Assoc. Prof. Murat Ayan 
went to Russian Federation and 
Tatharistan to visit different cities 
and universities. 

The pre-meetings with Kazan 
Federal University, Naberejniye 
Celni Pedegogy Institute  and 

konusunda Rusça, İngilizce ve 
Türkçe olmak üzere 9 sunum 
gerçekleştirdiler.

Öte yandan önümüzdeki yıllarda 
yürürlüğe girmesi planlanan ve milli 
bir proje olan “Mevlana Değişim 
Programı” ile iki ülke öğrencilerinin 
ve öğretim elemanlarının değişimi 
planlanıyor. Bu kapsamda Adıyaman 
Üniversitesi, anlaşma imzaladığı 
Rusya Federasyonu üniversiteleri ile 
karşılıklı öğrenci ve öğretim elemanı 
değişimi de gerçekleştirebilecek.

aröl üniversitesi /aröl university

laboçevsky Devlet 
üniversitesi /

laboçevsky state university

naberejniye Çelni 
üniversitesi /
naberejniye Çelni university

işbirliği
collaboration
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Arol State University were done 
on June 2012. Our delegation 
signed agreements on educational 
collaboration with 3 universities.

Our delegation had pre –
agreements about the same 
programme  other 3 universities; 
Lobacevskiy State University, 
Moscow State Regional University 
and Russia Plihanova Economy 
University. The exact agreements 
will be signed soon.

RUSSIAN TRANSLATION AND 
RUSSIAN LANGUAGE AND 
LITERATURE DEpARTMENTS 
ARE COMING
By these collaborations, important 
studies will be done in the next 
period. So at once either a Russian 
Translation or Russian Language 
and Literature faculty is planned 
to open at Adıyaman University. 
Among the basic targets, for the 
sake of Adıyaman’s tourism and 
two countries touristic potentials; 
studies on “Tourism” will be done 
densely and some versatile scientific 

projects will be prepared soon. 
They are all among the targets of the 
project. 

During the trips, Ass. Assoc. Prof. 
Suat Aşkın and Ass. Assoc. Prof. Murat 
Ayan performed 9 presentations 
on “The Quality of Education” in 
Russian, English and Turkish at those 
universities. 

On the other hand, according to 
the national project called  “Mevlana 
Exchange Programme” which will be 
realised in the near future, students 
and the lecturers will be interchanged 
between two countries. It is being 
planned at present. By this project , 
Adıyaman University will interchange 
its students and academic staff 
with the universities in Russian 
Federation.

“Mevlana Değişim Programı” 
ile iki ülke öğrencilerinin 
ve öğretim elemanlarının 

değişimi planlanıyor.

By “Mevlana Exchange Programme” 
which will be realised in the near 

future, students and the lecturers 
will be interchanged between 

two countries.

rusya Plihanova 
Ekonomi üniversitesi /

Plihanova Economics 
university

Moskova Devlet Bölge üniversitesi /
  Moscow state Zone university

Kazan federal üniversitesi 
/Kazan federal university
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KALKINMANIN ANAHTARI: 
KAMU-ÜNİVERSİTE-SANAYİ 
İŞBİRLİĞİ 
KEY OF THE PROGRESS: THE PUBLIC-
UNIVERSITY-INDUSTRY COOPERATION

 KATILIMCILAR

▼	Vali Yardımcısı 
 Mehmet Uğur Arslan 

▼	Rektör Prof. Dr. 
 Mustafa Talha Gönüllü

▼	Türkiye Petrolleri Anonim
 Ortaklığı (TPAO) Bölge
 Müdürü Halil Murat Demir

▼	Adıyaman Ticaret ve Sanayi  
 Odası (ATSO) Başkanı   
 Mustafa Uslu

▼	Adıyaman Bilim, Sanayi   
 ve Teknoloji İl Müdürü 
 Hacı Daştan

▼	Kamu kurum ve kuruluşu  
 müdürleri, meslek örgütü  
 temsilcileri, sanayiciler,   
 öğretim üyeleri ve öğrenciler.

işbirliği
collaboration
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 “Bakanlık-üniversite-sanayi İşbirliğinin Geliştirilmesi” konulu toplantı 
üniversitemiz ev sahipliğinde yapıldı.

our university landlordised the meeting of “Collaboration of Ministry – university – Industry”.

S
aygı duruşu ve İstiklal 
Marşı’nın okunması ile 
başlayan toplantının 
açılışında konuşan Rektör 

Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü, 
kalkınmada, gelişmede, ilerlemede 
üniversite ve sanayi işbirliğinin 
çok büyük öneme sahip olduğunu 
belirterek, “Kamu-Üniversite-
Sanayi İşbirliğinin Geliştirilmesi 
Toplantısı”na ev sahipliği yapmaktan 
gurur duyduğunu ifade etti.

“ZAMAN AÇIĞIMIZI KApATMAK 
ZORUNDAYIZ”
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü, 
Türkiye’nin artık kendi kaderini 
değiştirmeye ve Anadolu’da tarihini 
yeniden yazmaya başladığını 
belirterek; “Her ilimizde artık 
bir üniversite var. Allah’a şükür 
kaynaklarımızı fark ediyor, bu 
kaynaklarımızı değerlendirmek 
için sanayicilerimizle, ticaret 
erbabımızla, hükümet yöneticileri 
ve bilim dünyasıyla hep beraber en 
güzel sonucu almak için çalışmalar 
içinde bulunuyoruz. Ama maalesef 
epeyce geciktik.  Gelişmiş ülkelerde 
1900’lü yılların ortalarından itibaren 
başlamış olan bir takım olguları 
biz bugün yaşıyoruz. Bu nedenle 
yapmamız gerekenler çok fazla, ama 

T
he meeting started 
with the standing in silence 
for a while and singing the 
National Anthem.Opening 

speech was done by our Rector 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü. 
He explained that the importance 
of collaboration of  University 
and Industry was really very 
much for progressing, developing 
and improving. He added that 
landlordising such a meeting called     
“The public-University-Industry” 
was so proud for him.

“WE HAVE TO CLOSE OUR 
DEFICIT OF TIME”
Prof. Gönüllü mentioned that 
Turkey started to change its faith 
and started to write the Anatolian 
history once again. He went on his 
speech: “Nearly every city has had 
a university recently. Thank to God 
that, we have been working hard for  
distinguishing and evaluating our 
sources by the collaboration of the 
businessmen, tradesmen, politicians 
and the experts of science. We want 
to do our best to reach the good 
results. But, unfortunately, we have 
been late for something. While the 
developed countries realised the 
facts in mid-1900’s, we only started 

pARTICIpANTS

▼	Vice Governor  
Mehmet Uğur Arslan 

▼	Rector Prof. Dr. 
Mustafa Talha Gönüllü

▼	Turkish Petrolium   
Anonymous Association 
(TPAO) Zone Director

 Halil Murat Demir

▼	Adıyaman Trade and Industry  
Chamber (ATSO) President   
Mustafa Uslu

▼	Adıyaman Science, Industry  
and Technology Provincial  
Director  Hacı Daştan

▼	Public Instutitions and
 organisations Directors, 

The representatives of    
Trade Chambers, Businessmen, 
academic staff and the 
students.
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en büyük handikabımız zaman ve 
insan israfıdır. İnsanımız mutlaka 
kendini iyi yetiştirmeli, zamanımızı da 
hiç israf etmemeliyiz” dedi.

Adıyaman Üniversitesi’nin her gün 
biraz daha geliştiğini vurgulayarak, 
“Nefes almaya bile vaktimiz olmuyor. 
Artık şehrimizin, ülkemizin gelişmesi 
için insanlar bir araya geliyorlar, 
düşünüyorlar, çalışıyorlar” ifadelerini 
kullanan Rektör Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü, “Kaynaklarımızı daha 
verimli kullanmak için elimizden 
geleni yapıyoruz. Bize öngörülen 
destekleri en iyi şekilde toplum 
hizmetine sonuçlanabilecek şekilde 
akademik birimlerimiz arasında 
organize ediyoruz. Bunun yanında dış 
paydaşlarımız olan sanayicilerimiz ve 
meslek örgütleri ile işbirliğine önem 
veriyoruz. Bu noktada sanayiciler, 
girişimciler ve ilgili kamu kurumlarıyla 
işbirliği halinde projeler üretilmesi için 
bir merkez oluşturma çalışmamız var. 
Bu proje merkezi ile ilgili yönergeyi 
senatomuzdan geçirdik. İnşallah 
en kısa sürede hizmete girecek. 
Paydaşlarımızla işbirliği içinde 
Adıyaman’ın gelişmesi doğrultusunda 
çalışmalar gerçekleştireceğiz” 
değerlendirmesinde bulundu.

Üniversitelere gerekli ilginin 
gösterilmesine vurgu yaparak 
“Marifet iltifata tabidir” diyen 
Prof. Dr. Gönüllü sözlerini şöyle 
sürdürdü; “Bugün gelişmiş ülkelere 

to realise them recently. Because of 
this, we have lots of things to do. Our 
greatest handicap is wasting time 
and people. Our people must bring 
up themselves well and we shouldn’t 
waste any time.”

He emphasized that our university 
has been developing day by day. Then 
he added: “Even we don’t have a time 
to breath. People come together, 
think and work for improving our 
cities and our country. We try to do 
our best to use our sources more 
profitable. We organise the resources 
with the units of our university to 
have the best results for the sake 
of the community. We also give 
importance to the collaboration with 
partners like businessmen and the 
trade organisations .We have been 
trying to build a center to evaluate 
the projects with the collaborations 
of the businessmen, enterpreneurs 
and the related public institutions. 
The instructions of the project 
center has been approved by our 
senate. I hope, it will be opened and 
serve in a very short time. We are 
going to realize some endeavours  to 
progress our city Adıyaman with our 
shareholders.

Mr. Gönüllü emphasized that 
universities need more interest by 
saying: “ Ingenuity is depended 
on compliments.” He went on his 
speech: “Today when we examine 

Toplantıda Bilim Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı, 

Bilim ve Teknoloji Genel 
Müdürlüğü ile KOSGEB 

tarafından sağlanan 
AR-GE hibe ve desteklerin 

tanıtımı yapıldı.

baktığımızda, 1900’lü yıllarda 
üniversitelere gereken önemi 
verdiklerini görüyoruz. Gelişme 
için ilim dünyasına önem verilmeli, 
onlarla beraber yürünmelidir. 
Üniversiteler toplumların 
işleyişlerinin bir katalizörü 
durumundadır. Yani işin hızlanması, 
geliştirilmesi ve daha iyi noktalara 
götürülmesinde bir araçtır. Bu aracın 
kullanılması için de gerekli ihtimamın 
gösterilmesi gerekir.”

Dünyanın geleceğinin bilim, sanayi 
ve teknoloji üzerine kurulduğunu 
ifade eden Adıyaman Ticaret ve 
Sanayi Odası (ATSO) Başkanı Mustafa 
Uslu ise,“ Bilim, sanayi ve teknoloji 
apayrı üç kavramdır. Bunlar adeta 
bir aracın şanzıman ve diferansiyeli 
gibidir. Bir aracın harekete geçmesi ve 
insanların bu araçtan istifade etmeleri 
için bu şanzıman ve diferansiyelin 
birbirine bağlı olması gerekiyor. Aksi 
takdirde her iki kavram da bir şey 
ifade etmemektedir. Dolayısıyla eğer 

işbirliği
collaboration
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the developed countries, they 
gave the necessary importance 
to the universities by the years 
1900’s. In order to progress, we 
have to give importance to science 
a lot and walk together with it. 
Universities are the cathalizators 
of the publics’ processes. I mean, it 
is the instrument to accelerate the 
process, to improve it and to take it 
to the better points. In order to use 
this instrument better, we have to be 
more sensitive.”

Mustafa Uslu the President 
of Adıyaman Trade and Industry 
Chamber (ATSO) told that the 
future of the world is based on 
science, industry and technology.
Then he said: “Science, industry 
and technology are so different 
aspects from each other. These are 
like the transmission box and the 
differential gear in a car. In order 
to move the machine, there should 
be a connection between these two 
parts. Otherwise, seperately, non of 
two aspects has a function. So, if we 

Bilim sanayi ve teknoloji İl Müdürü 
   hacı Daşran

Bilim sanayi ve teknoloji Bakanlığı 
    uzman Personel rıza alagöz

adıyaman atso Başkanı Mustafa uslu

At the meeting, the RE-DE 
(Research and Development) 

donation  and supports 
afforded by the Science 

Industry and Technology 
Ministry, Science and 

Technology General Directory 
and KOSGEB  were presented.

really want to improve our country 
just like the developed countries and 
be one of the top-10 countries on the 
world, we have to bound these three 
items together tightly and move.

After the opening speeches, 
the meeting went on with the 
presentations. Science, Industry 
and Technology Ministry Expert 
Rıza Alagöz presented “RE-DE and 
Innovation Support Programme”, 
Adıyaman KOSGEB Director Adnan 
Akyuz presented “KOSGEB Supports”, 
İpekyolu Improvement Agent 
Coordinator Onur Yıldız presented 
“Financial Support Programme to 
reduce the difference of the Internal  
Regional Development.”

“RE-DE ExpENSES WILL 
INCREASE”
The Provincial Director of Science, 
Industry and Technology Hacı 
Daştan said: “The importance that is 
given to the science and technology 
is measured by looking at the ratio 
of  RE-DE expenses to the Total 
Gross National  Product. This ratio 
is above 2 percent in the developed 
countries, it is 0.84 in Turkey. Using 
these datas, our Ministry decided to 
use some programmes related with 
Technology Progressing Regions, 
San-Tez Programme, RE-DE centers, 
Technoattempt Capital Support 
Programmes to support the RE-DE 
activities, to develop the University-
Industry collaboration  and to change  
the academic information into  
added-value.”

bugün ülkemizi muaasır medeniyetler 
seviyesine çıkarmak istiyorsak, 
dünyanın en büyük 10 ekonomisi 
arasına almak istiyorsak, bu üç 
kavramı birbirinden ayırt etmeden 
buluşturup harekete geçirmemiz 
gerekiyor” diye konuştu.

“AR-GE HARCAMALARI 
ARTACAK”
Bilim, Sanayi ve Teknoloji İl Müdürü 
Hacı Daştan, bilim ve teknolojiye 
verilen önemin ölçüsünün AR-GE 
harcamalarının Gayri Safi Yurt İçi 
hasılasına oranı olduğunu belirterek; 
“Bu oran gelişmiş ülkelerde yüzde 2’nin 
üzerinde seyretmekteyken Türkiye’de 
ise 0.84 seviyelerindedir. Bu gerçekten 
hareket ederek Bakanlığımız; AR-
GE faaliyetlerinin desteklenmesi, 
üniversite-sanayi işbirliğinin 
geliştirilmesi ve üniversitelerdeki 
akademik bilginin katma değere 
dönüşebilmesi amacıyla, Teknoloji 
Geliştirme Bölgeleri, San-Tez Programı, 
Ar-Ge Merkezleri, Teknogirişim 
Sermayesi Desteği programlarını 
uygulamaya başladı.” dedi.

Açılış konuşmaların ardından 
toplantı, sunumlarla devam etti. 
Bilim, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Uzman Personeli Rıza Alagöz “AR-
GE ve Yenilik Destek Programları”, 
Adıyaman KOSGEB Müdürü Adnan 
Akyüz “KOSGEB Destekleri” 
ve İpekyolu Kalkınma Ajansı 
Koordinatörü Onur YILDIZ ise “Bölge 
İçi Gelişmişlik Farklarının Azaltılması 
Mali Destek Programları” başlıklı 
sunumlar gerçekleştirdiler.
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BU YIL ADIYAMAN 
ÜNİVERSİTESİ’NE 
4728 ÖĞRENCİ 

KAYIT YAPTIRDI
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4728 STUDENTS 
REGISTERED TO 
ADIYAMAN UNIVERSITY 
THIS YEAR

the number of our 
students reached to 
15.000.

A
ccording to the results 
of 2012 LYS, 4728 students 
had right to be registered 
to Adıyaman University 

and they all came and finished their 
registration. Besides the central 
campus, vocational schools which 
are in Kahta, Besni and Gölbaşı had 
the registration of their students for 
5 days.

We have given consultancy service 
to our students and their parents 
during the registration period. 
While our Rector Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü, Vice Rector Prof. Dr. 

öğrenci sayımız 
15.000’e ulaştı. 

LYS 2012 sonuçlarına 
göre Adıyaman 
Üniversitesi’ne yerleşmeye 
hak kazanan toplam 

4728 öğrenci için kayıt işlemleri 
tamamlandı. Merkez yerleşkesinin 
yanı sıra meslek yüksekokullarının 
bulunduğu Kahta, Besni ve Gölbaşı 
ilçelerinde de gerçekleştirilen kayıtlar 
beş gün sürdü. 

Kayıt işlemleri sırasında öğrenci 
ve velilerine üniversite görevlileri 
tarafından danışmanlık hizmeti 
verildi. Rektör Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü,  Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Ahmet Pınarbaşı ile kayıt işlemlerini 
yerinde incelerken, Türkiye’nin 
değişik illerinden gelen öğrenciler ve 
veliler ile sohbet etti.

Türkiye’nin 77 ilinden öğrencilerin 
Adıyaman Üniversitesi’ne yoğun ilgi 
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gösterdiklerini ifade eden Rektör 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü;  
“2012-2013 eğitim-öğretim yılının 
ilk kayıtlarını yaptık. Üniversitemize 
büyük rağbet var. Bu bizim için çok 
mutlu edici bir gelişmedir. Tam 77 
vilayetten öğrenciler üniversitemizi 
tercih etti. Bu iller arasında ülkemizin 
batısından İstanbul’dan, Ankara’dan 
İzmir’den Konya’dan, Trabzon’dan çok 
sayıda öğrenci üniversitemize yerleşti. 
İstanbul’dan 143 öğrenci, Konya’dan 
24 öğrenci, İzmir’den 21 öğrenci 
Ankara’dan 40’ın üzerinde öğrenci 
Adıyaman Üniversitesi öğrencisi 
olmayı tercih etti. Bu tablo Adıyaman 
Üniversitesi’nin artık ulusal bir 
üniversite olduğunu göstermektedir. 
Önümüzdeki günlerde inşallah ilk 
uluslararası öğrencilerimizi de almış 
olacağımızı düşünüyoruz. Bununla 
ilgili çalışmalarımız sürüyor. İnşallah 
bunu da başaracağız” dedi.

“ADIYAMAN ÖĞRENCİLERİMİZE 
SAHİp ÇIKACAKTIR…”
Adıyaman Üniversitesi’nin ilk 
yerleşmede yüzde 93 oranına 
ulaştığını kaydeden Rektör Prof. 
Dr. Mustafa Talha Gönüllü, “Genel 
itibariyle kamu üniversitelerinde bu 
sene ortalama olarak ilk yerleşmeler, 
yüzde 85 oranında gerçekleşmiştir. 
Adıyaman Üniversitesi ise yüzde 93 
oranı ile bu rakamın üzerine çıkmıştır.  
Açtığımız kontenjanların hepsini 
doldurduk.  Ek yerleştirmelerle 
öğrenci mevcudumuz 15 bini geçiyor. 
Doğrusu bizim istediğimiz bir tablo 
gerçekleşti.  Ayrıca yüksek puan alan 
öğrencilerin Adıyaman Üniversitesi’ni 
tercih ettiğini müşahade ettik. Bu 
durum üniversitemizin kredisini 
artırmış oldu. Tabi bunun 
Adıyaman’a da pozitif yansımaları 

Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü :

Yüksek puan 
alan öğrenciler 

Adıyaman 
Üniversitesi’ni 

tercih etti. 

olacaktır. Önümüzdeki yıllarda 
bunun daha da ileriye gideceğini 
söyleyebiliriz. Ek yerleştirmede 
Mühendislik Fakültemizin iki yeni 
bölümüne Türkiye’nin her yerinden 
öğrencilerimizi bekliyoruz” 
şeklinde konuştu.

Adıyamanlıların öğrencilere 
sahip çıkacağına inandığını ifade eden 
Rektör Prof. Dr. Gönüllü; “Adıyaman 
Üniversitesi öğrenci odaklı bir 
üniversitedir. Öğrencilerimiz bizim 
için çok önemlidir.  Dış paydaşımız 
olarak toplumun da öğrencilerimize 

kayıt
registry
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Ahmet Pınarbaşı were controlling the 
registration period, they had talked 
to the students and parents coming 
from different cities. 

“From 77 cities of Turkey, students 
chose our university” said our  Rector 
Gönüllü. “We had finished the first 
registrations of 2012-2013 Academic 
Year. Our university is chosen by 
many students, this progress  makes 
me so happy. Exactly, students  from 
77 different cities have chosen us. 
Among these cities from İstanbul, 
Ankara, İzmir, Konya and Trabzon 
many students have been our 
students this year. 143 students from 
Istanbul, 24 students from Konya, 
21 students from İzmir, and more 
than 40 students from Ankara have 
been registered to our university. 
This makes our Adıyaman University 
to be the national university. In the 
near future we will welcome some 
international students too. The 
procedure has been going on for this, 
I wish we will succeed this too.”

Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü :

Students who had 
high grades chose our 

university.

“ADIYAMAN WILL TAKE  
CARE OF OUR STUDENTS…”
“For the first registration period, 
we had a ratio of 93%” said Rector 
Prof. Dr. Mustafa Talha Gönüllü and 
added: “Generally this year the other 
universities could have a registration 
ratio of 85%. But at our university, it has 
been 93% which is much more than the 
others. We have filled all of the quato 
of the instutitions. By the additional 
registration our students number 
reached to 15.000. In deed, this is the 
scene we needed to have. Besides this, 
students who have high grades chose 
our university and this increases our 
university’s credit. Of course this will 
have good reflections to Adıyaman, too. 
To the 2 new faculties of engineering, 
we are expecting some more students 
all over Turkey.”

“The citizens of Adıyaman will take 
care of our students I believe” said Prof. 
Dr. Mustafa Talha Gönüllü and went 
on: “Adıyaman University is  a student 
based university. Our students are very 
important for us and I believe that out 
of the campuses, people of Adıyaman 
will behave very well to our students. 
The benefit of this will be seen soon.”

Students said that “The registration 
period had finished without any trouble 
by the warm support of the staff” and 
added they believe that they will be 
successful at Adıyaman University. 

At the date of 8-9-10 of October, 
2012, for the first time our engineering 
faculty’s Food Engineering, Material 
Engineering, Islamic Science 
Faculty’s Religion Culture and 
Moral Teaching, Besni Vocational 
School’s Mechatronic Department, 
Kahta Vocational School’s Bank and 
Insurance department, Map and 
Cadastre department, Tourism and 
Hotel Management, Laborount and 
vet health departments have had their 
first registrations.

en iyi muameleyi yapacaklarını, 
bize yardımcı olacaklarını 
düşünüyoruz. Adıyaman tabi ki 
bunun faydasını dolaylı olarak 
görecektir.” dedi.

Kayıt işlemlerinin sorunsuz bir 
şekilde gerçekleşmesi için her türlü 
desteği gördüklerini ifade eden 
öğrenciler Adıyaman Üniversitesi’nde 
başarılı bir öğrencilik geçireceklerine 
inandıklarını belirttiler. 

Üniversitenin 8-9-10 Ekim 2012 
tarihleri arasında gerçekleştirilen 
ek kontenjan kayıtlarında ise 
Mühendislik Fakültesi Gıda 
Mühendisliği Bölümü, Malzeme 
Mühendisliği Bölümü, İslami İlimler 
Fakültesi Din Kültürü ve Ahlak 
Bilgisi Öğretmenliği Bölümü, Besni 
Meslek Yüksekokulu Mekatronik 
Bölümü, Kahta Meslek Yüksekokulu 
Bankacılık ve Sigortacılık Bölümü, 
Harita ve Kadastro Bölümü, Turizm 
ve Otel İşletmeciliği, Laborant ve 
Veteriner Sağlık Bölümlerine bu yıl ilk 
kez öğrenci alındı.
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TIP FAKÜLTEMİZ ADIYAMAN’DAKİ 
İLK ANJİYO’YU GERÇEKLEŞTİRDİ
OUR MEDICAL FACULTY PERFORMED 
THE FIRST ANGIO IN ADIYAMAN

sağlık
health
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adıyaman’da ilk anjiyo operasyonu, üniversitemiz tıp fakültesi 
hastanesinde halil Gelir adlı hastaya başarıyla uygulandı.

the first angio in adıyaman was performed successfully at our Medical 
faculty’s hospital to halil Gelir.

Ü
niversitemiz Tıp 
Fakültesi Hastanesi’nin 
hizmete girmesi ile 
Adıyaman’da yapılamayan 

ameliyatlara bir yenisi daha eklendi. 
Tıp Fakültesi Kardiyoloji Anabilim 
Dalı Başkanı Prof. Dr. Sami Özgül ve 
ekibi tarafından kalp krizi geçiren 
Halil Gelir adlı hastaya uygulanan 
anjiyo başarıyla tamamlandı.  

İL DIŞINDAN HASTA 
KABULUNE BAŞLANDI
Törenin açılışında konuşan Kardiyoloji 
Anabilim Dalı Başkanı Prof. Dr. 
Sami Özgül, Adıyaman’da modern 
kardiyoloji ve anjiyo laboratuarlarını 
açtıklarını belirterek, sadece Türkiye’de 
değil, dünyadaki merkezlerde ne 
yapılıyorsa, aynı hizmeti Adıyaman’a 
vereceklerini söyledi.

Prof. Özgül, “Hiçbir acil kalp 
hastası Adıyaman’dan bir yere 
gitmeyecek. Burada kalple ilgili her 
türlü müdahale yapılacak. Allah 
yüzümüzü kara çıkarmasın. Kesinlikle 
güven içinde çağdaş bir hizmet 
verileceğinden Adıyaman halkı emin 
olsun. Dışarıya sevkler olmayacağı 
gibi artık Adıyaman’a dışarıdan hasta 
gelmeye başladı. Kahramanmaraş’tan, 
Gaziantep’ten hastalara randevu 
veriyoruz. Tıp Fakültemiz bir merkez 
oldu.” dedi.

A
fter the opening of 
our university’s Medical 
Faculty Hospital an 
operation which couldn’t 

be done in Adıyaman before was 
performed. Medical University 
Cardiology Department Branch’s chief 
Prof. Dr. Sami Özgül and his team 
performed  a successful angio to Halil 
Gelir who was having a heart attack.

ACCEpTING pATIENTS 
OUT OF ADIYAMAN HAS 
STARTED
Medical University Cardiology 
Department Branch’s chief Prof. Dr. 
Sami Özgül made an opening speech 
and said: “We have opened modern 
cardiology and angio labs so we can 
easily serve the patients in Adıyaman 
as like other medical centers not only 
in Turkey but as well as the other 
centers on the world.”

Prof. Özgül said: “Nomore patients 
will go out of Adıyaman to be cured. 
Here we are able to interference to 
anybody who has sufferings from 
heart. Allah bless us. Adıyaman 
citizens must be sure to be cured 
safely with modern services. Nobody 
will go out of Adıyaman to be cured 
and even patients from other cities 
are coming to our hospital. We are 
making appointments with the 

YAZI / artIClE, EXPErt / uZM. aBDullah KEsİCİ
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Prof. Dr. sami özgül Vali Mahmut Demirtaş

Prof. Dr. Sami Özgül: 
Kahramanmaraş’tan, 

Gaziantep’ten hastalara 
randevu veriyoruz.  Tıp 

Fakültemiz bir merkez oldu.

Prof. Dr. Sami Özgül :   
We are making  appointments 

with the  patients from 
Kahramanmaraş and  

Gaziantep. Our Faculty’s 
hospital has become a center.
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Dr. hüseyin Şen Prof. Dr. Mustafa Yılmaz

Dr. Mehmet Emin taş

Milletvekili Murtaza Yetiş

Tıp Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Mustafa Yılmaz ise fakülte hakkında 
bilgi vererek şunları söyledi: 
“Fakültemizde 8 profesörümüz, 
1 doçentimiz (Tıp fakültemizin 
yetiştirdiği ilk doçenti) 50 yardımcı 
doçentimiz, 6 araştırma görevlimiz 
çalışıyor. Personelimizin hepsi 
birbirinden değerli insanlardır. 181 
öğrencimiz, İnönü Üniversitesi Tıp 
Fakültesi’nde eğitimlerine devam 
ediyorlar. İlk başta önümüzdeki eğitim 
yılında birinci sınıf öğrencilerini 
daha sonra da bütün klinik branşların 
tamamlanması ile tüm öğrencilerimizi 
Adıyaman’a alacağız.” 

İl Sağlık Müdürü Dr. Mehmet Emin 
Taş ise başlayan anjiyo uygulamasının, 
3. basamak sağlık hizmetinin 
Adıyaman’a kazandıracaklarının 
habercisi olduğunu belirterek, “Ortaya 
güzel bir eser çıktı ve Adıyaman 
halkına hizmet vermeye başladı. Uzun 
yıllar boyunca nitelikli birimlerin 
olmayışından dolayı, il dışına hasta 
sevk etmek zorunda kaldık. Artık 
bugün hastaları kendi ilimizde tedavi 
etme imkanına kavuşuyoruz” dedi.

“YOĞUN BAKIM ÜNİTESİ 
BÜYÜK İHTİYAÇ”
Kamu Hastaneleri Birliği Genel 
Sekteri Dr. Hüseyin Şen, bu gelişmenin 
kaliteli sağlık hizmeti için bir başlangıç 
olacağını kaydederek; “Anjiyo yapıldı, 
yarın inşallah Kardiyovasküler 
Cerrahide küçük bir ameliyatımız 
olacak. Önümüzdeki haftadan itibaren 
açık kalp ameliyatları başlayacak. 

patients from Kahramanmaraş 
and from Gaziantep. Our Faculty’s 
hospital has become a center.”

Dean of Medical Faculty Prof. Dr. 
Mustafa Yılmaz gave information about 
the faculty and added: At our faculty we 
have 8 proffesors, 1 associate proffessor 
(he is the first lecturer that our faculty 
trained), 50 assistant proffessors, 6 
resarch associates. All of our staff are 
well-equipped. Our 181 students are 
having education at İnönü Unıversity 
right now. Next year, starting with 
the 1st. class students, we are going to 
have all of our medical students to our 
Adıyaman University after completing  
all the clinic branches.

Provincial Director of Health Dr. 
Mehmet Emin Taş reminded the first 
angio they had performed and this 
will provide the 3.level health service  
to Adıyaman. He went  on his speech: 

“There has been a good work and this 
started to serve to Adıyaman public.
For over years, as we didn’t have 
qualified unites and equipments, our 
patients were to go out of Adıyaman.
But now, we can cure the patients in 
our own city.”

“INTENSE CARE UNIT IS A 
GREAT NECESSITY”
The Union of  Public Hospitals 
General Secretary Dr. Hüseyin Şen 
said; “That development has been a 
good starting to have a qualified health 
service. Angio was done, tomorrow, 
a small cardiovascular operation is 
going to be performed and next week, 
we are going to perform an open-heart 
operation. The reason of going to 
other cities  is the lack of having the 
Intense Care Unit. I hope, by opening 
a well-equipped and large Intense 
Care Unit both to our hospital and 
another hospital having 400 beds in 
the near future. We will be able to 
prevent people going out of the city to 
be cured.”  

“IT WAS A DREAM BUT IT 
BECAME TRUE.”
The Mayor Necip Büyükaslan 
said; people had serious problems 
when they were sent to other cities’ 
hospitals to be cured for years. The 
present conditions related with good 
developments in health services 
could not be imagined. 

AKP Adıyaman Deputy Murtaza 
Yetiş said; today’s conditions have 
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been realized altogether and added: 
“The ideal condition of  Turkey’s  
standard about health is seen here.”

AKP Group Vice Chairman Ahmet 
Aydın said the improvement in health 
in Adıyaman was a dream but it comes 
true now. Today, except some specific 
branches, people  in Adıyaman have a 
chance to be cured in their own city. 
This will increase. When our hospital 
serves full capacity, out of some very 
special manners, there will be no 

Milletvekili ahmet aydın Belediye Başkanı necip Büyükaslan

Sevklerin en büyük sebebi yoğun 
bakım ünitesi eksikliği. İnşallah hem 
bu hastanemizde hem de açılacak 400 
yataklı hastanemizde çok büyük yoğun 
bakım üniteleri açarak, bu sevklerin 
önüne geçeceğiz” şeklinde konuştu.

“HAYALDİ GERÇEK OLDU.”
Belediye Başkanı Necip Büyükaslan 
ise Adıyaman’da yıllarca başka illere 
hasta sevk edilmesi nedeniyle ciddi 
sıkıntılar yaşandığını belirterek, bugün 
sağlıkta yaşanan güzel gelişmelerin 
hayal bile edilemediğini söyledi.

AK Parti Adıyaman Milletvekili 
Murtaza Yetiş; el birliği içinde 
bugünlere gelindiğini belirterek, 
“Türkiye’deki sağlık hizmetlerinin 
ideal noktasının şu an burada 
yaşandığı kanaatindeyim” dedi.

AK Parti Grup Başkanvekili Ahmet 
Aydın, Adıyaman’da sağlık alanında 
yaşanılanları ‘hayaldi gerçekleşti’ 
şeklinde tanımlayarak; “Allah’a 
şükür, bugün çok spesifik konular 
hariç büyük oranda insanımız artık 
Adıyaman’da tedavi imkanına kavuştu. 
Bu gittikçe artacak. Hastanemiz tam 
kapasite hizmete başlayınca çok özel 

 AK Parti Grup 
Başkanvekili Ahmet 

Aydın: Çok özel 
konular hariç büyük 

oranda insanımız artık 
Adıyaman’da tedavi 

imkanına kavuştu.
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nedenler hariç sevkler olmayacak. 
Ayrıca Adıyaman’da sağlıkta devam 
eden çok ciddi yatırımlar var. Bu 
projelerin bitmesi halinde emin olun 
30 yıl sonrasının nüfusunun ihtiyacını 
karşılayabilecek bir pozisyonda 
olacağız.” dedi.

Adıyaman Valisi Mahmut 
Demirtaş ise Adıyaman’da sağlıkta 
güzel gelişmelere tanıklık ettiklerini 
belirterek, emeği geçenlere 
teşekkür etti.

going out of the city. Besides this, 
some serious investment projects 
on health are being progressed in 
Adıyaman. By  the results of these 
projects, be sure that, we will be in a 
position that will fulfill the needs of 
the population of 30 years.

Adıyaman Governor Mahmut 
Demirtaş said that they are witnessing 
nice developments  related with 
health in Adıyaman and thanked to 
everybody who contributed. 

AKP Group Vice Chairman 
Ahmet Aydın: Except some 
specific branches, people  in 

Adıyaman have a chance to be 
cured in their own city. 
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UYGULAMA OTELİ AÇILDI
THE PRACTICE HOTEL HAS  BEEN OPENED 

adıyaman Belediye 
Başkanı necip 
Büyükaslan: Geleceğin 
turizmcilerinin 
üniversitemizde 
yetiştirilmesini bir şans 
olarak görüyoruz. 

adıyaman Mayor necip 
Büyükaslan: It is a big chance 
that the tourism professionals 
of the future will be trained 
at our university.

Ü
niversitemizde 
Turizm ve Aşçılık 
eğitimi alan öğrencilerin 
uygulamalı eğitimlerini 

gerçekleştirmeleri ve Üniversitemize 
gelecek olan misafirlerin ağırlanması 
amacıyla yapılan Adıyaman 
Üniversitesi Meslek Yüksekokulu 
Turizm Uygulama Oteli, törenle 
hizmete açıldı.

“GELİŞMEKTE OLAN BİR 
ÜNİVERSİTEYİZ”
Açılış töreninde bir konuşma yapan 
Rektörümüz Prof. Dr. Mustafa Talha 
Gönüllü, “Adıyaman Üniversitesi 
olarak birçok açılış törenini ve 
yeniliği ardı ardına gerçekleştiriyoruz. 

Gelişmekte olan bir üniversiteyiz. 
Ardı ardına gerçekleştirdiğimiz açılış 
ve yeniliklerimizin bir yenisini daha 
burada görmekteyiz” diye konuştu.

Uygulama Otelinin hem Adıyaman 
ve bölge turizmine hem de Türkiye 
turizmine büyük katkılar sağlayacağını 
belirten Adıyaman Belediye Başkanı 
Necip Büyükaslan ise, “Adıyaman 
Üniversitesi Meslek Yüksekokulu’nun 
Adıyaman Turizmine hizmet edecek 
insanların yetişmesinde büyük 
katkıları olduğuna inanıyoruz. 
Geleceğin turizmcilerinin burada 
yetiştirilmesini bir şans olarak 
görüyoruz. Öğrenciler teorik eğitimin 
yanında uygulamalı eğitim de 
alabilecekler.” şeklinde konuştu. 
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A
dıyaman University 
Vocational School’s 
Tourism Practice Hotel has 
been opened to service with 

a ceremony. Our students of Tourism 
and Cookery Department will have a 
chance to be trained practically. Our 
guests will stay there too.

“WE ARE AN IMpROVING 
UNIVERSITY”
Our Rector Prof. Dr. Mustafa 
Talha Gönüllü had a speech at the 
ceremony and said: “As The Adıyaman 
University, we are realising many 
new openings and many innovations 
one after other. We are an improving 
university. Here, today, we are having 
one more innovation and opening.”

Adıyaman Mayor Necip Büyükaslan 
told  that: “Our  Practice Hotel will have 
a great contribution to both Adıyaman’s 
regional tourism and Turkish tourism. 
I believe that Adıyaman University 
Vocational School has a remarkable 
contribution to train qualified staff who 
will servet o the Adıyaman Tourism. I 
see and believe, it is a great chance that 
the tourism professionals of the future 
will be trained at our school here. Our 
students will have a chance to have 
their practice studies besides their 
theoretical lessons.”

“OUR SUppORTS WILL GO ON”
Adıyaman AKP Deputy Mehmet 
Erdoğan said: “I hope Practice Hotel 
will bring prosperity, luck and mercy 
to everybody in Adıyaman. By means 
of this hotel, a serious gap of Adıyaman 
tourism will end. As the politicians 
we are going on supporting our 
university in any case related with its all 
necessities. When we were elected in 
2006, the people of Adıyaman wanted 
to have a university in Adıyaman. We 

thought that having a university in 
Adıyaman is as important as being 
a city. Thank God that Adıyaman 
University has more than 15.000 
students this year while it had 3.000 
students  once at the beginning. I thank 
to everybody who contributed to this.”

“ADIYAMAN IS A TOURISM CITY”
AKP Group Deputy Chairman Mr. 
Ahmet Aydın said: “Be sure that if 
you work hard and produce strong, 
concrete and useful projects for your 
people,  you will have good results. 
We have filled a serious gap of our 
city by opening this Practice Hotel 
here. Although Adıyaman is a tourism 
city we have an important problem 
about finding qualified tourism 
professionals. For this reason, we 
founded an Anatolian Tourism and 
Hotel Management High School in 
Kahta last year. It has a practice hotel, 
too. We also have a vocational school 
at Adıyaman University. I hope, our 
students, our youth and our people 
will have a good education starting 
with their secondary school period 
up to university education by the 
collaboration of these two educational 
institutions which provides Adıyaman 
a good statue that it deserves.”

“COMpETITION WITH THE 
WORLD” 
Adıyaman Governor Mahmut Demirtaş 
said : “With this institution, we can 
have a chance to educate our students 
well equipped with the academic 
level and high qualities by giving them 
necessary information and skills by 
means of practicing their theoretical 
subjects in the real tourism occasions.” 

The Opening Ceremony finished 
by cutting the ribbon and food 
presentation to the invitees.  

“DESTEKLERİMİZ DEVAM 
EDECEK”
Uygulama Otelinin Adıyaman için 
hayırlar, uğurlar ve bereketler getirmesi 
temennisinde bulunan Adıyaman AK 
Parti Milletvekili Mehmet Erdoğan ise, 
“Bu otel sayesinde turizm konusunda 
Adıyaman’ın bir eksiği giderilmiş 
olacak. Biz siyasiler, Üniversitemizin 
yapacağı bütün hizmetlerde gerekli 
desteği vermeye devam edeceğiz. Biz 
2006 yılına geldiğimizde Adıyamanlılar 
illerine üniversite istemişlerdi. 
‘Adıyaman’da üniversite olması 
Adıyaman’ın il olması kadar önemlidir’ 
diye düşünüyorduk. Çok şükür 3 bin 
öğrenciden şu an 15 bini aşan öğrenci 
potansiyeline ulaştık. Emeği geçen 
herkese teşekkür ediyorum” dedi.

“ADIYAMAN BİR TURİZM KENTİ”
AK Parti Grup Başkanvekili Ahmet 
Aydın ise, “Çalışırsanız sağlam, somut 
ve bu halkın yararına olabilecek makul 
projeler üretirseniz, emin olun netice 
alabiliyorsunuz. Uygulama Otelinin 
hizmete açılması ilimizin bir eksiğini 
gidermiştir. Adıyaman bir turizm 
kenti. Fakat turizmde kalifiye personel 
sıkıntısı var. Biz bunun için geçtiğimiz 
yıllarda Kahta’da Anadolu Turizm 
Otelcilik Meslek Lisesi’ni kurduk. 
Uygulama Oteli de var. Adıyaman 
Üniversitemizde de yüksekokulumuz 
var. İnşallah buradaki bir işbirliği 
ve eşgüdüm sayesinde ortaokul 
yıllarından başlayıp üniversiteyi 
bitirene kadar insanımız, gençlerimiz, 
çocuklarımız bu okullarda eğitim 
alırlar ve Adıyaman, turizmde de hak 
ettiği noktaya ulaşır.” diye konuştu.

DÜNYAYLA REKABET
Adıyaman Valisi Mahmut Demirtaş 
ise konuşmasında, “Bu otelimizde 
akademik düzeyde yüksek kalitede 
kalifiye personel yetiştirilmesi 
yönünde öğrencilerimize gerekli bilgi 
ve beceriler uygulamalı olarak da 
aktarılarak, onlara gerçek ortamda 
turizmi öğrenme ve anlama imkanı 
sağlanacaktır.” şeklinde konuştu. 

Düzenlenen açılış töreni kurdele 
kesimi ve davetlilere sunulan ikram ile 
sona erdi.
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ropörtaj
interview

Devlet Demiryollarından 1976 yılında emekli olan Şeref 
Erdimez ile Gölbaşı’na birkaç kilometre uzakta yalnız yaşadığı 
ozan Köyü’ndeki evinde geçmişe yolculuk yaptık. 

We had  a trip to the past with Şeref Erdimez, who got retired of State 
Railways in 1976, is living lonely in Ozan Village a few kilometres from Gölbaşı.
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RÖpORTAJ / IntErVIEW  I ass.assoC.Prof. Dr. / YrD. DoÇ. Dr. Yasİn DoĞan

ATATÜRK’ÜN 
MAKİNİSTİ: 
GÖLBAŞILI  
ŞEREF ERDİMEZ
THE ENGINE DRIVER OF 
ATATÜRK: ŞEREF ERDİMEZ 
FROM GÖLBAŞI
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G
ölbaşının tarihi, 
demiryollarının buradan 
geçmesiyle paralel 
bir şekilde gelişmeye 

başlamıştır. Gölbaşına ilk tren Adana 
üzerinden gelmiştir. Malatya’yı 
Adana’ya bağlayan demiryolunun 1931 
yılı başlarında tamamlanması üzerine 
Atatürk, 13 Şubat 1931 günü trenle 
Adana’dan Malatya’ya gitmiş, 14 şubat 
1931 tarihinde Gölbaşı’ndan geçmiştir. 
Malatya’da bir gece kaldıktan sonra 
yine Gölbaşı üzerinden Mersin’e 
gitmiştir. Tabi o zaman Gölbaşı, henüz 
bir köy veya ilçe olmaktan uzak bir 
istasyondan ibaretti ve muhtemelen 
Atatürk’ün geçişine tanık olmaları da 
çok zordu.

İşte  bu sebeple demiryolları ve 
Gölbaşı bağlamında, tarihin pek çok 
kesitine tanıklık etmiş Gölbaşı’nda 
yaşayan Devlet Demiryollarından 1976 
yılında emekli olan Şeref Erdimez ile 

G
ölbaşı’s history 
started to improve by the 
railway passing through the 
town. The first train came to 

Gölbaşı from Adana. 
At the beginning of 1931, the railway 

from Malatya to Adana was put into 
service and Ataturk travelled to Malatya  
from Adana on 13th. February 1931. His 
train passed through Gölbaşı on 14th. 
February, 1931. He stayed in Malatya 
one night and then returned to Mersin 
passing through Gölbaşı again. Gölbaşı 
wasn’t a town or a village in those days, 
it was just a small station. So, probably, 
nobody could witness  the passing of 
Ataturk  from there.

Related with railways and Gölbaşı; 
Serif Erdimez, who is living in Gölbaşı 
and  got retired of State Railways in 
1976, is a characteristic witness of the 
history. It is really very important to 
talk and travel to the past with  Mr. 
Erdimez in his village-Ozan Village a 
few kilometres far from Gölbaşı. Serif 
Uncle said he was born in Hijri 1336 

>>>
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Atatürk, 13 Şubat 1931 
günü trenle Adana’dan 
Malatya’ya gitmiş, 14 
şubat 1931 tarihinde 
Gölbaşı’ndan geçmiştir. 
Malatya’da bir gece 
kaldıktan sonra yine 
Gölbaşı üzerinden 
Mersin’e gitmiştir. 

Atatürk travelled to 
Malatya from Adana on 
13th. February, 1931. On 
14 th. February 1931 he 
passed through Gölbaşı. 
After staying in Malatya 
one night, he returned to 
Mersin passing through 
Gölbaşı again. 

( approximately  1917-1918 with our 
calendar ). But in deed, he told us that 
he is more than 100 years old. 

Uncle Şeref, can you tell us 
about you?
I was born on 1336 (Hijri) in Balkarlı 
Village. My father got married there. 
My mother died. I haven’t ever seen 
my mother. They brought me here. 
There wasn’t  any train or something 
in those years. My grandmother 
brought me up. My father’s name 
is Mehmet. He escaped from the 
army and got married  10 times. He 
was borught up by the  aghas. I don’t 
remember  the 1st. World War but I 
remember  the 2nd. World War during 
which I had been  a soldier in Afyon 
for 4 years. Russians had a war with 
Germans in those days.

Well, had you ever gone to school?  
No. There was a school in our village 
and the school was for 3 years. There 
were educators in those days , they 
came to the village on horses and 
they taught how to write. There was  
Huseyin Hoca  in Harmalı Village;   
Kara Hoca and Mehmet Hoca in 
other villages. They all died. Nobody 
stayed.

Gölbaşı’na birkaç kilometre uzakta 
yalnız yaşadığı Ozan Köyü’ndeki 
evinde geçmişe yolculuk yapmak 
oldukça önem arz etmektedir. Şeref 
Amca nüfusta Hicri 1336 (Miladi 1917-
1918) doğumlu olduğunu söylüyor 
ama, aslında kendi ifadesiyle 100 yaşını 
geçtiğini belirtmeden geçemiyor.

Şeref Amca bize kendinizden 
bahseder misiniz?
1336 doğumluyum. Doğma büyüme 
Balkarlı Köyü’ndenim. Babam orada 
evlenmiş. Annem ölmüş, ben annemi 
hiç görmedim. Beni getirmişler buraya, 
o zaman tren yolu yok bir şey yok. 
Nenem bakmış bana. Babamın adı 
Mehmet idi; zamanında askerlikten 
kaçmış, 10 tane hanım almış, ağaların 
yanında büyümüş kendisi. I. cihan 
harbini hatırlamıyorum ama, 2. Cihan 
harbinde Afyon’da 4 yıl (48 ay) askerlik 
yaptım. O zamanlar Alamanla Rus’un 
savaşı vardı.

Peki, hiç okula gittiniz mi?
Hayır. O zaman 3’e kadar okul vardı. 
Bizim köyde okul vardı, eğitmenler 
vardı. O zamanlar eğitmenler köylere 
atlarla gelirlerdi. O zamanlar yazı 
yazmayı gösterirlerdi. Harmanlı 
köyünde Hüseyin Hoca vardı,  başka 

ropörtaj
interview
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yerlerde Kara Hoca bir de Mehmet 
Hoca vardı. Bunlar şimdi yaşamıyorlar, 
kimse kalmadı.

Kız çocuklarını okula gönderiyorlar 
mıydı?
Yok pek nadir. 5 tane falan kız çocuk 
vardı. Benim kardeşim var, sağ. 
Gölbaşı’nda  oturuyor. O da giderdi.

Çocukluğunuzda Gölbaşı nasıldı?
Yok yok hiçbir şey yoktu. O zaman 
karaçalı derdik, ondan geçilmezdi. 
Yol yolluk yoktu. İmkanı mı vardı 
ki. Gölbaşı’nda iki tane ev vardı. 
Demiryoluna yakın bir ev vardı. İki 
tane de dükkân vardı. Gölbaşı’nda hiç 
sivrisinekten yatılmazdı, bataklıktı ya. 
Böyle affedersin tezek yakardık, onun 
kokusuna gelmezdi. Yatardık sabaha 
kadar kendimizi kaşırdık. Rençberlik 
de yapardık, öküz güderdik bilmem 
ne yapardık, sığır güderdik. Diyorum 
sana şimdi demiryoluna yakın iki üç 
tane dükkan vardı. Bir tane otel vardı. 
Çünkü Adıyaman’dan Besni’den, işte 
civar yerden geceden gelecek ya, trenin 
gelişini beklesin. 

Okula hiç gitmediğiniz halde nasıl 
makinist oldunuz? 
O zamanlar okur-yazarlığı bile 

Did people send the girls to school in 
those days? 
No. Very rare. There were 5 girls. I have 
a  sister who lives in Gölbaşı now. She 
went to school too.

How was Gölbaşı when you 
were a child? 
There were nearly nothing. We called it 
“karacalı” and we didn’t pass through 
there. There were no roads. There 
weren’t any opportunities and there 
were only two houses. One of them 
was near the station. There were 2 
shops. We could not sleep because of 
mosquitoes as there was a  marsh. I beg 
your pardon, but we burnt cow dung 
then mosquitoes run away from its 
fumes. We itched ourselves  all nights. 
People were farmers in those days. We 
were cow shepherds, we pastured the 
cows and the like. As I said before there 
were 2 or 3 shops and a hotel.  People  
from Adıyaman, Besni  or somewhere 
waited for the train at that hotel.    

You never went  to school  but how 
did you become an Engine Driver ? 
In those days, they never asked for 
your education. They just called 
you to work. They insisted on this. 
I started to work as an official in 

Malatya railways. Our directors sent 
three of us to Eskişehir for  training. 
Then we returned to Malatya. I stayed 
in Malatya for a while.  Then they told 
me to go to Balıkesir-Bandırma but I 
didn’t go.

Was there any other engine driver in 
Gölbaşı?
Of course there was. They stayed in 
Malatya. New and young ones were 
there.

When did you start to drive trains? 
They gave me the train and taught 
me all about it. Where the slope was, 
where the ramp was, what kind of 
ramps were there, how the engine pull 
the train. My engine was a vaporous 
it means it was worked with water. 
Nowadays they work with diesel. 
They didn’t send me to long ways. 
Firstly, we learnt to choose a wagon, 
to seperate a wagon. We had a small 
engine. There were switchmen who 
switched  the rails. Then I started to go 
to Feyzibaşa and Adana from Malatya. 
It was very difficult because there 
were 3-4 tunnels.

On 1931, the first train came to 
Gölbaşı. Do you remember? 
Yes we heard, but we called it as 
“Black-Train”. We saw it and they 
called it as “chemindefer”.

Who worked on those railways? 
Were there anybody from Gölbaşı or 
Adıyaman working there?
Yes, from Adıyaman, Elbistan, from 
everywhere. They built the tunnels 
by pickaxes and  spades. They told to 
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sormazlardı. İlla gel çalış derlerdi. 
Malatya’da demiryollarında 
memuriyete başladım. Biz 3 kişiyi, 6 
aylığına kursa Eskişehir’e gönderdiler. 
Sonra Malatya’ya döndük. Malatya’da 
biraz durdum. Biraz durduktan sonra 
Balıkesir, Bandırmaya git dediler, 
gitmedim.

Sizin başladığınız zamanda 
Gölbaşı’nda başka makinist var mıydı? 
Tabii vardı ama, çoğu Malatya’da 
kalıyordu. Böyle yeni yetişenler vardı.

Size treni ilk kez ne zaman 
teslim ettiler? 
Bana makineyi verdiler: Nerede 
rampa var, nerede yokuş var, yolda 
nasıl rampalar var, yokuşlar var, 
makine nasıl çeker, öğrettiler. Benim 
çalıştığım makine buharlı, yani suyla 
çalışıyordu. Şimdikiler ise dizel. Uzak 
yollara gönderemediler. Önce vagon 
seç, vagon arala, bunları öğrendik. 
Ufak makinemiz vardı. Makasçılar 
vardı, onlara bağlantıyı yaparlardı. 
Daha sonra Malatya’dan Feyzipaşa’ya, 
Adana’ya gitmeye başladım. Biraz zor 
oldu, orada 3-4 tane tünel var.

1931’de Gölbaşı’na ilk kez tren geliyor, 
hatırlıyor musunuz?         
Evet, duyardık, gerçi kara tren derdik, 
görürdük. Şimendifer derlerdi. 

Bu demiryolunda kim çalıştı o zaman? 
Gölbaşı’ndan çalışan var mıydı ya da 
Adıyaman’dan?
Adıyaman’dan vardı, Elbistan’dan 
vardı, her taraftan vardı. Kazma 
kürekle yapılırdı tüneller. İnönü’ye 
demişler yapamıyoruz, İnönü de 
“Oğlum bir metre falan kazın, devam 
edin, yapacaksınız bu işi, kazacaksınız 

bu tüneli.” dermiş. O zaman kepçe 
falan yok. Alamanlar yaptı buraları. 
Hatta Alamanın biri köprüden düştü 
öldü, marangozdu, mezarı da orada. 
Testeresini, su terazisini, şunu bunu 
her şeyini koydular içine.

Treni görmeden önce neye 
benzetiyordunuz?
İlk zamanlar korkuyorduk trenden, bu 
nedir, nasıl bir şeydir diye. Geçerken, 
buharla dumanla giderdi, şaşırıyorduk. 
Tren gelmeden önce burada patika 
yolu vardı. Eşkiyalar, büyük taşlarla 
yolu kapatıyorlarmış. Kervan sahipleri 
haraç verip öyle açtırırlarmış yolu. 
Burası geçiş yeri başka geçecek yer yok.

Haftada kaç kez tren geçerdi ilk 
hatırladığın zamanlarda?
İki üç günde bir Gölbaşı’ndan tren 
geçerdi. Malatya’dan Adana hattına.

Atatürk geldiğinde siz o zaman 
yine Malatya’dan Diyarbakır’a mı 
gidiyordunuz?
Başka taraflara da gidiyordum, Sivas’a 
gidiyordum, Elâzığ’a gidiyordum, 
Diyarbakır’a gidiyordum. Adana, 
Fevzipaşa geziyorduk her tarafı.

İlk zamanlar 
korkuyorduk trenden, 

bu nedir, nasıl bir 
şeydir diye. Geçerken, 

buharla dumanla giderdi, 
şaşırıyorduk. 

ropörtaj
interview

İsmet İnönü that they couldn’t dig it. 
İnönü replied : “young people, if you 
dig one meter you can go on then. 
You can succeed. You can finish 
this tunnel.“  There were no dippers. 
Germans built these. Even a German 
carpenter fell down from the bridge 
and died. His grave is there. They 
burried his jigsaw, water balance and 
other equipments with him in his 
grave. 

How did you imagine train before 
you saw it? 
At first, we were afraid of it. What it 
was, what kind of a thing it was- we 
wondered. We astonished when we 
saw it. It was going with its  fumes 
and vapours. There was a path here 
before the railway came. They said 
there were brigands who closed the 
path with stones. The owner of the 
camel-herds gave bribes in order to 
pass throug there because there was 
no any other way to go.

How many times  did a train pass 
throgh here?
Once, every 2 or 3 days. The line was 
from Malatya to Adana.
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Atatürk’ün geleceğini nasıl haber 
aldınız o zaman? Kalabalık oldu mu?   
Bize haber verdiler. 1937’nin Kasım 
ayıydı, sonbahardı, yağmurluydu. 
Tabi kalabalık olmaz mı? İnönü’yü de 
gördüm, Atatürk’ ü de. 

Atatürk’ü ilk Malatya’ya geldiğinde mi 
gördünüz?
Evet, ondan önce görmemiştim hiç. 
Oradan Diyarbakır’a devam etti. Orada 
Gazi Köşkü’nde biraz kalmış, ırmak 
yamacında, köşkün havuzu vardı.

Atatürk’ü nasıl karşıladılar?
Öğrenciler sıraya girdiler. Diyarbakır’a 
geçerken Gölcük var, Elazığ’ı geçtikten 
sonra işte orada beyaz tren durdu. 

Atatürk’ün vagonu hemen o 
lokomotifin arkasında mıydı kaçıncı 
sıradaydı beyaz vagon?
Uzağa attılar Atatürk’ün vagonunu, kaç 
vagon geriye kaydık. Yiyeceği içeceği 
herşeyi içindeymiş vagonun.

Hiç gidip içine baktınız mı beyaz 
vagonun? 
Görevliler bırakmıyordu, dışarıdan 
baktım. 

At first, we got afraid of the 
train. What it was, how it 

worked . We were amazed 
how it travelled with steam 

and fumes.

When Atatürk came, were you drving 
to Diyarbakır from Malatya ? 
I was going somewhere else too. To 
Sivas, Elazığ, Diyarbakır, Adana and 
Fevzipaşa. We were travelling all over.

How did you hear that Atatürk was 
coming? Were there a lot of people ? 
They informed us. It was November 
1937. It was a rainy autumn. Of course, 
it was very crowded. I saw both 
Atatürk and İnönü.

Was it the first time you saw Atatürk 
in Malatya? 
Yes. I didn’t see him before. Atatürk 
went on to Diyarbakır. He stayed in 
Gazi Mansion which was on the slope 
of the river. It had a pool too.

How did people welcome  Atatürk?
Students stayed on the row. While 
passing to Diyarbakır there was 
Gölcük and the white train stopped 
there when it passed to Elazığ.

Was Atatürk’s wagon just after the 
locomotive? On which row was the 
white wagon? 
They put Atatürk’s wagon far away. 
We went back a few wagons. He had 
his own food and drinks in his wagon.

Could you go and see the inside of 
that white wagon? 
The wardens didn’t let us go into. We 
just saw it from  outside.

Did you meet Atatürk? 
Atatürk was at the cupper mining area. 
He was looking at the mountain from 
the stream. I drove the train from the 
cupper mining area  to Diyarbakır. 

Can you describe Atatürk to us?
He was wearing boots. He had blue 
eyes.

Did children and women welcome 
Atatürk in Diyarbakır? 
Of course. It was very crowded. It was 
an enthusiastic crowd.

Did Atatürk walk in the train? 
Of course he did. But he didn’t go out 
of his own wagon. He was walking in 
his wagon.

Atatürk’le karşılaştınız mı? 
Bakır madenindeydi Atatürk, 
dereden dağa doğru bakıyordu. Bakır 
madeninden Diyarbakır’a kadar 
Atatürk’ün trenini ben kullandım. 

Atatürk’ü biraz anlatır mısınız? 
Çizmeleri vardı. Çakır gözlüydü. 

Diyarbakır’da Atatürk’ü çocuklar, 
kadınlar gelip karşıladılar mı?
Tabi ya ohoo! İğne atsan yere 
düşmezdi. Mahşeri bir kalabalıktı.

Atatürk trenin içinde geziyor muydu?
Geziyordu tabi… Kendi vagonundan 
gitmezdi başka yere, çıkmazdı yani 
kendi servisinden.

Teşekkür ederiz Şeref Amca.
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sempozyum 
symposium
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İNSANLIĞIN MEDARI İFTİHARI:
SAHABİ SAFVAN BİN MUATTAL
THE SOURCE OF PRIDE FOR HUMANITY: SAFVAN 
BİN MUATTAL A FRİEND OF OUR PROPHET
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Yüce sahabi safvan Bin Muattal’ın (ra) tarihi kişililiği, ahlaki değerleri 
ve öğretilerinin aktarıldığı sempozyumda, Dünya’nın en seçkin 18 bilim 

insanı, sunum ve bildirileriyle yer aldı. 
the honourable friend of our prophet safvan Bin Muattal‘s historical personality, 

moral values and doctrines were issued by the presentations and declarations at the 
symposium with the participation of 18 eligible scientists of the world.

Ü
niversitemiz 
15-17 Şubat tarihlerinde 
çok önemli ve bir o kadar 
da değerli ilim ziyafetine ev 

sahipliği yaptı. Adıyaman ve dışından 
beklenenin ötesinde çok sayıda 
davetlinin katılımıyla gerçekleşen 
etkinlikte, Yüce Sahabi Safvan Bin 
Muattal’ın (ra) tarihi kişililiği, ahlaki 
değerleri, öğretilerinin günümüze 
adaptasyonu gibi konular ele alındı. 
Ulusal ve uluslararası akademik 
dünyanın seçkin 18 bilim insanının 
sunum ve sohbetlerinden oluşan 
sempozyum, iki ana tema üzerine 
kurgulandı:

İlk olarak Safvan Bin Muattal (ra) 

O
ur university 
hosted a very important 
symposium between the 
dates of February 15-17. 

At the symposium; the number of 
the participants were more than 
expected from both Adıyaman 
and other places. The life of the 
honourable sahabi Safvan Bin 
Muattal, his historical personality, 
moral values and doctrines were 
mentioned and the adaptation of 
them to today’s life was discussed 
during the organization. 18 national 
and international eligible academic 
scientists had presentations and 
speeches mainly on two theme.

YAZI/artIClE, 
DOÇ. DR. assoC. Prof. 

CANDEMİR DOĞAN

>>>
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Firstly; Safvan Bin Muattal’s  
historical life, his glorious ideas for 
which  he sacrificed his whole life and 
everything he had. Then; his moral 
values, the effects of these values to 
the universal ethic and the solutions of 
the recent problems were analysed and 
syntesised.

Our Prophet, the moral trainer of 
Safvan Bin Muattal, said: “The most 
absolute and mature believer is the one 
who has a good moral and who gets on 
well with the others.” The obligation of 
reflection of this to the contemporary 
life was emphasized.

CHASTITY IS 
THE BASE OF MORALS
The main subject of the symposium; 
Safvan-ı Afif was shown as the role 
model having the chastity with morals 
and propriety  which was honoured 
and became a  morals monument 
by being acquittal by Allah. And he 
was told as the source of pride as an 
honourable “sahabi.”

The epithet of Safvan Bin Muattal’s 
chastity was explained by verse of 
Koran and hadiths as the word of 
“isti’faf”. It  represents the virtues 
which were hidden in the soul 
while one was borning and it will be 
improved as a moral proficiency  by 
endeavouring and  living. Although 
the individual has a great propriety, 
bashfulness, chastity and moral 
information; she/he can not be a 
well-behaved person with theorotical 
informations. This is also discussed 
at the symposium. It is said that: 

Peygamberimiz, 
“Ben ancak güzel 

ahlâkı tamamlamak 
için gönderildim” 

buyurmuştur.

Our Prophet said 
that “I’m only sent to 

complete the good 
morals.”
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Hazretleri’nin tarihi kişiliği, uğrunda 
hayatını ve her şeyini feda ettiği yüce 
idealleri ele alınırken, ikinci olarak 
da yaşantısındaki ahlaki değerler, bu 
değerlerin evrensel ahlaka etkileri, 
günümüz sorunlarının çözümüne 
ilişkin analiz ve sentezleri yapıldı. 

Safvan Bin Muattal (ra)’ın ahlak 
öğretmeni  Peygamber Efendimiz 
(sav), “Müminlerin en kâmil ve 
olgunu, ahlak bakımından en güzel 
olan, başkalarıyla en iyi geçinendir”, 
prensibininin günümüze yansıması 
gereken biçimi üzerinde duruldu. 

İFFET AHLAKIN TEMELİ
Sempozyuma konu olan Safvan-ı 
Afif (ra)’ın, ahlak ve edebin esası 
olan iffetiyle Allah tarafından tebcil 
edildiği, aklanarak bir ahlak abidesi, 
insanlığın medarı iftiharı ulu bir 
sahabi olarak rol model gösterildiği 
anlatıldı.

Ayet ve hadislerde ‘isti’fâf’ 
kelimesiyle ifade edilen Safvan Bin 
Muattal’in sıfatı iffet, doğuşta ruhta 
saklı olan faziletlerin, gösterilen 
çabalarla yaşayarak geliştirilebilen 
ahlaki bir meleke olduğu belirtildi. 

“Chastity is a doctrine which is 
only  gained by trying to be a well-
behaved person with sincere wishes 
and enthusiastic behaviours.” At the 
symposium  everybody focused on 
the personality of Safvan Bin Muattal, 
the sahabe moral he was representing 
and the solutions of the  communal 
disorientation.

“MEMORY FOCUSES ON THE 
pHILOSOpHY OF LIFE WHILE 
WORKING...”
Prof. Dr. Alparslan Açıkgenç indicated 
with his assersion titled;”Islamic Morals 
and The Pursuit of Happiness at Islam” 
that the bases of the sahabe’s virtue  are: 
“All of the people’s activities base on 
the philosophy of their lives in any way. 
Human memory starts to record the 
information beginning with the birth 
and memory makes an information  
frame for itself. That frame  is called 
‘philosophy of life’ starting with the first 
piece of information, memory begins 
to activate itself for  this frame. This life 
philosophy becomes an ‘environment’ 
in the memory  and without this 
environment  working  becomes 
impossible. 

Mr. Açıkgenç explained the chaos 
of religion-morals-law relations 
nowadays by saying: “ Law, religion and 
morals are the superior members of the 
structure and they are inseparable parts. 
Conceptulization of law, morals and 
religion can never cause  a separation 
between these three concepts. As 
morals is a inseparable part of the 
religion, there is no morals philosophy 
in islamic beliefs. The same thing is 
valid for law and law philosophy. By 
the natural result of this, islamic law 
(fiqh) includes religion, law and morals 
altogether that you can not consider 
any of them different from one another. 
Consequently; according to the islamic 
life philosophy; fiqh takes the place of 
these three philosophies.”

“GOOD MORALS IS THE BASE 
TARGET OF ISLAM”
Prof. Dr. Hüdaverdi Adam said in his “ 
The Consodilation of Morals and Beliefs  
for Sahabe-i Kiram” announcement 
that: ”Almighty Allah notifies that one 
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Birey en engin edep, hayâ, iffet ve 
ahlak bilgisine sahip olsa da teorik 
bilgilerle ahlaklı olunamayacağının 
ifade edildiği sempozyumda, “İffet 
samimi istek ve coşkuyla yapılan, 
ahlaklı olma çabalarıyla yaşanarak 
kazanılan disiplindir” denildi. 
Sempozyumda Safvan Bin Muattal’in 
kişiliğine odaklanılarak, temsil ettiği 
sahabe ahlakı incelendi ve toplumsal 
çözülmeye çareler bulunmaya 
çalışıldı. 

“ZİHİN, DÜNYA GÖRÜŞÜNE 
ODAKLI ÇALIŞIR…”
“İslâm Ahlâkı ve İslâm’da Mutluluk 
Anlayışı” adlı bildirisiyle Prof. Dr. 
Alparslan Açıkgenç, sahabenin ahlaki 
erdeminin dayanağının şu esaslar 
üzerine kurulduğunu belirtti: “Tüm 
insan fiilleri, şu ya da bu şekilde bir 
dünya görüşüne dayanır. İnsan zihni 
daha doğduğu andan itibaren bilgi 
edinmeye başlar ve zihin kendisi 
için bir bilgi çerçevesi oluşturur. İşte 
“dünya görüşü” dediğimiz şey bu 
çerçevedir. Daha ilk bilgi parçacığını 

aldığında zihin bu çerçeve içinde 
faaliyet göstermeye başlar. Böylelikle 
dünya görüşü zihnin içinde işlediği 
bir ‘çevre’  haline gelir ve bu çevre 
olmadan zihnin faaliyet göstermesi 
imkânsızdır.”

Açıkgenç, günümüzün din-ahlak-
hukuk arasındaki ilişki karmaşasını da 
şöyle açıkladı: “Hukuk, din ve ahlâk, 
yapının asli üyeleri, mütemmim 
cüzleridir. Hukuk, ahlâk ve dinin 
bu şekildeki kavramsallaştırılması, 
üçü arasında kesin bir ayırıma 
hiçbir surette neden olmamıştır. 

who  captured to his/her  bad desires  
are considered as  fanciful and warns 
that person about not following their 
ancestors who were guided by devil  
because a person is so open to the 
indoctrination of devil in general. 
Almighty Allah gives a good news 
that nice man will be the savant of the 
earth. Nice morals is defined  as the 
base target of Islamic Belief in  words 
of our prophetas: ‘ I’m only sent to 
complete the good morals.’ None of 
the world and hereafter affairs can be 
well or organised without a nice moral. 

Tüm insan fiilleri bir 
dünya görüşüne dayanır. 

İnsan zihni daha doğduğu 
andan itibaren bilgi 

edinmeye başlar ve zihin 
kendisi için bir bilgi 

çerçevesi oluşturur. İşte 
“dünya görüşü” dediğimiz 

bu çerçevedir.

All of people’s activities 
base on the philosophy of 

their lives. Human memory 
starts to record information 

beginning with the birth 
and memory makes an 
information  frame for 

itself. That frame  is called as 
‘philosophy of life’.
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Ahlâk, dinin mütemmim bir unsuru 
olduğundan, İslâm dünya görüşünde 
ahlâk felsefesi olamaz. Aynı şey hukuk 
ve hukuk felsefesi için de geçerlidir. 
Bunun zaruri bir sonucu olarak fıkıh 
kelimesi dini, hukuku ve ahlâkı öyle 
bir tarzda içerir ki bunlardan birini 
diğerinden ayrı düşünmek mümkün 
değildir. Dolayısıyla İslâm dünya 
görüşü açısından bu üç felsefenin de 
yerini fıkıh almaktadır.” 

“GÜZEL AHLÂK, İSLAM 
DİNİNİN TEMEL HEDEFİDİR.”
  “Sahabe-i Kiramda Ahlâk ve İnanç 
Bütünleşmesi” adlı bildirisinde Prof. 
Dr. Hüdaverdi Adam ise şunları 
söyledi: “Kötü arzuların esiri olan 
insanın heva’sını ilah edinmiş olacağını 
bildiren Yüce Yaratıcı, insanın şeytanın 
telkinlerine açık olduğuna dikkat 
çekerek yanlış yolda giden ataları 
taklitten sakındırmıştır. Yeryüzüne de 
sâlih kullarını hâkim kılacağı müjdesini 
vermiştir. Güzel ahlâk, Hz. Peygamber’in 
“Ben ancak en güzel ahlâkı tamamlamak 
için gönderildim.” şeklindeki hadis-i 
şerifinde de belirttiği gibi İslam dininin 
temel hedefidir. Güzel ahlâk olmaksızın 
kıyamet ve dünya işlerinden hiç biri 
düzene giremez ve hayatta huzur 
sağlanamaz. Bu sebeple ahlâkı düzeltip 
güzel temeller üzerine oturtmadan, 
fazla amelin bir yarar sağlayacağı 
düşünülmemelidir. Güzel ahlâk, 
her hayrın anahtarı ve her güzelliğin 
kaynağıdır.”

İFTİRA, ADALET, 
ALLAH’A ULAŞMAK...
“Hz. Peygamber (s.a.s.) Döneminde 
Müslümanların Bir Ahlâk İmtihanı 

So we can not think of any activity we do 
without directing our morals and build it 
on the good roots. The nice moral is the 
key and the source of the goodness.”

SLANDER, JUSTICE, 
REACHING ALLAH…
Prof. Dr. Kasım Şulul  said in his 
announcement called as ” The Exam 
of Morals related with slander and 
its analysis during the period of our 
prophet”;  ”slander”which means 
“calumny”in general is a happening 
which a person faces immediately 
without he/she awakening  and makes 
him/herself astonished.

In his announcement called as:” The 
Approach of Education related with  
Civilization Focused Morals and Justice” 
Asoc. Prof. Süleyman Doğan emphasized 
that: “The language of morals and justice 
are common and if these two concepts 
don’t work well and don’t find their  right 
places in the community; there will be a 
domination of chaos and cruelty there.”  

Assoc. Prof. Caner expressed the idea 
on “the  human’s memory is a ‘tabula 
rasa’ which means “an empty board”  
thesis  is absolutely wrong because 
the  datas  about  the basic moral  
notions which come from the birth 
of a person  with his announcement 
called  “Reaching to Allah by means 
of Moral: Defending a New  Morals 
Evidence with  the point  of Modern  
Psychology”. The deists (who believe 
in God)  defend  the  thesis of  “Allah 
places the personality properties in a 
human when he/she  borns.” And this is 
much better explanation than the idea 
of the Naturalist-ateist  people’s  thesis  
which says; these acquisitions are gained 
during the nonoriented period.

After the whole presentations, 
researches and announcements;  the 
final emphasis of the symposium was 
focusing on the Sahabe’s honurable 
moral values. The semantic, etimologic 
and epistemologic meanings of ‘sahabe’ 
were all studied at the symposium 
too. And Ass. Assoc.Prof. Bekir 
Demirkol said: “We have to question 
our own moral and developmental 
differentialities at once as the necessity 
of being a good person by using the 
‘sahabe’s moral values’. ”

İfk (İftira) Hâdisesi ve Tahlili” 
bildirisinde  ise Prof. Dr. Kasım 
Şulul, “bühtan” anlamına gelen” ifki” 
kavramını, farkına varmaksızın bir 
kişinin başına ansızın gelen ve o kişiyi 
hayrette bırakan iftira olarak açıkladı.  

“Uygarlık Merkezli Ahlak ve 
Adalet Eğitimi Yaklaşımı” konulu 
bildirisiyle Doç. Dr. Süleyman Doğan, 
insanlığın ahlak ve adalet dilinin ortak 
olduğunu belirterek, bu iki kavramın 
düzgün işlemediği ve toplumda yerini 
bulmadığı durumlarda kargaşa ve 
zulmün hakim olacağının altını çizdi.  

“Ahlaktan Allah’a Ulaşmak: 
Modern Psikolojiden Hareketle Yeni 
Bir Ahlak Delilinin Savunulması” 
bildirisinde Doç. Dr. Caner, ahlakın 
temel nosyonlarının doğuştan 
olduğuna dair verilerle, insan 
zihninin tabula rasa (boş levha) 
olduğunu iddia eden görüşlerin yanlış 
olduğunu gösterdi. İnsanın doğuştan 
özelliklerinin Tanrı tarafından 
yerleştirildiği görüşünü savunan teist 
(tanrıya inanan) yaklaşımın, bunların 
yönlendirilmemiş doğal süreçlerle 
oluştuğunu savunan natüralist-ateist 
görüşlerden daha iyi bir açıklama 
olduğu sonucuna ulaştı.  

Sempozyumdaki tüm sunum, 
bildiri ve araştırma sonuçlarındaki 
ortak vurgu; sahabenin yüce ahlakıyla 
tanınmasına odaklıydı. Sahabe 
kelimesinin semantik, etimolojik 
ve epistemolojik anlamlarının da 
irdelendiği sempozyumda, Yrd. 
Doç. Dr. Bekir Demirkol da sahabe 
ahlakıyla ahlaklanmanın bir gereği 
olarak, öncelikle kendi ahlak ve 
kalkınmışlığımızı sorgulamamız 
gerektiğini söyledi.  
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